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Inleiding

In het jaar waarop dit verslag betrekking heeft hebben zich op een tweetal terreinen
ontwikkelingen voorgedaan waaÍvan het gerechtvaardigd is in deze inleiding mel-
ding te maken, nl. de positie van het Nederlandse topbasketball in de internationale
competities en de voortgaande verstrengeling van sport en politiek.
Om met het eerste punt te beginnen: internationaal is het Nederlandse topbasketball
in het verslagjaar in het algemeen niet goed te voorschijn gekomen. Het heÍenteam
en de nationale jeugdteams behaalden alle slechtere resultaten dan verwacht werd
en verwacht mocht woíden, terwiil de herenteams van Nashua Den Bosch en Par-
ker Leiden in de Europacup weliswaar goede prestaties leverden, maar de hoogste
trede duidelijk niet haalden. Het damesteam deed in Varna bij de Olympische kwali-
Íicatiewedstrijd wat verwacht mocht woÍden, terwijl BOB (Dames) een goede pres-
tatie leverde door de halve Íinale van de Europacup te bereiken. Niettemin is het
totaalbeeld voor het valide basketball nogal negatief uitgevallen dit jaar.
Het nationale rolstoelbasketballteam daarentegen heeft een zeer goed resultaat be-
haald door op de Olympische Spelen voor Gehandicapten de zilveren medaille te
winnen. Niettemin kan ook bij het rolstoelbasketball worden vastgesteld, dat er een
gat bestaat achter dit team. De NBB zal zich goed moeten beraden oveÍ de toe-
komst van het Nederlandse basketball in internationaal verband.

Het rolstoelbasketballteam bliikt nu niet alleen tot de wereldtop te behoren, doch
ook een belangrijke propagandawaarde te hebben. De relatieÍ geringe kosten van dit
en andere nationale teams van gehandicapten (damesteam, B-team en geampu-
teerdenteam) zijn dan ook wel besteed, gezien het belang van deze teams voor de
verdere ontwikkeling van rolstoelbasketball.
Wel zal het beleid erop moeten worden gericht, dat de kwaliteit van het Nederlandse
rolstoelbasketball, na het eventueel wegvallen van de huidige topspelers, in stand
brijft.

Bij het damesbasketball behoort NedeÍland, zonder tot nu toe daartoe een speciaal
beleid te hebben gevoerd, tot de beste Westeuropese landen, hetgeen inhoudt, dat
we ons ook kunnen meten met diverse Oosteuropese landen. De ieugdteams halen
echter dat niveau bij lange na niet, hetgeen vooral ook liikt te worden veroorzaakt
door de vele faciliteiten die in Oost-Europa voor deze leeftijdsgroep ter beschikking
slaan.
Ook een aantal Westeuropese landen, zoals Spanje en Zweden, dreigen Nederland
te passeren. Het bestuur is van ooÍdeel. dat met een betere planning en begeleiding
er goede mogelijkheden zijn het niveau te verbeteren en te ziiner tijd aansluiting te
krijgen bij de Europese top. Medewerking op rayon- en clubniveau is absolute
noodzaak,
De activiteiten van een Jong Oranjeteam met spelers toï zo'n 24 jaat, de verminder-
de toelating van Amerikaanse Nederlanders - en misschien in de toekomst ook van
Amerikanen - en een veel betere opleiding, planning en begeleiding zullen deze
trend van relatieve verslechtering kunnen en moeten omzetten in een geleidelijke
verbetering. Alleen dan zijn de tamelijk hoge kosten van het nationale herênteam
nuttig besteed. Een redelijke kwaliteit van het topbasketball kan dan veÍzekerd wor-
den. en daarmee naar verwachting een blijvend groeiende belangstelling voor onze
sDort in Nederland.
Zowel bij de dames als bij de heren zou de aantÍekking van een in volledige dienst
van de NBB zijnde bondscoach vooÍ deze verbetering van groot belang kunnen zijn.
Deze zal zich geheel kunnen wijden aan die opleiding, planning en begeleiding.
Momenteel wordt nagegaan, oÍ de NBB een dergelijke bondscoach kan aantrekken,
met name door gebruik te maken van een nieuwe subsidiemogelijkheid van CRM.



Elders in dit verslag wordt ingegaan op de besluitvorming inzake de boycot van de
Olympische Spelen. Hier lÍkt het nuttig een korte bespiegeling te geven oveÍ de
toekomst van de Olympische Spelen.
Binnen de sport bestaan meningsverschillen over begrippen "olympische gedachte"
en "olympisch ideaal" en over de betekenis in het algsmssn van de Olympische
Spelen, Deze discussle, zoals blijkt uit de argumenten, is een discussie binnen de
sport. DaaÍbovenop is de discussie gekomen over de politiêke wenselijkheid Olym-
pische Spelen te organiseren, zowel vanwege de politieke propaganda door dicta-
ïoriale regimes als vanwege de te grote commerciêle beihvloeding. Het bestuur be-
treurt deze extra discussie, omdat die een zinnige bespreking over de sportieve bÈ
tekenis van de Olympische Spelen onmogeliik maakt. Die extra discussie is echtsr
onontkoombaar. Wel zal die internationaal worden overheerst door vertegenwoor-
digers van niet-westeÍse landen, aangezien die nu eenmaal dê meerderheid hebben.
Diverse internationale sportfederaties worden zo ook al beheerst en bestuurd; om
onduidslijke redenen is de FIBA nog een positieve uitzondering. Moeilijker wordt het
als de internationale sportfederatie, maar ook een gedomocratiseerd lOC, geh€61
worden overheerst door een meerderheid van kwalitatieÍ geen inbreng hebbende
landen. Dit zou kunnen leiden tot een splitsing in de intsrnationale sportfederatiss,
welke wereldwilde sportontmoetingên, met inbegrip van Olympische Spelen en
Wereldkampioenschappen, wel eens onmogeliik zouden kunnen maken.

Dit laatste bÍengt het bestuur op een tweede punt voor deza inleiding: de beihvlos-
ding van de sport door de overheid. Ovêr sport en (rijks)overheid ziin de laatste jar6n
in toenemende mate rapporten verschenen, en de departsmsntale instantie die zich
met sport bezighoudt is tot diroctis verheven. Dit laatste laidt op zich al onherroep€-
liik tot meer overheidsbemoeienis. In het verleden beperkte d€ rijksoverheid zich tot
het verlenen van subsidies voor enkele met name genoemdê activiteiten.
Er ontstaan twee problemen bij de toenemende overheidsbemoeienis:
a. De overheid zal zich in toensmende mate bezighouden met tot nu toe interne

sportzaken, zoals doping, verruwing, doch ook politieke boycots; en
b. de overheid dwingt maatregelen af door voorwaarden aan de subsidièring te

stellen, of specifieke zaken ts subsidiëÍen,
zodat dê overheid in toenemende mate het sportbelêid bepaalt in plaats van de
sportorganisaties. Om deze reden zou ook moeten worden overwogen, in wêlke

{ mate êen sportorganisatie zich financieel afhankelijk wil opstêllen van de overheid.
lBovendien is het na de discussios over een eventu€le boycot van de Olympische

I Spelen te Moskou nu onmogelijk geworden ooit nog van Wêsteliike ziide kritiek te
I leveren op politieke beihvloeding van het sportgebeuren in het Oostblok. De Rege-

ring en de Staten-Generaal zouden zich principieel moeten buigen, na goed over-
leg met de georganiseerde sport, over de vraag, binnen welke grenzen door de
overheid gesubsidieerde instellingeh zelÍstandig hun beleid kunnen bepalen en waar
het maatschappelijk wenselijk ís deze instellingen, b.v. sportorganisaties, een belsid
op te leggen; tenslotte dient ook te worden bezien welke drukmiddelen acceptabel
zijn om oÍganisaties binnen hun overeengekomen zelfstandigè arbeidsterrein toch te
overtuigen een bepaalde beleidslijn te kiezen.
Het gebrek aan duidelijkheid hierovsr zal voortdurend aanleiding zijn voor nieuwe
principièle en pijnlijke discussies.

I

I
I
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In het seizoen 1979/80 ging het bondsbestuur
van start in de volgende samenstelling:

J. Berteling - voorzitter
H. Blom - vice-vooÍzitter
A. Helmig - vice-voorzitter
H. v.d. Geest - penningmeester
J.W. Borgers - lid
J. Loorbach - lid
B. den Broeder - lid
H.D. Oderwald-Mul - lid

De vier eerstgenoemden vormden tevens hel
dagelijks bestuur.

In de loop van het seizoen onderging deze sa-
menstelling de volgende wijzigingen:
B. den Broeder en H.D. Oderwald-Mul traden aÍ
in de algemene vergadering d.d. 29-9-1979.
W. v.d. Tas werd door deze algemene vergade-
ring gekozen tot lid van het bondsbestuur. In het
bestuur weÍd hij belast met íeugdzaken en recrea-
tiebasketball. In verband met het aftreden van
H.D. Oderwald-Mul benoemde het bondsbêstuur
J.W. Borgers tot voorzitter van de Dames Liga.
Mevr. Oderwald werd door de algemene verga-

De plaats van het bondsbureau in de NBB wordt
steeds belangriiker. Veel administratieve zaken
zijn in de loop deÍ jaren overgenomen van com-
missies, waardoor deze commissies zich meer in
beleidszaken kunnen verdiepen. Slechts de se-
cretariaten van de rechtsorekende commissies
zijn nog "buiten de deur". Het belang van een
goede administratieve behandeling van allerhan-
de zaken is zeer groot en bepaalt voor een deel
het "image" van de organisatie bií de leden.
Het belang van een bondsbureau wordt, geluk-
kig, ook door CRM onderkend. In 1979 werd de
assistente van d€ Íinancieel medewerker in de
subsidiabele Íormatie opgenomen en in '1980 de
eerste medeweÍker. Deze laatste is, zoals reeds in
het voorgaande verslag is aangehaald, op 1 au-
gustus 1979 in onze dienst getreden.
In het verslagjaar heeft de samenstelling van het
bureau geen verdere wijziging ondergaan.
Gezien de intensiever wordende contacten met
andere basketballbonden, ontstaat er toch be-

deÍing bÍ acclamatie benoemd tot lid van ver-
dienste van de NBB; zii maakte ruim 10 jaar deel
uit van het bondsbestuur.
Tildens de algemene vergadering d.d. 29-9-1979
werden J.W. Borgers en A. Helmig voor een
nieuwe periode van twee jaar herkozen tot lid van
het bondsbestuuÍ.
Door de voortgezette groei en de consolidatie
van de herstructurering werd in het verslagjaar
frequent vergaderd. Naast de veÍgadeÍingen van
het dageliiks bestuur en het totaal bestuur wer-
den door de bestuurslêden een aantal rayonver-
gaderingen bezocht.
In verband met de problemen rond de Olympi-
sche Spelen in Moskou vonden tevens gecombi-
neerde vergaderingen plaats van bondsbestuur,
bestuur Dames Liga en bestuur Topsport Liga.
Een aantal bestuursleden gaven acte de présence
tiidens de algemene vergadeÍingen van de Top-
sport Liga, de Dames Liga en de Rolstoelbasket-
ball Liga.
De vergaderingen van het bondsbestuur vonden
alle plaats op het bondsbureau. De gecombi-
neerde bestuursvergaderingen in Utrecht.
De functie van secretaÍis van de NBB is in de
nieuwe statuten verdwenen. In vooÍkomende
gevallen treedt de directeur als zodanig op.

hoefte aan een gekwalificeerde bureausecreta-
resse. De hoeveelheid buitenlandse coÍresoon-
dentie wordt steeds gÍoter, o.a. door de intensie-
ve programma's van onze nationale teams. In het
vooriaar van 1980 waren deze teams bijna con-
stant onderweg. Dit reizen en trekken brengt een
grote hoeveelheid administratie met zich mee,
zoals: het regelen van reizen, verzekeringen, kle-
ding, uitnodigingen aan spelers, huren van trai-
ningshallen, aÍspraken met buitenlandse ploegen
enz, enz.
Het bureau werkt echter niet alleen voor de natio-
nalê teams. Er werden ca. 1300 brieven verzon-
den aan clubs, rayons etc., stukken verzorgd
voor de algemene vergaderingen van de NBB, de
vergaderingen van de Topsport Liga, de Dames
Liga en de Rolstoelbasketball Liga, verslagen
werden gemaakt van 97 vergaderingen van het
bestuur, van ligavergaderingen en van bonds-
commissies,
Een belangrijk aspect van het werk van het bonds-

Bondsbestuur

Bondsbureau

[.



bureau betreft de externe contacten, zowel met
(overkoepelende) sportorganisaties als met de
overheid en deÍden. Voor de staffunctionaris oD-
leidingen/recreatie vergt het werk "in het veld"
zelfs het grootste deel van zijn tijd. Via externe
contacten wordt veel aan "public relations" voor
de NBB gedaan.
De werkzaamheden werden vezorgd door:

W. Mateboer

E. Halewiin

directeur
in dienst sedert 1-3-1973
staff unctionaris oplei-
dingen en recreatie
1-9-1978

J.  v .d.  Haar

P.  Mul ler

B. Barens

M. J .  Schi lp

Mevr. A. Wolterink
Mei. D. Smit

Mevr. G. Wink
J.  Brun

le medewerker
(1-8-1979)
financieel medewerker
(í 8- 10-1976)
adm. org. medewerker
opleidingen en
competitie (15-10-1975)
alg. assistente
(15-12-19n)
typiste (22-1-1979)
ass. fin. medewerker
(30-1G1978)
secr. TGC (1$tf l972)
ledenadm. 11-8-19741

ters tevens de rayonpenningmeesterc uitgeno-
digd. Hoofdthema's voor deze vergadering waren
het wedstriidreglêmênt NBB en financiële ver-
houding Rayons-NBB. Op 17 mei 1980 vond over
dit laatste onderwerp nog een nadere bespreking
plaats tussen de bondspenningmeester en de
rayonpenningmeesters, een soort financiêle
bondsraad.
Op 31 mei 1980 vond een derde algemene bnds-
raad plaats in Utrecht. Een vergadering van de
Jeugdraad kwam bijeen op 10 juni 1980 te
Utrecht.
Een nieuwe loot aan de vergadeÍstam is de zgn.
"kleine bondsraad". Dit oveíegorgaan wordt
gevormd door de rayonvootz íttêrs, de bonds-
vooÍzitter en de bondsdirecteur. In dit verslagjaar
werd lx vergaderd, en wel op 27 oktober 1979 op
het bondsbureau te Amsterdam.

I

groeien naar een optimale werkverdeling. Het
bondsbestuur zal door intensief overleg met de
rayonbesturen deze en andere problemen moe-
ten helpen oplossen, waaronder de financiëlê as-
pecten van de herstructurering. Opvallend is
voorts, dat enkele rayons geen eigen vermogen
menên te moeten bezittên, daarmee de mogelijk-
heid voor een redelijk beleid vrijwel uitsluitend.
De relaties met de ligabesturen zÍn in het alge-
meen zeer goed, al blijkt er soms enige wrevel te
bestaan, omdat men het gevoel heeft op êlkaars

Bondsvergaderlngen

Op 29 september 1979 werd in de "Reehorst" te
Ede dê eerste algemene vergadering "nieuwe
stiil" gehouden. In plaats van 60 afgevaardigden
van de districten namen nu 25 afgevaardigden
van de 5 Íayons deel aan de discussies, naast de
vertegenwoordigers van de overige afdelingen
(liga's), die een plaats hêbben gekregen in dit
"hoogste" orgaan van de NBB.
De algemene vergadêring d.d. 14 juni 1980 werd
gehouden in gebouw "De Schakel" te Nijkerk.
Op 15 september 1979 werd te Utrecht, zoals ge-
bruikeliik, in een Bondsraad de agenda voor de
algemene vergadering besproken met de rayon-
voozitters en de voozitters van de liga's en
bondscommissies.
De tweede Bondsraad in het seizoen werd even-
eens in Utrecht gêhouden op 1 maart 1980. Voor
deze vergadering werden naast de rayonvoorzit-

Relatie NBB met afdelingen

Het eerste jaar dat de heÍstructurering van de
NBB zijn definitieve beslag heeft gekregen is
zonder grote problemen verlopên.
Het bondsbestuur is als eerste ingespeeld op de
nieuwe structuur, hetgeen ook logisch is: er ver-
anderde voor hem weinig en het heeft de meeste
tijd gehad om zich voor te berêiden op de nieuwe
situatie. Enkêle rayons maken een moeilijke over-
gangsfase dooÍ, mede als gevolg van tegenwer-
king uit voormalige districtsn. Bovendien zullen
alle partijen (bondsbestuur en rayons) moeten



terrein te komen. De personele relaties als gevolg
van dubbelfunctie van de voorzitters van Dames
Liga en Topsport Liga dragen uiteraard ertoe bij,
dat de relaties zo optimaal mogeliik blijven. Op
andere wijze, via regelmatig persoonlijk contact,
wordt datzelfde nagestÍeefd met het bestuur van
de Rolstoelbasketball Liga.
Via de bondsraad wordt een toenemende beleids-
invloed van de afdelingen nagestreefd, terwijl
ook de algemene vergaderingen in toenemende
mate, vooral nu de Íormele onderwerpen als ge-
volg van de herstructurering zijn afgehandeld,

een belangrijke rol bij de formulering en vaststel-
ling van het beleid kunnen spelen.
Het bondsbestuur is er zich wel van bewust, dat
een zo sterk doorgevoerde onderverdeling in af-
delingen het gevaar van desintegratie in zich
bergt. Er zal daarom de nodige aandacht aan
coórdinatie van de verschillende bondsniveaus
moeten worden besteed. Overigens is dit gevaar
van uit elkaar groeien ook weer niet zo groot, dat
daardoor de voordelen van de nieuwe structuur
in gevaar zouden worden gebracht.

Rolstoelbasketball
N.
l r

F

Het bestuur heeft, samen met het bestuur van de
Rolstoelbasketball Liga, veel tÍdbesteed aan de
plannen tot deÍinitieve integratie van het rolstoel-
basketball in de NBB.
Zoals bekend is er nu nog sprake van een voorlo-
pige instelling van de Liga, waarop zowel de NBB
als de Nederlandse Invaliden Sportbond (NlS)
nog kunnen terugkomen. De veelvuldige ge-
sprekken, zowel intern als met de NlS, hebben
geleid tot een principièle overeenstemming om
oveÍ te gaan tot een definitieve integratie van de
rolstoelbasketballers via een aparte liga binnen de
NBB, en waarbij de NBB en de NIS in een aparte.
oveÍeenkomst beoaalde rechtên en olichten on-
derling op zich nemen. Deze overeenstemming
dient uiteraard door beide algemene vergaderin-
gen te worden goedgekeurd. In het overleg ís
nog geen volledige overeenstemming bereikt,
ondanks bemiddeling door medewerkers van de

NSF, over de financiële aspecten, aangezien een
deelvan het bestuur van de NIS niet bereid bleek
ook de normaal voor de nationale rolstoelbasket-
ballteams ter beschikking gestelde financiêle
middelen ook in de toekomst beschikbaar te blij-
ven stellen. Een oplossing wordt niettemin ver-
wacht.
Voorts heeft het bestuur gepoogd bij de FIBA
belangstelling te wekken voor de integratie van
het rolstoelbasketball op internationaal niveau.
Mede als gevolg van een succesvolle bijeenkomst
in Arnhem met vertegenwoordigers van de aan
de Olympische Spelen voor Gehandicapten deeF
nemende teams over deze integratie liikt enige
voortgang op dit terrein mogeliik. Het lidmaat-
schap van Rob Verheuvel van de basketballcom-
missie van de Internationale Federatie voor de
Spelen van Stoke Mandeville (ISMGF) zal daar-
aan ook kunnen bijdÍagen.

groot belang. Dank zij de medewerking van deze
afdeling konden een aantal spelers/sters zonder
financiële oroblemen deelnemen aan de activitei-
ten van onze nationale teams,
De commissie Sponsoring en Reclame is bijzon-
der actief geweest, speciaal met het probleem
rond de Tv-reclame. De activiteiten hebben,
zoals het zich nu laat aanzien, tot een gunstig re-
sultaat voor de sportorganisaties geleid.

I

Nederlandse Sportfederatie

De NSF wordt door de overheid meeÍ en meer
gezien als de centrale organisatie voor de Neder-
landse sportwereld. In het Nationaal Sport Over-
leg (NSO) heeft de NSF een belangrijke inbreng.
De informatie-avonden van de NSF over o.a. de
kaderwet specifiek welzijn, en de aanstelling
Sporttechnisch Kader, werden met belangstel-
ling door de bonden bezocht. Ook in de besluit-
vorming over de boycot van de Olympische Spe-
len is de NSF nauw betrokken geweest.
De afdeling Maatschappelijke Begeleiding Top-
sport van de NSF is voor onze spelers/sters van



De NBB heeft sen goede inbreng in bestuur en
commissies van de NSF, t.w.:
J. BeÍteling bestuurslid NSF
H. Blom lid Commissis Sponsoring en

Reclame
A. Helmig lid Commissie Statutên
J.Loorbach lidArbitragecommissie
A. Marcus lid Commissie Fiscale Problemen
W. v.d. Tas contactfunctionaris Recreatie-

soon

E. Halswln

B. dên Broeder
l. Rotteveel

J. Borgers

contactf unctionaris Recreatie-
sDort
contactf unctionarís Jeugdsport
contactf unctionaris Maatschao-
pelÍke Begeleiding
lid Overlegorgaan School en
Soort

heid besloten, dat noch de sponieve situatie {on-
voldoende kwaliteit van het Olympisch basket-
balltoernooi), noch de buitenlandspolitieke situa-
tie (mensenrechten, inval in Afghanistan), noch
het mogelijke effect van een toename van de
spanning in de wereld op zichzelf voldoende re-
denen waren om voor een boycot te stemmen;
slechts een isolement t.o.v. de andere Westeu-
Íopese landen als gevolg van de in te nemen po-
sitie zou zulks dan nog teweeg kunnen brengen,

Oe Olympischê Spelen hebben plaatsgehad na
beëindiging van de verslagperiode. Wellicht kan
pas veel later of misschien nooit een duidelijk
beeld worden verkregen, of de genomen beslis-
sing ook achteraÍ de toets der krÍtiek kan door-
$aan.

VooÍ de subsidie voor onze nationale teams heeft
ook dit jaar weer een scrseningsbespreking
plaatsgevonden. Dit gesprek is tot tevredenheid
verlopen, waardoor voor onze teams een goêd
trainings- en wedstrijdprogramma kon worden
opgesteld.
De Bondspenningmeester H. v.d. Geest is be-
noemd tot lid van de Financiële Commissie van
hèt NOC. Een oud-voozitter van de NBB, R.
Frese, is gekozen tot secretaris/penningmeester
van het NOC.

sussen voor jeugdtrainers.
De gespÍekken met CRM verlopen in eên goedê
sfeer. Zoals reeds elders in het verslag vermeld, is
onzê eêrste medewerker door cBM in de subsi-

Nederlands Olympisch Gomité

De contacten met het NOC zijn in de verslagpe-
riode uiteraard steÍk beheerst door de discussies
over een eventuele boycot van de Olympische
SDelen te Moskou. Het bestuur van het NOC
heeft veel en goed oveÍleg gepleegd met de
sportbonden, doch de situatie bleek zeer lang
onduídeluk. Deze onduídeliikheid wêrd vooral
veroorzaakt door de onwil oÍ onmogelijkheid van
de regering om in te gaan op een groot aantal
door het NOC en de NSF gestelde vragen naar
aanleiding van het advies van de regering niet aan
de Spelen deel te nemen. doch ook door het uit-
stelvan een beslissing in onze buurlanden.
Al in een tamelijk vroeg stadium was Íeitelijk be-
sloten binnen Europa geen uitzonderingspositie
in te nemen en bilvoorbeeld de moerdeÍheid van
de drie grote Westeuropêse landen (West-Duits-
land, Frankriik, Groot-Brittannië) te volgen. De
Íinale beslissing in Nederland had plaats op een
moment, dat de beide nationale teams reeds vooÍ
deelname waren uitgeschakeld. Vooral omdat de
afweging voor of tegen een boycot voor vrijwel
iedereen moeilijk bleek te ziin, heeft het bestuur
gemeend als gevolg van de uitschakeling, als-
mede vanwege de presentatie door het NOC-be-
stuur, andere bonden noch te stimuleren, noch te
belêttên naar Moskou te gaan.
Zelf had het Bondsbestuur tevoren bii meerder-

Ministerie van Cultuur, Recreatie en Maatschappelijk Werk

In het veÍslagiaar hebben enkele gesprekken met
het Ministerie plaatsgevonden met betrekking tot
de subsidiabele formatie van het Bondsbureau en
over opleidingen, in het bijzonder over korte cur-
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diabele Íormatie opgenomen.
De besprekingen over subsidièring van personeel
voor de rayonbureaus ziin nog gaande. CRM
staat decentralisatie voor; derhalvê is de ver-
wachting dat, wanneer de financiële middelen
van CRM het toelaten, ons verzoek gehonoreerd
zalworden.

De internationale oÍganisatie kampt met finan-
ciële problemen. Dit heeft tot gevolg gehad, dat
de Financiële Commissie van de FIBA vérgaande
voorstellen heeft gedaan aan de Algemene Ver-
gadering van de FIBA, teneinde de balans in
evenwicht te brengen. De voorstellen zijn door de
Algemene Vergadering, die werd gehouden in
Bad Kreuznach (Wsst-Duitsland) van 5 tot 8 iuni
il., aanvaard, hetgeen tot gevolg heeft dat voor
de NBB de contributie is verhoogd van DM
300,- tot DM 1000,- perjaar.
De regels voor buitenlandse spelers, en in het bÍ-
zonder voor spelers met een dubbsle nationali-
teit, worden steeds strengeÍ. In de nieuwe spel-
regels voor de komende vier jaar wordt door de
FIBA getracht spelverruwing tegen te gaan. De
1o-foutenregel is teruggebracht tot 8.

FIBA

Recreatiebasketball

In de personele sÍeer wil CRM verÍegaande me-
dezeggenschap. Zo is b.v. in de nieuwe subsidie-
regelingen opgenomen dat er voor personeel van
bondsbureaus een rechtspositieregeling moet
zijn, indien men voor subsidie in aanmerking wil
komen. Aan het opstellen van een dergelijke re-
geling voor ons personeelwordt gewerkt.

De conÍerentie in Bad Kreuznach is van NBB-
zijde bijgewoond door J. Berteling, A. Helmig, l.
Rotteveel en W. Mateboer. ln verband met het
naderende afscheid van onze bondsvoorzitter
werd A. Helmig geïntroduceerd bij collega-
bondsbestuuÍders en bii het bestuur van de FIBA.
Dat de NBB meer invloed krÍgt in de FIBA, bliikt
uit de omstandigheid dat de volgsnde bestuurs-
leden {opnieuw) werden gekozen in FIBA-com-
missies: J. Berteling tot voorzitt€r van de Inter-
nationale Kalendercommissie en q.q. tot lid van
de Europacupcommissie. l. Rotteveel tot lid van
de Financiéle Commissie en A.Helmig tot lid van
de "Eligibility"-Commissie (deze commissie
houdt zich bezig met het bepalen van de voor de
FIBA geldende nationaliteit van spelers).

Í' In de praktÍk is gebleken dat de door ons onder-
scheiden werkterÍeinsn binnen de recreatieve
beoefening van het "spel" basketball een goede
basis vormen voor een beleid op langere termijn.
Dit geldt niet uitsluitend voor de landalijke activi-
teiten vanuit de NBB zelÍ, doch zeker ook voor
die activiteiten welke in toenemende mate dooÍ
de rsspectieve rayon- c.q. kernbesturen ontwik-
keld zullen gaan worden. Uit deze conclusie kan
worden aÍgeleid dat sen begin is gemaakt met
pogingen om vanuit een landelijke inventarisatie
te komen tot decentÍalisatie van werkzaamheden
naar de rayon- c.q. kernbssturen.
Wat d6 verslaggeving over het seizoèn 1979/1980
betreft baseren wij ons op de binnen de onder-
scheiden werkterreinen ontwikkelde activiteiten.

1. RocÍeatiebaskstball in vorsniginglvsrband
De activiteiten oo dit werkteÍrein hebben
voornameliik bestaan uit het verstrekken van
informatie over de mogelijkheden om de bas-
ketballsport te beoefenen buiten het normale
wedstrijd- of competitiegebeuren. Deze infor-
matie is verstrekt tÍdens alle mogelijke con-
tacten met districts- c.q. rayonvertegenwoor-
digers, bestuursleden van verenigingen, indi-
dusle leden van de NBB, belangstellenden
enz.
Eén van de meest èssentiële ounten van aan-
dacht is gewe€st te trachten de traditionele
verenigingsstelling, dat alleen die personen
zich kunnen aanmelden welke bereid zijn in
t€amverband aan de georganise€rde competi-
ties deel te nemen, open te breken. Het door
de verenigingen creëÍen van zgn. open uren,
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het organiseren van activiteiten voor niet-
leden e.d. heeft dan ook in de meeste 9e-
sprekken centraal als discussiepunt gestaan.
Pionierswerk derhalve.

2. BuuÍtbasketball en/oÍ zomeravondcompotitie
Aan dit werkteÍÍein is onvoldoende aandacht
geschonken, hetgeen kan worden afgeleid uit
het Íeit dat slechts in drie gevallen aan de NBB
medewerking is gevraagd, welke medewer-
king ook inderdaad is verleend.
Ondanks deze geringe praktische uitvoering
van een bij uitstek recreatief georiënteerde
activiteit is tijdens besprekingen met diveÍse
belangstellenden het idee zeer positief ont-
van9en.
Het ontbreken van een gedetailleerd draai-
boek inzake deze activiteit is de belangriikste
reden gebleken waarom deze mogelijkheid
niet uit de veÍf is gekomen. Het succes van de
onder onze auspiciên georganiseerde buurt-
toernooien rechtvaardigt echteÍ een intensie-
vere aandacht, teÍwiil de opgedane ervaring
voldoende is om het gewenste draaiboek sa-
men te stellen.

3. Schoolbasketball
Er is een zeer scherp onderscheid gemaakt
tussen het oÍganiseren van algemene kennis-
makingsactiviteiten op scholen voor het basis-
onderwijs en het organiseren van wedstrijden
enlof toernooien voor leerlingen van deze on-
derwijssoon. De NBB is van oordeel dat het
aspect "prestatie" bii minibasketball voor 6-
tot l2-iarigen slechts een ondergeschikte of
zelfs géén rol mag spelen. De kennismakings-
activiteiten op de scholen voor basisonderwijs
zijn dan ook geheel gericht op het "spel" bas-
ketballen de recreatieve waarde daarvan. Een
belangrijk gegeven daarbii is dat de kennisma-
kingsactiviteiten, in tegenstelling tot de mees-
te schooltoernooien. open dienen te staan
voor deelname door alle leerlingen.
De activiteiten hebben in het algemeen plaats-
gevonden gedurende de lessen lichameliike
oefening. Dat is alleen mogelijk met mede-
werking van het betreffende schoolhoofd c.q.
onderwi.izend personeel en/of inspecteur voor
het basisonderwijs waaronder de school res-
sorteert.
De kritieken op de recrêatieve schoolprogram-
ma's zijn zonder uitzondering tot nog toe zeer
oositief.
Op die plaatsen waar de kennismakingsactivi-
teiten niet klassikaal tiidens de lessen licha-

meliike oefening konden plaatsvinden werd in
samenwerking met een of meer plaatselijke
verenigingen een dergelijk programma aange-
boden tijdens de buitenschoolse uren, b.v.
woensdagmiddag , zaterdag of op een vakan-
tiedag.

4. Witte vlekkên
De werkzaamheden op het gebied van de
witte basketballvlekken, d.w.z. plaatsen waar
de basketballsDort onbekend is of niet wordt
beoeÍend, hebben een tweeledig doel, t.w.
het steun verlenen bij activiteiten om te ko-
men tot een organisatiestructuur (vereniging)
en het vanaf het eerste begin binnen deze
nieuwe structuur integreren van recreatief
georiénteerd basketball.
De activiteiten oo dit terrein hebben inmiddels
geleid tot de oprichting van diverse verenigin-
gen. In hoeverre deze nieuwe verenigingen
tegemoet blijven komen aan het openstellen
van hun activiteiten ten behoeve van de Dure
recreatieballers, is niet bekend. Door het tot
nog toe ontbreken van de mogelijkheid tot
meer decentralisatie van werkzaamheden ziin
wii nog niet toegekomen aan een inventarisa-
tie van de resultaten van ons werk op dit ter-
rein.

5. Instuivon
Onze bemoeienis bij de oÍganisatie van instui-
ven heeft bestaan uit het incidenteel verlenên
van praktische hulp en het beschikbaar stellen
van werk- (ballen, pilonnen e.d.) en propa-
gandamaterialen.
Voor het ontwikkelen van betere mogelijkhe-
den om te komên tot de organisatie van meer
instuiven is het samenstellen van een uitge-
bÍeid dÍaaiboek onontbeerlijk. Daarnaast lijkt
het noodzakelijk dat aan deze vorm van vrije
sportbeoefening meer aandacht geschonken
wordt, zowel in de richting van de bij de NBB
aangesloten basketballverenigingen als bij diê
instellingen (gemeenten, sportraden, buuÍt-
huizen) welke incidenteel algemene sportin-
stuiven organiseren.

6. Racrsatisdagon vooÍ kadoÍ
In nauwe samenwerking met het Rayon Oost
en de provinciale sportraad Gelderland is op
Papendal het eerste kaderweekend ten be-
hoeve van de recreatiêve bèoefening v6n bas-
ketball georganiseerd, Veel aandacht is be-
steed aan êen gÍoot aantal mogelijkheden om
recreatiebasketball in de praktiik te kunnen
uitvoêren. Als model om te komsn tot een
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vêelvoud van dergelijke kaderbiieenkomsten
kan dit weekend zeer geslaagd genoemd wor-
den. Tevens is gebleken dat naast de prakti-
sche uitvoerbaarheid van recreatief basketball
er een grote behoefte bestaat om ook aan-
dacht te besteden aan de olaats van de recrea-
tÍeballer binnen de verenigingsstructuur.
Met het slagen van hat eerste kaderweekend
is tevens een stap gezet in de richting van het
inhoud geven aan een cursus recreatissport-
leider, tak van sport basketball.

7. Gampingbarketball
Met de uitroep "wat een ervaring" is de vijÍ
weken durende basketballtrip langs een aantal
Nêderlandse campings voor een belangriik
deel onder woorden gebracht. Na hêt bèpalen
van het werkterrein is een zeer ruime inventa-
risatie van mogeliike doelstellingen opgesteld,
Werkend vanuit een ruime interoÍetatie van

Ledenstand

In het verslagiaar worden door de ledenadmini-
straties 3591 leden meer genoteerd dan in het
voorgaande seizoen. Esn aanwas van iêts meer
dan l0%. De verwachting is dat in het komsnde
seizoen meer dan zl0.000 leden-basketballers
kunnen worden geregistreerd.
In verband met de herstructurering zijn de cÍfers
van het vorigê seizoen omgerekend tot aantallen
per rayon.

deze doelstellingen heeft het team van mede-
werkers alle beschikbare mogelilkheden benut
om te komen tot dê ideale opbouw van een
basketballprogramma voor kampeerders, ge-
baseerd op een verblÍÍ van ca. 1 week per
camping. De opgedane ervaring met cam-
pingbasketball 1979 staan borg voor een ver-
breiding van deze puur recreatieve vorm van
basketball.

Evenals vorig iaar is op basis van deze werkver-
deling subsidie aangevraagd in het kader van de
door de Stichting de Nationale Sporttotalisator
ter beschikking te stellen financiële middelen.
Het streven naar decentralisatie van werkzaam-
heden, het organiseren van meer biieenkomsten
voor specifiek recreatiekader, alsmede het verder
werken aan het vorm en inhoud geven aan de di-
verse werkgebieden, zal het komend jaaÍ het ge-
zicht van recreatiebasketball blÍvên bepalen.

Verenigingsgrootte

Op 30 juni 1980 waren 475 clubs aangesloten bii
de NBB, per 30 juni 1979 was dit aantal 456. De
clubs worden groter. Het gemiddelde aantal
leden perclub bedroeg aan het einde van het sei-
zoen 81,3; in 1978/79 was dit cijfer 76,8.

Per rayon is het gemlddêlde aantal leden per club:

f

Rayon Noord
Rayon Oost
Rayon Noord-Holland
Rayon West
Rayon Zuid

76,1 (8r,4)
69,0 (59,9)
sl,8 (90,4)
95,7 (94,6)
6S,2 (64,3)

* , * ' ] " ' * '



Ledenstand per 30juni í980
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-c*x
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u 5 1 N oord 65
(40)

1177
(r013)

538
1477l.

1780
(1530)

1 185
(995)

793
1672l.

1978
(r667)

209
(61)

143
(28)

352
{89}

4 1 1 0
(3286)

È'Èt 86 Oost 125
l77l

|  / o c
(  1  581)

899
(7821

2749
l244ol

1470
(1326)

1390
(1 Í20)

2860
(2446].

164
11421

263
( 1 1 9 )

427
(261)

6076
(5147l.

Í 1 1 104 Noord
Holland

232
(213)

2796
(2600)

1776
(1647)

4804
(4460)

2181
(2030)

1796
{.1724].

w77
(3754)

571
(576)

6 1 3
(616)

1 184
(1 192)

9965
(9406)

117 1 1 1 West 2@
(1721.

2946
(2751].

1380
(12321

4535
(4155)

3007
129751

2515
(2276l.

5522
(52511

7 1 3
{650}

431
(4s0)

1144
( 1 1 0 0 )

11201
(10506)

105 104 Zuid 201
(158)

2073
(r 883)

948
(814)

3222
(2855)

1978
(1916)

1412
(1376)

3390
132921

337
1287].

319
(2511.

o9t)

(538)
7268

(6685)

475 456 832
(660)

10757
(9828)

5541
(4952)

17.130
(15.440)

9A21
te242l

7906
(7168)

17.727
(  16 .410)

1994
( 1 7 Í 6 )

1769
(1464)

3763
(3180)

38.620
(35.030)

(!



13

Verhouding tussen senior-
en juniorleden

aoníolón ptoc€ni

f-".

1966/t 4s62
196//68 5560
1968/69 8U
r9d)/70 dxlS
19m/71 7137
1971t72 5767
1St2/73 10186
1973/74 10785
1974/75 11426
1975t76 1272
1916/n 1W
19n/78 1@.
1974/79 1'Á4o
1979/80 17130

64

60
58

56
5l
4a
46
,15
4
4
44,5

iuniolon paocant

2 3 l p 3 7
3075 36
3709 37
4234 ,O
5086 42
6S09 44 {incl.768 w€lpen 5%)
7594 45 {incl.797 welpon 4%}

10285 49 (incl.853wetpen 4%)
1n78 52 {incl. 1288 wêlpen 5,4% )
1444 54líncl. welpen',3aí)
16629 56lincl.26B) wetp6n 9%)
18741 56l incl.3t4l welpen 9,4%)
195S0 56 (incl.3180 w€tpen 9,1%)
21490 55,5{incl. 37d}welpen 9,8%)

F



De twintig grootste verenigingen van de laatste viiÍ iaren

Kinzo {BV Amstelveen) 258
87
n
24
241
m
218
217
2G)
M't94

1 4

1975176

AkÍid€s
Red Stars

Vastgoed Stríen IBOB) 230

AMVJ/AÍ}3terdam
Delta Lloyd
DAS
Sporring SDO
The Wolvês

SV Hoogvli€t
Ds Dunckorg
Uitsmiiters
Racing Agon
Piazza Stals (Goba)
Coppens Esgles
(Black EEgl€sl
GeÍard d€ Lango
NooÍdkop
EaÍly Bird
BV Liss€
Líons

Totaal

1976tn

Kinzo (BV Amstelvoen) 301
Bostiek Wat€rloo
lTho Woires) 8
Coppom Eagl€€
(BlackEaglosl M
DAS 260
sDo 67
AkÍides E2
AMVJ/AmsteÍdEm 247
Delta Llovd 24
Racing Amsierdam Agon 231
NooÍdkop 216
Vssrgood Strijen (BOBI 212
SV Hoogvliet M
The Green Eagles 199
Th€ Lions
BV Lbsa
JollyJump€rs
Piszza Stars {Goba)
Rwh
JRC Boxtel
Uitsmijt€rs

lqQ

198
191
181
176
1'ra

169

19n t78

Copp€ns Eagles
(Black Esgl€s) N
BV Arnsielv€on 292.
DAS 6
Delta Lloyd 2ê)
Boetiek Waterloo
(The wolvosl 263
SV Noo.dkop 2@
Brutus (Rscing Amsterdam)

N
AMVJ/Amstoídam 26
The Red StaÍs 26
Dunckers Nl
Vastgo€d Striien (BOB) 237
BV Aalsm€er 85
AkÍides
Rabobank Gouda
(Spring€rs) 214
Rush 213
SV Hoogvliet 205
Cangeroes M
Expen/Sês Dsvils 292
The Lions 201
BV Lisse 196

a8
263

r90
187
184
1S
178
174

47g)43X

19t8t79

DAS
Copp€ns Eaglos
(Black Eagl€sl
SV Noordkop
BV A8l8m€€r
Exp€ít/ Sêa D€vils
Dolta Uoyd
Boetbk Watoíoo
(Tho Wolvês)
Racing Amstordam
AMVJ/Amste.dam
BV Hoolddorp
R€d StsÍs
Rabobank Gouda
(SpÍing8Ís)
Akrid6s
BOB
Rush
DunckoÍs
BV Amsidv€€n
CeleÍitás '65

Parkoí (BS L€iden)
Radio Musotte
I Rottordam-Zuid)

Tolaal

44 TotaalTotasl

N

m
2@
261
m
É1

1
24
2&
N
87

4
&.
m
u,
219
217
210

2@

1979/80

DAS
The Black Eaglos
Noordkop
Aalsme€r
Sea Devils
Evo & Adam StErs
The Wdve€
Delta Lloyd
Rscing Amsterdam
AMVJ/Amst€rdam
JollyJumpers
BV Hoofddo.p
Th€ Red Stars
Rabobank Gouda
AkÍid€s
BOB
Rush
BV Groning€n
Dunckers
EaÍly Bird

u
N
2@
261
2ffi
2ít
xl
251
24
24
2n
N
87
u
w.
xn
u
27
u.
2m

&7 4926



F-

f

Jaarverslag Topsport Liga

rÍ{LEtDtÍrtG

Het seizoen 1979/ 1980 ksnmerkt zich, wat de
Topsport Liga betreft, vooral door consolidatie
van het bereikte in de ontwikkelingen naar een
geëigende structuur voor het topbasketball
heren, waarin alle direct betrokkenen er recht op
hebben in de beleidsvorming een aandeel te
reveren.

In het grotere verband van de NBB is de herstruc-
turering voltooid. Het tot optimaal Íunctioneren
brengen van de nieuwe structuuÍ zal nog wel een
aantal jaren vergen. Dank zij zijn vroege stan {juni
1976) heeft de Topsport Liga op het punt van zijn
interne ÍunctioneÍen zi.in weg nu wel gevonden,
en heeft daarmee een niet te onderschatten voor-
sprong op andere afdelingen van de bond.

Ds bestuurlijke pÍoblemen van de Topspon Liga
duren onverminderd voort. In het vorige verslag
werd gomeld, dat lwan Rotteveel tussentijds zou
aftreden, waardoor het bestuur tegen twee vaca-
tures aankeek. In die vacaturês kon niet worden
voorzien. Het bestuur priist zich gêlukkig, dat
lwan Rotteveel uiteindelijk ziln bestuuÍslidmaat-
schap met één jaar heeft verlengd. Daardoor
heeft het bestuur dit.iaar wederom een viermans-
bezetting gekend. Vooral dit jaaÍ heeft echteÍ
aangetoond, dat op de lange termín een vier-
mansbezetting niet voldoende is. Er is nu een-
maal werk voor tenminste vijÍ man - het pakket
van de vijÍde man moet nu al twee raar lang door
de aanwezige vier worden opgevangen. Op de
lange teÍmiin gaat de daaÍuit voortvloeiende
ovsÍbelasting er mogelijk toe leiden, dat de nood-
zakelijke zorgvuldigheid verloren gaat.
De toekomst op bestuuíijk gebied ziet er niet
rooskleurig uit. lwan Rotteveel treedt aÍ en is niet
herkiesbaar, tsrwïl Rob Bosman heeft aange-
kondigd aan het eind van zijn termiin in l98l niêt
meer herkiesbaar te zullen zijn. Op zichzelÍ is het
vooÍ een bestuur een gezonde zaak, dat het zich
zo eens in de viif, zes jaar vernieuwt. Maar dan
most de verniêuwing er wel zijn. Hst aantal ge-
schikte kandidaten voor hêt bestuur is oo de vin-
gers van één hand meer dan geteld. Deze proble-
matiek neemt vormen aan die vermalding in de
inleiding van dit jaarverslag noodzakelijk maken.
NoodzakelÍk, omdat het een brandend probleem
is geworden, en omdat het het voortbestaan van
de Topsport Liga in gevaar kan gaan brengen. En
dat zou een uitermate betreurenswaardige zaak
zin.
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ln dir Olympische Jaar heeft natuurlijk de boycot-
affaire bijzonder veel aandacht getrokken. Het
bestuur heeft zich daarmee, net zoals overigens
het bondsbestuuÍ en het bestuuÍ van de Oames
Liga, intensief bezig moeten houden. Hoewel de
Olympische Spelen zelf buiten het verslagjaar
vallen, zijn zij of het moment dat wij dit schrijven
al weer enkele weken achter de rug, en kan de -
trieste - balans van 7 maanden politieke discus-
sie over het wel of niet boycotten van een toch,
ondanks alles, in de eerste plaats sportieÍ gebeu-
ren worden opgemaakl.

We hebben het al eens eerder geschreven: de
politiek heeft zich nooit zo erg vsel gelegen laten
liggen aan de sport. De sport, een cultureel ge-
beuren, dat qua omvang veÍÍeweg het grootste
onder de culturele activiteiten is, is politiek gezien
nog altiid zwaar ondergewaardeêrd, althans in
West-Europa. Na de - af te keuren - Sovjer-
Russische inval in AÍghanistan bleek de sport
voor de politiek opeens een - erg goedkoop -
middel om de afkeuring die men daarover wilde
uitspreken kracht bij te zetten. Het "schoenma-
ker-hou-je-bij-je-leest", dat de sport in de meeste
landen, waar de sportorganisaties althans vrij zijn
om een eigen mening te vormen, tegenover de
boycotdrang van de politiek heeft willen uitspre-
ken door wèl te gaan, heeft de discussie die in de
sportwersld over het wel of niet naar Moskou
gaan gevoerd had moeten worden vertroebeld,
zo niet volledig onmogelijk gemaakt.

Want er waren bij deze Spelen nog heel andere
zaken aan de orde, die zo'n discussie gerecht-
vaardigd zouden hebben. Al voordat de kwestie
AÍghanistan zich voordeed, was er een discussie
op gang gekomen oveÍ de vraag, hoe het gege-
ven gehanteerd moest worden, dat het organise-
rende land zq duideliik dê akkoorden van Helsinki
over de handhaving van de elementaire rechten
van de mens pleegt te negeren. Toegegeven zij
onmiddelliik, dat er waarschÍnlilk geen land ter
weÍeld is, dat altiid ên voor 100% de akkoorden
van Helsinki naleeft - het gaat sr in dit geval om,
dat de mate waaÍin de overtreding van de ak-
koorden gewoonte is geworden van land tot land
nogal verschilt - en dat in de Soviet-Unie het
gewoonte zijn van de overtÍedingen veel meer
aan de orde is dan in de gemiddelde "westerse"
staat. Hoe men daarover verder ook moge den-
ken, een Íeit is, dat deze discussie door "AÍgha-
nistan" geheel is aÍgesneden.
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Een ander punt betreft de wÍze waarop de Sov-
jet-Unie gemeend heeft de Spelen te moeten or-
ganiseren. Daardoor zijn een aantal elementaire
doelstellingen. die Baron de Coubertin aan zijn
moderne versie van de oeroude Panhelleense
Spelen heeft meegegeven, en die door het IOC
nog altijd hoog in het vaandel worden gedÍagen
- zoals de verbÍoedering, niet alleen van de
sportlieden ondêr elkaar, maar vooral ook van de
sportlieden met de bevolking van het land waar
zij zdn - in de Soviet-Unie effectief onmogelijk
gemaakt. Dat was te voorzien, maaí aan een dis-
cussie hierover is de sooÍtwereld niet meer toe-
gekomen door de manoeuvres rond Afghanistan.
Nemen we daar ook nog bij de meer dan onver-
kwikkeliike toestanden die zich b.v. bij de jurering
van het damesturnen hebben voorgedaan - en
die als zodanig voorspelbaar waren - dan zien
we, dat er buiten het politieke vlak aanleidingen
genoeg waren om over een boycot uit cultureel-
sportieve overwegingen te praten. De sport, ge-
dwongen om een daad te stellen tegenover de
politiêk, is daaraan vooÍbij moeten gaan.

Bij de uiteindelijke stemming in het NOC over de
boycot, op 19 mei 1980, hebben wij blanco ge-
stemd - we wisten toen, dat het herenteam
noch het damesteam zich had geplaatst, en wij
waren van mening, dat het in die situatie niet
pa$e om de uitslag van de stemming op enigerlei
wijze te beihvloeden. Wet hebben wij gemeend
om in een stemverklaÍing op vorenstaande pun-
ten te moeten wijzen en te moêten melden, dat,
als wij ons wèl hadden geplaatst, wij ons nadruk-
kelijk rekenschap zouden hebben gegeven van al
die andere aspecten - en dat onze conclusie
wellicht toch tot niet gaan zou hebben geleid.
Waren wij in die situatie geplaatst, dan zouden
wij de discussie daarover in de eerste plaats met
de mogelijke deelnemers zelf zijn aangegaan. In
de gegeven situatie was een consultatie van de
betrokken teams niet zinvol. Duidelijk moge in elk
geval wel ziin, dat, ware uitsluitend de inval in
Afghanistan aan de orde, wii ons tegen een boy-
cot zouden hebben verzet.

ln het vorig jaarverslag hebben wil melding ge-
maakt van de activiteitên van de Minister van
Cultuur, Recreatie en Maatschappeliik Werk op
het terrein van het tegengaan van de zgn. "sluik-
reclame" in de massamedia. Deze activiteiten
hebben inmiddels geleid tot een ontwerp-besluit
inzake reclame-uitingen op radio en televisie an-

ders dan in STER-verband, waarvan de voorge-
nomen ingangsdatum is 'l oktober 1980. Op één
punt na is de inhoud van de getroffen regeling
acceptabel. Dat ene punt betreft een voorwaarde
die aan het noemen van (sponsoÍ-)namen wordt
gesteld, nl. de gangbaarheid van de sponsor-
naam. Naast een aantal goed te hanteren voor-
waarden, die er in feite op neerkomen, dat het
noemen van sponsornamen die door de NSF zijn
geaccepteerd {en de voorwaarden voor die ac-
ceptatie ziin bekend) is toegestaan, wordt ook
nog eens als voorwaarde gemeld, dat de betrok-
ken sponsornaam "in de media gangbaar" moet
ziin. Wat de media precies zijn, wordt niet duide-
lijk, en wat onder gangbaar moet worden ver-
staan, is eveneens arbitrair. Wij zouden die voor-
waarde liever zien vervallen (en met ons de NSF),
omdat ze niets wezenlijks toevoegt aan de andere
gestelde voorwaarden, maar wel het gevaar kan
inhouden, dat het toch weer derden {dagbladen)
zullen zijn, die willen bepalen wat wel en wat niet
gangbaar is. Van de zijde van de NSF zal in die
zin op het ontwerp-besluit woÍden gereageerd.

Het nationaal herenteam heeft zich in het ver-
slagiaar voorbereid op de Olympische Spelen,
maar is er niet in geslaagd zich te kwalificeren. De
grote verrassing van het kwalificatietoernooi
vormde het team van de Bondsreoubliek Duíts-
land, dat er mede toe bijdroeg, dat Nederland de
finalepoule niet bereikte. De voorbereiding van
het team is niet in alle opzichten optimaal ge-
weest. Het noodzakeliik geworden ontslag van
bondscoach Ouinn, nadat was gebleken dat deze
niet bereid was de met hem gemaakte afspraken
na te komen, heeft zekeÍ zÍn stempel gedrukt op
de voorbereiding van het team. De wijze waarop
de vervangend bondscoach Sikking zijn taak
heeft uitgeoefend verdient alle lof. HÍ moest
onder moeilijke omstandigheden aan het werk,
maar is daarin goed geslaagd.

LigabestuuÍ

Per 1 juli 1979 bestond het bestuur uit:
Jan Loorbach
lwan Rotteveel
Rob Bosman-Rob 

MaÍcus
vacature

- voorzitter
- vice-voorzittgr
- secretaris
- tid
- tid

Zoals in de inleiding reeds is gemeld, kon door
het veÍlengen van het bestuurslidmaatschap van
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lwan Rotteveel met één jaar in één van de twee
vacatures worden voorzien. De in het vorig jaar-
veÍslag gemelde situatie met twee vacatures zal
zich echter thans wel gaan voordoen, met alle
problemen van dien.
Op dit moment is het bestuur in onderhandeling
met onkele mogelilke kandidaten, maar toezeg-
gingen van verkiesbaarstelling zijn nog niet ver-
kregen. Het voonbestaan van de Topsport Liga
komt daarmee ontegenzeggeliik in gevaar.
De indiensttreding van Jan van der Haar op 1 au-
gustus 1979 bij de bond heeft inderdaad de ver-
lichting gebracht die in het voíig iaaÍverslag werd
voorzien. Maar evenzeer is het nog immer zo, dat
hêt bestuur niet toekomt aan wsrkeliike beleids-
vorming. Een voorbeeld daaÍvan is het onderzoek
naar de structuur van topverenigingsn. Dit on-
derzoek moest bliiven liggen, omdat hèt bestuur
de mankracht sr niet voor heeft.

Contacten m6t bondsbqrtuur en andere ligabe-
3tUrSn

Zoals in het vorig iaarverslag werd voorzisn, be-
tekende de voorzitterswisseling, dat de wijze
waarop het contact met het bondsbestuur vorm
krÍgt veÍanderde. Dat is niet altiid van een leien
dakie gegaan. Maar gelukkig zijn de persoonlijke
verhoudingen in hst algsmssn zodanig, dat fou-
ten die in het onderlinge contact en het overleg
worden gemaakt bespreekbaaÍ bliivsn en daar-
door oplosbaar ziin. Het is zowel voor ons als
voor het bondsbestuur "even wennen" geweest.
Gesteld kan worden, dat wii onze weg gezamen-
lijk nu wel hebben gevonden.

Ook dit jaar weer is de competitie-opbouw een
zaak van overleg geweest tussen dê besturen van
de Topsport Liga en de Dames Liga. Daarbii had
de Dames Liga eên nieuw gezicht gekregen:
Henny Oderwald had ds comp€titie-aangelegen-
heden overgenomen van de afgetreden Ton
Kloek. Te dezen ziin de zaken zonder problemsn
opgelost. In het verslagjaar is voorts het overleg
gestart met de Oames Liga om tê komen tot de
organisatie van een gezamenlïk vierlandsntosr-
nooi rond Kerstmis 1980, waaraan dan deel zullen
nsmen het nationaal damesteam sn het Jong-
Oranietêam heren. Daarbil zal worden gepoogd
om ook uit de ander€ de€lnemend€ landen zove€l
mogeliik zowel het dames- als het herenteam te
laten deelnemen.

Ligavergadering

De ligavergadering heeft zich dit jaar bezig moe-
ten houden met een belangrijk vernieuwings-
voorstel van het bestuur: het Licentiereglement.
Dit reglement, waaraan bÍna drie jaar is gewerkt,
betekent een omwenteling in de Nederlandse
Basketball Bond. Hst reglement heeft ten doel,
de positie die topspelers innemen t.o.v. hun ver-
eniging duidelijker te stellen en regulerend te
werken t.a.v. de verhoudingen tussen verenigin-
gen en spelers. Daartoe schrijft het reglement
voor, dat tussen vereniging en speler een over.
eênkomst moet worden opgemaakt, waarin een
aantal zaken moeten worden geregeld, die deels
dwingend door het reglement worden opgelegd.
Alvorens aan de soeler een licêntie (inhoudende
het recht tot spelen in de Topspon Liga) wordt
uitgereikt, wordt de overeenkomst door een be-
stuurscommissie (waavan thans deel uitmaken
Jan Loorbach en Rob Bosman) getoetst aan het
reglement.

De ligavergadering nam voons een vernieuwd
Wedstriidreglement voor de Topsport Liga aan.
Doordat de Algemene Vergadering van de NBB
de aanvaarding van een nieuw Algemeen Wed-
strijdreglement voor de NBB (waaÍop het daar-
voor door de Ligavergadering aangenomen re-
glement was afgestemd) verdaagde tot de voor-
jaarsvergadering van 1980, zÍn er wat onzekeÍe
situaties geweest ovsr de geldighêid van zekere
bepalingen. Tot grote problemen haeft dit echter
geen aanleiding gegeven. Wd zijn i.v.m. de tekst
van het uiteindelijk door de Algemsne Vergade-
ring van de NBB aanvaarde rêglement in het
Wêdstrijdreglement voor de Topsport Liga enkele
wiizigingen noodzakeliik geworden, die in de ko-
mende Ligavergadering zullen worden behan-
deld.

De Ligavergadering boog zich tenslotte ook nog
over een nieuwe versie van het Instellingsregle-
ment ïopsport Liga, thans Basisreglement gshe-
ten. Dit reglement moet gezien worden als een
vorm van statuten voor de Topsport Liga. Omdat
de Topsport Liga geen eigen rechtsbevoegdheid
bezit, moeten structuur en werkzaamheden van
de Topsport Liga op deze wiize Íieregeld worden.

Contacten mst commilsies

Met BSC en BCO worden nog immer onder voor-
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zitterschap van de Bondsvoorzitter regelmatig
overlegbesprekingen gevosrd. Deze vorm van
contact voldoet naar ons inzicht.

De BWC is voornameliik actief op het terrein van
de begeleiding van de regelmatige overlegbe-
sprekingen tussen de rayoncomp€titislsideÍs en
de competitísleÍders van de liga's. Door omstan-
digheden heeft de Topsport Liga bij twee van de
drie besprekingen die te dezer zake dit ssizoen
zijn gehouden verstek moeten laten gaan en zijn
honneurs moeten laten waarnemen door de
Dames Liga. Gezien onze gezamenlijke activitei-
ten op het tarrein van de competitie heeft dat
geen problemen gêgeven.

Vsrgaderingan mst bolangengroepen

Dit jaar werd tweemaal gesprok€n met de voor-
zitters van sredivisieverenigingen, Als altijd zijn
de belangrijke onderwerpen tijdens deze verga-
deringen de sponsoÍing-situatie, de Íiscale prG
blematíek en de competitie. \Mj ziin zesr tevreden
met deze voÍm van contact mst de vsrsnigingen,
en zullen dit ook bliiven voortzetten. Dit iaar is
opnieuw een poging ondernomen om esnzelÍde
contact op te bouwên met de voorzitters van
eerste-divisieverenigingen.
VooÍ de twesde maal in het bestaan van de Top-
sport Liga is dat dit maal gelukt: de opkomst was
onverwacht groot. Evenals de eerste maal dat er
zo'n intensieve opkomst op deze vergadering te
melden viel (dat was in maart 197/) was het on-
derwerp dat de sandacht trok de compstitie. Het
lijkt erop, dat dat inderdaad het meest essentiële
onderwerp is voor de eerste-divisioverenigingen
v.w.b. hun contacten met het lig€bestuur. In de
eerste divisie heerste (evenals vorig iaaÍ trou-
wens) ontevredenheid over de indelingsvoorstel-
len in de regionale divisies A en B. De belangr'rjk-
ste klacht: €r is een kÍachtsvsrschil merkbaar
tussen de nooÍdelÍke en de zuidelilke divisie. Het
bestaan van dat krachtsverschil is inderdaad on-
miskenbaar. Het basketball in Noord-Oost-Ne-
derland is inderdaad veel sterker dan in het zui-
den. De middengroep, Centraal- en West-Neder-
land, wordt noodgedwongen v6rd6€ld over de
divisies A en B. Dat is èen uiterm8te vervelende
zaak, omdat daardoor elk jaar ws6r de discussiês
over dat krachtsverschil en de indelingen zullen
oplaaien. Maar het is onvermijdelijk door de in dit
opzicht uitermate ongelukkíge structuur van de
NBB met 5 r€gio's. Daardoor is hêt volstrekt on-

mogelÍk om dubbelpiramidaal (wat veel van de
problemen zou oplossen, omdat dan noord ên
zuid gesloten syst€men zouden worden) ds com-
petitie op te bouwen. Onzes inziens is de enige
mogelijkheid om deze zaak op een acceptabele
wijze op te lossen hot verdelen van ds te plaatsen
teams in drie groepên: een A-groep, een B-groep
ên eên middengroep, en de middengroep via lo-
ting te verdelen over A en B. Zo'n loting zou dan
in een voorzitters-eerste-divisie-vergadering kun-
nen plaatsvinden.

De groep trainers en coaches blÍft weinig be-
hoefte houden aan een groepsbespreking. Wel is
in het verslagiaar dooÍ het actieve optrsdsn van
enkele coaches aen duidelilke coaches-vsrtegen-
woordiging in de Ligavergadering tot stand ge-
komen in de personen van Kintor Ouwens en
Maarten van Gênt. Een eerste resultaat dat zij
boekten is de opname in het wedstrÍdreglement
van een regeling die voorziet in gratis toegang
vooÍ de coaches die in de TSL coachen sn trai-
nen bij alle wedstrijden in de Topsport Liga.

De belangengroep van spelers heeft ziin activitei-
ten voortgezet. Als vanouds is naar het Ligabe-
stuur toe vooral Al Faber de woordvo€rdgr. De
groep heeft o.m. een inbreng gehad bij de tot-
standkoming van het ontwerp-licentiereglement,
en is in de persoon van Al Faber betrokken ge
weest bij de begsleidings,werkzaamheden voor
het natíonaalteam,

Situatis in de sorrto divisie

Het is hieÍvoor al gemeld: de indeling in d€ noor-
delilke en zuidelijke divisie blijft een onderwerp
van discussie. In het voorgaande is daarvoor al
een mogeliike oplossing aangedragen.

Hst voorstel om ts gsraken tot een eerst€ divisie
van 2 x 16 teams is uitgevoerd, nadat de Ligaver-
gadering zich daarovsr positieÍ had uitg€laten.
Voozien wordt, dat hierdoor de mogeliikheden
om tot een betere aansluiting van de eerste divi-
sie bij de eredivisie te komen, althans wat betÍeft
de gewenning aan een veel gÍoteÍ aantal wed-
strÍden dan in de rayons gebruikelÍk is, gfÍotêr
worden. Thans is in de meeste rayons het aantal
wedstrijden in de hoogste klasse bepaald op 24;
het aantal van 30 in de eerste divisie is dan een
logische stap naar de 36 wedstrijden in de eredi-
visie. Toch blijkt, dat in de eerste divisie het spe-
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len van midweekse wedstrijden op grote moei-
liikheden en weerstanden stuit, Opnieuw is daaÍ-
om dit komende seizoen het aantal midweekse
programma's tot het uiteÍste bepeÍkt, nl. Evee.

Om de redenen, vermeld onder het hoofdje "liga-
bestuur", heeft het bestuuÍ, net zo min als dat
het geval is geweest in de eredivisie, uitvoering
kunnen geven aan haar voornemen om ook in de
eerste divisie tot een structuurondeÍzoek te
komen. Toch bliift dit beleidsvoornemen een
hoge prioriteit genieten.

Situatie in de eredivisie

Het "experiment" met 11 teams in de eredivisie,
noodzakelijk geworden door de beslissingen ter-
zake bi de indeling in de eredivisie het vorig sei-
zoen, is slecht bevallen. Hoewel op zichzelÍ het
hebben van 4 vrije weekends/avonden voor de
meeste ploogen geen bezwaar blêek en zelfs
werd gewaardeerd, is een competitie van rl4
speeldagen duidelÍk veel te lang, zeker als de be-
schikbare tijd het noodzakelijk maakt om meer
dan een kwart van het programma midweeks te
soelen. Om meerdere redenen moet een maxi-
mum van 36 wedstÍiiddagen bliivend worden na-
gestreeÍd, en mag het aantal midweekse pro-
gramma's de 25% niet te boven gaan. In het ko-
mend seizoen keren we dan ook weer terug naar
deze "normale" competitisvorm.
Nieuwkomer BV Groningen heeft zich in de ere-
divisie niet kunnen handhaven. Het was een ge-
durfde stap van deze noordeliike ploeg om zich
naast stadgenoot Nationale Nederlanden Donar
in te schrijven in de eredivisie. De beloning was
mager: vriiwelelke wedstrijd werd verloren.

Het teÍuggaan naar 10 ploegen hield een ver-
sterkte degradatie in: BV Groningen, Rotterdam-
Zuid en Delta Lloyd waren de degradantên.
Omdat in de eeÍste dívisie slechts Hatrans Tonego
wilde promoveren (de andere rechthebbende, BV
Noordkop, zag van promotie af), bleef er een
plaats over, die alsnog aan Delta Lloyd toege-
kend kon worden. Het is têkenend vooí de ont-
wikkeling van de NB8, dat de traditionele bas-
ketballkeÍnen Amsterdam en Rotterdam zich niet
of nauwelilks op het topniveau kunnen handha-
ven. Daarbii moet wel bedacht wordên, dat Delta
Lloyd achtervolgd is door pech, en nogal wat
wedstriiden met 1 oÍ 2 punten verschil verlooÍ.
Het bestuur is gelukkig, dat in elk geval in Am-

sterdam het topbasketball gehandhaaÍd kon
worden, al doet het verlies van eredivisiebasket-
ball in Bofterdam piin.

Compotitie

Opnieuw is de competitie in de eredivisie afge-
sloten met play-offs. Ook nu weer in series van
"best of three", een systeem dat in de Neder-
landse situatie toch wel voldoet. De Amerikaanse
situatie is niet transponeerbaaÍ op de Nederland-
se. De daar gehouden play-offs-series duren
veelal langer: men speelt tegenwooÍdig "best of
seven",
Hoewel de finaleserie maaÍ twee wedstrijden
heeft geduurd, was er veel spanning. Het mocht
toch een sensatie heten. dat in de eerste wed-
strijd Parker op eigen terrein door Nashua Den
Bosch, zij het nipt, werd verslagen. Onze geluk-
wensen gaan uit naar spelers en bestuur van
Nashua Den Bosch, dat hierdoor opnieuw de
landstitel verwierÍ.
In de eerste divisie werden opnieuw na beêindi-
ging van de gewone competitie, waarin Hatrans
Tonego (in een zeer spannende laatste wedstriid
tegen een op dat moment in punten gelijkstaand
Noordkop) en Tekkels/Jumpers kampioensn
werden, finalewedstrijden om twee plaatsen in de
eredivisie gespeeld door de beide nrs. 1 en 2. Het
Íecht op promotie verwierven daarbij Hatrans
Tonego en NooÍdkop, evenals het jaar daarvoor
de beide teams uit de A-poule. Een bewiis, dat de
A-poule inderdaad sterker is dan de B-poule. Ook
aan het adres van Hatrans Tonego en Tekkels/
Jumpers zijn onze felicitaties geÍicht.

Het bestuur overweegt om in het komend sei-
zoen, ondeÍ andere via consultaties van de voor-
zitters van alle verenigingen (in ds bekende voor-
zittersvergaderingen), met de betrokkenen nadsr
van gedachten te wisselen oveÍ de toekomst van
de competitievorm. Een aantal mogelijke con-
cepties daarvoor wordt momenteel uitgewerkt. In
het Wedstriidreglement worden daanoe in de
komende vergadering reeds een aantal wijzigin-
gen voorgesteld, die de mogelijkheden om tot
andere concepties te komen moeten veÍgroten.
Dit wordt ook noodzakelijk, omdat intcrnationaal
een aantal wijzigingen is aangebracht in de struc-
tuur van de officiële toernooien voor nationale
teams, die ertoe leiden, dat het nationale team
elk jaar {i.t.t. hetgeen voorheen gebruikelijk was,
nl. eens in de twee jaar) in de maanden mei/iuni
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een officieel toernooi zal (kunnen) spelen. Daar-
door zal een competitie-einde in de eerste helft
van apÍil regel moeten worden.

Nationale teams

Weinig opvallend is in het verslagjaar doorge-
werkt aan de instelling van eên B-selectie. In het
verslagjaar zelÍ heeft dit team geen activiteiten
ontplooid, maar onmiddellÍk daarna, in juli 1980,
is een team uitgezonden naar toernooien in
Spanle en ltaliè. Daarenboven is tiidens enkele
F|BA-biieenkomsten bij andere landen gepeild
welke vooruitzichtên er zouden kunnen zijn met
betrekking tot een programma voor een B-selec-
tie. Die vooruitzichten zijn niet onverdeeld gun-
stig, maar ook weer niet zodanig, dat met de
ontwikkeling van dit team, dat een schakel moet
vormen tussen de iunioren en de A-selectie, zou
moeten worden gestopt,

Hsrsnsglectie

Ter voorbereiding op het kwaliÍicatietoernooi
voor de Olympische Spelen heeft de herenselec-
tie, waarvan op het laatste moment T. Ouinn als
coach moest worden vervangên door J. Sikking,
die aanvankeliik als assistent-coach was bê-
noemd, toernooien gespeeld in DuiÍsland (Bre-
merhaven), Nederland (Zwolle, Leiden, Den
Bosch) en Spanje. Vooral de toernooien in Ne-
derland en Spanie waren sterk bezet: aan beide
deed ook de Sovlet-Russische selectie mee.

Het heeft bijzonder veel moeite gekost om de
Russische selectie naar Nederland te halen. Uit-
eindelijk zal de inval in Afghanistan, waardoor de
Russische ploeg een voorziene toernee door de
USA niet kon maken, aan het slagen daaÍvan on-
getwiifeld hebben bÍgedragen. Niet onvermeld
mag ook blijven de hulp die Schêlde Internatio-
nal BV lals leverancier van een groot aantal sport-
toestellen bij de Olympische Spelen voorzien van
goede contacten in de Sovjet-Unie) heeft gebo-
den bii het naar Nederland halen van de Russi-
sche selectie.

In Bremerhaven was de Wêstduitse ploeg de
grote verrassing. Nederland verloor daarvan met
aanmerkelijk verschil. Het Westduitse team is
t.o,v. vorig jaar steÍk veriongd, maar die verjon-
ging betekende ook een behoorlijke versterking.
In Nederland is zo'n sterke ronge garde helaas op

dit moment niet aanwezig, althans niet in de
mate waarin men in de BRD daarover beschikt.

Ondanks andere berichten daarover in ons vorig
jaarverslag, heeft Piet Leegwater opniêuw het
teammanagement op zich genomen.

Hoogtspunt in de voorbereiding van de selectie
op de Olympische Spelen moest worden het POT
in Zwitserland. Nederland heeft zich daar niet
voor de Íinale kunnen plaatsen. Dat ltalië een te
moeilijke tegênstander zou zijn, was, gezien de
plaats van handeling (30 km over de ltaliaanse
grens) wel voorspelbaar, maar dat opnieuw van
Duitsland werd verloren (na de waarschuwing uit
Bremerhaven) kwam toch enigszins als een ver-
rassing. Het is natuurlijk zeer de vraag of de Ne-
derlandse ploeg dan de finale wel overleefd zou
hebben, maar wil kunnen ons toch behooÍlijk
meten met Zweden, dat zich voor de Olympische
Spelen plaatste.

Overeenkomstig de beleidslijn die wij in het vorig
jaarverslag al meldden, is Jan Loorbach gedu-
rende een gedeelte van het toeÍnooi in Zwitser-
land aanwezig geweest.

Het bestuur is er dit jaar niet in geslaagd om op
eên redeliike basis een of meer sponsors te inte-
resseren vooÍ het nationale team.

Jongens-iunioren

Het jongens-iuniorenteam is er niet in geslaagd
om zich te plaatsen voor de EK. Hoewel het team
beloften inhield, en vooral dank zij het enthou-
siasme van de bondscoach Roel Tuinstra de
voorbeÍeiding veel optimaler is geweest dan in
het verleden, werd het team op de cruciale mo-
menten achtervolgd door pech. In Portugal. waar
het kwalificatietoernooi werd gehouden, miste
het team twee van ziin beste spelers door - vrij
ernstige - blessures.
Overigens is het zeer de vraag, oÍ in geval van
hun aanwezigheid de resultaten beter zouden zi.in
geweest. Op het niveau van de jongens-junioren
is Nederland de aansluiting met de rest van Euro-
pa danig aan het verliezen. Elders in Europa
wordt aan de positie van de ieugd beduidend
meer aandacht besteed dan in Nederland. Roel
TuinstÍa hêeft bÍ het bestuur daarover sen aantal
gedachten aangedragen. Het bestuur beraadt
zich momenteel over de opzet van een nisuwe
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voÍm van een ieugdplan, dat ten doel moet heb-
ben via 6en intensievsre begeleiding en het creë-
rèn van betere doorstroommogeliikheden van de
iunioren naaÍ de sgnioÍen het gat dat niet alleen
internationaal bestaat tussen de junioÍen, maar
ook tussen de iunior€n en dê senioren op natio-
naal niveau, dicht te trekken.

Basketbrllíostiin

Het bleek dit iaar onmogeliik ean geschikt tijdstip
te vlnden voor èen basketballfesttn. Als het
meest bruikbare tljdstip daarvooÍ wordt mom€n-
teel de periode íond de jaarwisseling gezien. Ge-
poogd zal worden dit s€izoen tot een festÍn in dis
periode te komen, al dan niet gekoppeld aan het
eveneeng in die periode voorziene gecombíneeÍ-
de vierlandêntoeÍnooi.

FIBA

De int€rnationaal tot stand gekomen regeling,

waarbij een bipatride drie jaren na de uitgifte van
het paspoort behoÍênde bij zijn zgn. tweede na-
tionaliteit (de eerste nationaliteit is die, welke be-
hoort bii het land waarin hij in ziln l9e levensjaar
basketball speelt - aldus de indeling van de
FIBA) ook als zodanig door de FIBA zal woÍden
erkend, as door de Ligavergadering ook voor de
Nederlandse competitie oveÍgenomen. Een nog
niet geheel duidelijk probleem vormen de natura-
lisatiegevallen. Gezien de enorme verschillen in
naturalisatiewetgevingen tussen de diverse lan-
den (in lsraël is natuÍalisatie onmiddellijk moge-
lijk, in Nederland wordt een verblijÍ van tenminste
vijÍ jaar in Nederland als eis gesteld) kan het on-
verkort toepassen van de F|BA-regeling t.a.v.
dubbele nationaliteiten in deze gevallen tot onbil-
lijkheden leiden. De NBB is daarover nog met de
FIBA in gesprek.

F r1

êen mogelijke uitbrqiding van het aantal vereni-
gingen in de Dames Liga tot maximaal 42. Met
deze mogelijkheid kan de opbouw van de Dames
Liga, en met name de competitievorm, in een
goede structuur worden gegoten.
Centraal in elke sportbond - en zekeÍ in een ge-
specialiseerd onderdeel als een Liga - staat de
competitie, en hieruit weer voorwloeiend Euro-
pacupwedstriiden voor de nationale kampioen en
deelname van nationale teams aan Kwaliíicatie-
toernooien en Europese Kampioenschappen.

Problematisch is de huidige competitievorm in de
Eredivisie Dames. Het resultaat van het Oud-
Beijerlandse BOB in het Europacup-toernooi van
landskampioenen, het bereikên van de halve fi-
nale, bracht toch wel problemen in de competitie
met zich mede.
Het ziet ernaar uit dat internationaal Nederland.
zowel via Europacup-wedstriiden als via het na-
tionale Damesteam, stseds mêer gaat meatellen.
Hier zal danig rekening mee moeten worden ge-
houden in de toekomst bi.j het bepalen van de
competitievorm in de hoogste aÍdeling.

In dit verslagiaar waren de activiteiten van het

Jaarverslag Dames Liga

Inleiding

In het derde s€izoen van de Dames Liga is voor
het eeÍst gewêrkt mst een bestuur van 5 leden.
Hieraan was gekoppeld het idae om meêr beleids-
matig te gaan Íunctioneren, waarbii gesteund
kan worden op het Bondsbureau voor de uiwoe-
rende werkzaamhedsn.
Tussentijds heeft nog een voorzitterswijziging
plaatsgevonden: Jan Borgers uit het Bondsbe-
stuur nam de taak van Henny Oderwald over.
Deze wisseling en de uitbreiding van het bsstuur
bracht echter met zich mee, dat de nieuwelingen
in het bestuur zich hadden in te werken in de
problematiek van de Dames Liga.
VeÍwacht mag echtsr worden dat het volgend
bestuursjaar de taken onderling optimaal ver-
deeld zÍn, naargelang ieders specialisme en een
ieder zijn gebied verder kan uitdiepen.

Belangrijk voor het verder functioner€n van de
Dames Liga zal zijn de aanvaarding van het In-
stellingsreglement door de Algemene Vergade-
ring der NBB op 14 iuni |980. In dit reglsmsnt -
dat aan dè JAV der Dames Liga op 29 m6i 1980
als concept is voorgelegd - is nl. opgenomen
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nationaal damesteam gericht op zowel deelname
aan het Pre-Olympisch Toernooi van 5-15 april
te Varna in Bulgarije als het deelnemen aan de
Europese Kampioenschappsn, die eind septem-
ber in Joegoslavié worden gehoudên.
Na een goede voorbereiding heeft het Dames-
team in Varna zijn meerdere moeten eÍkennen in
Bulgarije en China, hetgeen uitschakeling bste-
kende in dit toernooi.

Hêt meisjes-juniorenteam werd in de op Sicilië
van 20-30 luli 1979 gehouden EK slechts elfde.
Incidenteel werden wel aardigê resultaten be-
reikt, zoals b.v. de overwinning op het als zeven-
de geéindigde Finse team.

Het meisies-kadettenteam is derde geworden in
het in Finland georganis€erde kwalificatietoer-
nooi voor eventuele deelname aan de EK in au-
gustus a.s, Echter, slechts de eerste twee geêin-
digden zijn verzekerd van deslname.

Ligab6stuur

Het Ligabestuur, dat op 1&Ê1979 werd gókozen,
was als volgt samengêsteld:
Henny Odsrwald
Elly Fasten
Jan Burgert
Gé Westgeest

voorzitter
Io

tid
tid

Door de algsmeno vergadering werd het ligabe-
stuur gemachtigd een vijfde bestuurder te be-
noemen.
Tussentiids heeft in het vsrslagiaar een voorzit-
tersrvijziging plaatsgevonden. Henny Oderwald
diende zich op medisch advies terug te trekken
uit het Bondsbestuur. Overeenkomstig artikel 9.2
van het Huishoudelijk Reglem€nt der NBB moest
zii tegelijkertÍd het voorzitterschap van de Dames
Liga neerleggen.
Eveneens conÍorm het bovengenoemde artikel
vond het Bondsbestuur uit haar midden Jan Bor-
gers bereid - na overleg m€t het bestuur van de
Dames Liga - het voorzitterschap van haar over
te nemen. Jan Borgers heeft reeds vele jar6n deel
uitgemaakt van het Bondsbestuur en zich daaÍ
van verschillsnde taken gekweten.

De contacten met het Bondsbostuur liepen, zoals
gebruikelÍk, middels de voorzitter van de Dames
Liga, die tevons deel uitmaakt van het Bondsbe-
stuur.

De goede samenwerking met de Topsport Liga
bleef gehandhaafd, vooral met betrekking tot het
competitie- en financieel beleid. Bovendien vond
een gezamenlijke vergadering plaats van het
Bondsbestuur en de bssturen van de Topsport
Liga en ds Dames Liga op 25 februari 1980 over
een in te nemen standpunt ten aanzien van deel-
name aan de Olympische Spelen te Moskou.
Voorts heeft veelvuldig individueel contact met
de verschillende bestuurslsden plaatsgevonden.

Het bestuur van de Dames Liga heeft in dit ver-
slagjaar 10 maal vergadsrd in Amersfoort oÍ Apel-
doorn, teÍwijl bovendien een aantal teleÍonische
vergaderingen werden bsl69d.

Ligavergadering

De jaarvergadering van de Dames Liga heeÍt
plaatsgevonden op 29 mei 1980.
In het speelseizoen 1979/1980 werden geen buF
têngewone ligavergaderingen gehoudên. De
jaaÍvergad€ring werd gehouden op l3 juni 1979;
hiervan is nog verslag gedaan in het laatste iaaÍ-
verslag der NB8.

Vergaderingen met paÍticipanten in de liga

In tegenstelling tot het vorig seizoen is er dit keer
geen apane vergadering met de belangengroe.
peringen binnen de Dames Liga gehouden. Wél
zijn er biieenkomsten gsorganiseerd, waarbij te-
vens een aantal belangwekkende zaken - waar-
op verder in dit verslag wordt teruggekomen -
werd besproken. Door een en ander te combine-
ren mochten wÍ een grotere opkomst constate
ren.

Competitle

fn het seizoên 197A/1979 werd in de eredivisie
voor het eerst gestart met 10 ploegen, die elkaar
in een dubbele competitie zouden gaan bestrii-
den, hetgeen 36 wedstrijden voor elk team bete-
kende.
Door de inval van "Koning Winter" begin 1979
gaf het vele moeilijkheden destïds de compstitie
tijdig aÍ te Íonden. Toch was de JaarvargadèÍing
het met het Bestuur van de Dames Liga eêns
door te moeten gaan met dit systeem, donkende
dat een dorgeliike winter de eêrste iaren wel niet
meer zou voorkomen. Hierbij werd totaal niet ge-
dacht aan het uitstekende rèsultaat dat het Oud-
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Beilerlandse BOB in het afgelopen seizoen 1979/
1980 zou gaan bereiken in de Europacup.
In alle vorige seizoenen werd de Nederlandse
deelnemer in de eerste of tweede ronde geêlimí-
neerd.; BOB doorbrak dit principe, zoals de ver-
tegenwoordigers Parker en EBBC uit de Topsport
Liga dit eerder deden, en wist dê halve finale te
bereiken, hetgeen echter inhield dat deze vereni-
ging in totaal 12 wedstrijden midweeks, waarvan
6 elders in Europa, heeft gespeeld.
Vele geplande competitiewedstrÍden moesten
uilgesteld worden en opnieuw ingepast worden;
hierbii moest rekening worden gehouden met
zowel de belangen van de Nederlandse vereni-
ging in Europacup als met de belangen van de
andere negen in de Eredivisie uitkomende vereni-
gingen. VooÍal moest gedacht worden aan een
zo evenwichtig mogelijk verloop, en uiteindelijk
hadden we ook nog te maken met de veÍplichtin-
gen van het nationale team, dat, financieel ge-
steund door het NOC, vooÍ het eerst mocht gaan
deelnemen aan een Pre-Olympisch Toernooi.
Al met al he€ft dit enige conflictsituaties met ver-
enigingen opgeleverd i.v.m. het opnieuw vast-
stellen van wedstriiden; had BOB op een gêge-
ven moment vijÍ wedstrijden minder gespeeld
dan haar naaste concurrenten in de kamoioens-
strijd en diende deze vereniging - om deze ach-
terstand in tê halen - in enige weken tijd twee,
respectieveliik drie wedstrÍden op achtereenvol-
gende dagen te spelen.
Uiteindelijk bleek het Amsterdamse Delta Lloyd
de langste adem te hebben in deze zware com-
petitie en kon op 2 april 1980 door Bondsvoorzit-
ter Jan Berteling in de Apollohal de kampioens-
bekeÍ aan hen uitgereikt worden.
Gelukkig zijn we met het Íeit dat het bestuur van
Delta Lloyd reeds heeft aangekondigd in ieder
geval ook deelte gaan nemen aan de Europacup-
wedstÍiiden in het seizoen 1980/ 1981 .
Gezien de resultaten van BOB en het nationale
damesteam kunnen we zeggen dat het Neder-
landse damesbasketball duidêlijk in de lift zit, en
hebben we goede hoop dat Delta Lloyd het rê-
sultaat van BOB zal gaan evenaren oÍ zelfs veÍ-
beteren. Voor de competitie 1980/1981 zal het
echter w€derom problemen kunnen gaan ople-
veren.
Van Landskampioen Delta Lloyd willen wij nog
memoreren dat deze vereniging Íeeds éénmaal
eerder, en wel in 1961, nog spelend ondeÍ de
naam Landlust, deze titel heeft behaald.

Met betrekking tot de competitie 1980/81 heeft
het ligabestuuÍ zich eind oktober 1979 tot de ere-
divisieverenigingen gewend, teneinde een opi-
niepeiling te verkrigen. In verband met het Euro-
pese Kampioenschap van 25-9 t/m 5-10-1980, te
houden in Joegoslavië, leek een competitievorm
met 36 wedstrijden in een vrij korte periode moei-
lijk le veÍwezenlijken. Alternatieve competitie-
vormen weÍden vooÍgestêld. Uit de uiteindeliike
reactie van de betreÍÍende verenigingen is geble-
ken dat men voor hel komende seizoen geen be-
zwaar heeft tegen een competitie mel 36 wed-
strijden, waardoor het bestaande competitieplan
toch gehandhaafd kon blijven.
Een uitbreiding van de Dames Liga, waarvoor
toestemming gevraagd zal worden aan de Alge-
mene VeÍgadering der NBB d.d. 14 juni 1980, zal
nieuwe competitieplannen mogelijk maken. Wij
verwijzen hiervoor naar het hoofdstuk competitie
van de nota 80-90, waarin een vijfiaÍenplan is op-
genomen.

De eerste divisie werd dit seizoen verdeeld in 2
aÍdelingen, een en ander vooruitlopend op de
gekozen competitievorm voor 1980/81.
In deze afdelingen werd gespeeld door I ploegen
elk, waarvan respectievelík kampioen werden
Sea Devils en Parker, welke beide ploegen vol-
gend iaar in de eredivisie zullen uitkomen. Onze
felicitaties ook voor deze beide ploegen!
Aan het eind van de competitie 1979/ 1980 zijn in
beide eerste divisies nog enige beslissingswed-
strijden gespeeld om de definitieve eindstand te
bepalen en over te gaan tot het formeren van de
geplande promotiedivisie en daaronder de eerste
divisiê.

Bakercompetitiê

Zoals vermeld in het laatste jaarverslag, is op ver-
zoek van de algemene vergadering van de Dames
Liga een voorstel ingediend op de Algemene
Vergadering der NBB d.d. 29-9-1979 de A-bekeÍ
oonieuw in te stellen. Dit voorstel heeft het niet
gehaald op deze jaarvergadering, waardoor er
geen competitie om de A-beker is verspeeld.
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NATIONALE TEAMS

Damestêam

Dit seizoen werd gebruikt als voorbereiding op
het pre-olympisch toernooi in Bulgarije in mei
1980, alsmede op de Europese Kampioenschap-
pen in september 1980. Dank zij de goede presta-
ties van het damesteam de laatste iaren en vooral
de behaalde achtste plaats op de Wereldkam-
pioenschappen in 1979 in Zuid-Korea heeft het
NOC ons verzoek gehonoreerd dêelname van het
nationale damesteam aan het pre-olympisch
toernooi te Varna te subsidiêren. Dit team heeft
dus een zware taak in 1980. Deelname aan het
POT én deelname aan de Europesê Kampioen-
schappen, welke eind septembeÍ in Joegoslavië
worden georganiseerd. Door een reglementswl-
ziging is Nederland door de behaalde 10e plaats
oo de laatste EK in 1978 hiervoor automatisch
geplaatst.
Als eerste voorbereiding werd eind december
1979.naar Barcelona gereisd voor 2 wedstrijden
tegen het Spaanse team.
Het geplande vierlandentoernooi, te houden in
Nederland eind april 1980, kon helaas geen door-
gang vinden in verband met afschriivingen van
Australië en Zuid-Korêa (contacten welke gelegd
zijn op de Wereldkampioenschappen 1979),
mede ten gevolge van de situatie rondom de
Olympische Spelen.
Alhoêwel de voorbereiding hiervoor reeds gestart
was en een aantal veÍenigingen bereid bleek de
organisatie op zich te nemen - waarvoor alsnog
onze hartelijke dank - hebben wii moeten be-
sluiten dit toernooi te annuleren, daar wii niet tii-
dig toezeggingen van andere - voor ons interes-
sante - tegenstanders konden krijgen. Een uit-
nodiglng van Hongarije voor deelname aan een
sterk bezet toeÍnooi (Cuba, Rusland, Hongarije A
en B) kwam gelukkig op het iuiste moment,
waaÍdoor het damestêam toch in de gelegenheid
werd gesteld aan een goede voorbereiding te
werken. Een schitterende tweede Dlaats achter
Rusland werd hier behaald. Half april 1980 wer-
den nog 2 wedstriiden in Engeland gespeeld -
beide gewonnen - tegen het "Great Britain
Olympic Team".
Voorts konden er eind ap.il nog 2 wêdstriiden in
Nederland worden gespeeld tegen het Canadese
team, dat een trainingskamp ter voorbereiding op
het POT op Papendal had opgeslagen. Zeer ver-
rassend werd de eerste wedstrÍd tegen Canada,

dat op de WK 1979 als 3e êindigde, gewonnen
met 1 punt. Bij de tweede wedstriid moest Ne-
derland duidelÍk zijn meerdere erkennen in Ca-
naoa.

In hêt sterk bezette POT verloor Nederland eervol
van de goede teams van Bulgarije en China en
wist een zeer grote overwinning te boeken op de
Nigeriaanse selectie.
Slechts de eerste twee geëindigden in de poule
gingen over naar de volgende ronde. Het Neder-
lands team beschouwde dit toernooi dan ook als
een goede voorbereiding op de EK in september
a.  s ,

Met betrekking tot de selectie zijn wij zeer ver-
heugd nu ook weer speelsteÍs van Rotterdam-
Zuid in ons midden te kunnen hebben.

OveÍ het algemeen hebben wij de indruk dat het
peil stijgt. Dit komt mede door het feit dat de
basis van het nationale team bestaat uit soeel-
sters met een zeer grote internationale ervaring.
Dit blÍkt al uit de huldiging van Carla de Liefde op
29 april j.l. te Tubbergen bij het spelen van haar
150e interland, terwiil de volgende dag te Ros-
malen lrene Maarschalkerweerd in de bloemen en
cadeaus werd gezet voor haar 100e interland.
De vaste kern wordt aangevuld met jeugdig ta-
lent, dat soms wel enig geduld moet opbrengen
om haar kansen te krijgen. Dat een 16-iarige,
zoals enige jaren geleden nog regelmatig gebeur-
de, niet in één klap doorbÍeekt tot het nationale
team, pleit alleen maar voor de sterkte van dit
ream.

Meisies iuniorsn

In dit verslagiaar nam het nationale meisjes junio-
renteam deel aan de Europese Kampioenschap-
pen op Sicilië van 20-30 juli 1979.
Met een elÍde plaats moesten zii genoegen ne-
men, net vóór de Belgen, die op de laatste plaats
eindigden. Incidenteel werden op dit toernooi
nog wel aardige prestaties geleverd, zoals een
overwinning op Finland, dat in dit toernooi win-
naar werd van de verliezersronden en zevende
werd in de eindrangschikking.
In de periode van voorbereiding had coach Dick
de Liefde ons reeds te kennen gegeven dat dit
ziin laatste EK zou zijn. Dit besluit hebben wij ge-
respecteerd en er is afscheid van hem genomen.
Kadettencoach Humphrey van Haver heeft hem
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opgevolgd, waarbii door het Ligabestuur reke-
ning werd g€houden met een zekere continuiteit
van de jeugdselecties.

Moisies-kadetten

Dit verslagjaar is een druk jaaÍ geweest voor de
meisjes kadetten. Onder leiding van Humphrey
van Haver met een grotendeels nieuwe selectie
werd een druk trainingsprogramma afgewerkt,
alsmede een aantal toernooien.
In het te Brugge gehouden traditionele vierlan-
dentoeÍnooi eindigde NedeÍland als derde achter
FrankÍÍk en Belgiê en voor Engeland. Begin april
werden in Spanle nog 3 oefenwedstrijden ge-
speeld, waaÍvan er één werd gewonnen.
Echter, Nederland had de pech op het Kwalifica-
tietoernooi in een sterke poule te zÍn ingedeeld,
en haalde de kwalificatie voor de EK op het nip-
pert e niet.
Het ligt in de bedoellng dat bondscoach Hum-
phÍey van Haver met deze meisies-kadetten het
volgend seizoen een meisjes-juniorenselectie
gaat vormen, waardoor een goede basis wordt
gelegd, hetgeen hopelijk goede resultaten voor
de toekomst zal afwerpen.

PivoltÍsiningen

Ook dit jaar wsrd weer sen serie pivottrainingen
onder leiding van Janny van Ham georganiseerd.
Dat deze resultaat oplevoren moge blijken uit het
feit dat enige deelneemsters zijn opgenomen in
de nationale sslscties.
Continuering van deze activiteiten, mogelijk ge-
maakt dooÍ de post baskstballstimulering, achten
wij zeer belangrijk.

Stages

Op 8 september 1979 werd te AÍnhem een stage
georganiseerd voor de trainers/coaches van de
ere- en eeÍste divisie, met aanwezighêid van:
- Jan Janbroers over technische zaken - man-

to-man v€rdediging - met praktische voor-
beelden;

- Jos Pelk en Humphrey van Haver oveÍ de na-
tionale selecties;

- John lJz€rman en Piet Schipper over blessu-
repreventiê.

Op 9 december 1979 werd te Rotterdam een bÍ-
eenkomst voor de eredivisie-coaches georgani-

seerd. Begonnen werd met het bÍwonen van een
training door Jos Pelk van de damesselectie,
waarna een discussie over de comDetitie 1980/
1981 werd gehouden.
Tijdens deze biieenkomst werd Dick de Liefde
gekozen als vertegenwoordiger in de Dames Liga
van de coaches eÍedivisie.

Contacten met participanten in de Liga

Middels êen brief d.d. 6 november 1979 werden
de eerste-divisiespeelsters benaderd met het ver-
zoek een kandidaat op te geven voor de vacature
van een stemgerechtigd vertegenwooÍdigster
van de eerste divisie. Helaas zijn hierop nauwe-
lijks reacties ontvangen. Als enige heeft Berna
Copray van BV Amstelveen zich kandidaat ge-
steld.

De vertegenwoordigers der belangengroeperin-
gen in de Dames Liga zijn thans:
van de eredivisiespeelsters: K. Bos en
F. v.d. Meijs
van de eerste-divisiespeelsters: B. Copray
van de coaches: D. ds LieÍde
van de scheidsrechters: A. de Zwaan en
H.J.  van Ek
van het nationaal damesteam: C. de Liefde
van het nationaaliuniorenteam: J. Stuurman
van het nationaal kadettenteam:
C.J.M. Spaltman

De bijdrage van de Dames Liga voor de nota
80/90 werd aan alle vertegenwoordigers van de
belangengroeperingen ter beoordeling en even-
tuele aanvulling of wiiziging toegezonden. Hierop
is geen commentaar Ontvangen, waardoor Aan-
genomen wordt dat men hiermee instemt. Ver-
volgens werd dit hoofdstuk toegezonden aan het
Bondsbestuur.

BOB in de Europacup

Dank zij esn gemeentelijke toezegging voor de
subsidie had de vereniging BOB zich ingeschre-
ven voor de Europacup. Na de loting voor de eet-
ste rondên bleek echter dat de FIBA hieÍbij een
ander poulesysteem had gehanteerd.
DooÍ het nist-deelnemên van de vereniging Rot-
têrdam-Zuid aan de Europacup in het seizosn
1978/1979 diende ds nieuwe kampioen BOB
voorwedstriiden te spelen in de eeÍste 2 ronden,
en wd tegen de Turkse kampioen en tegen de



26

OostenrÍkse kampioen. WedstrÍdon die sportieÍ
gezien voor 8OB behalve zeer grote overwinnin-
gen niets opleverden, maar Íinancissl een enor-
me aderlating betekenden. Dank zí sen eigen bij-
drage van de speelsters en begeleiders van het
tsam van BOB zelf, andere activitsiten van het
verenigingsbestuur en de hulp van Bondsvoozit-
teÍ Jan Bsrteling, waardoor een maximale subsi-
die bii de NSF kon worden verkregen, was het
verder meespelsn van BOB gegaÍandeerd.
De volgende ronde hield een poule in met nog 3
teams: de kampioênen van Bulgarije, Hongarije
en Frankrijk, Na een spannende competitie bleek
dat BOB de tweede plaats voor zich opeiste; dit
hiold in het uitkomen in de halve finale tegen Fiat
Turijn. Pas in de tweede wedstrUd, uit in Turiln,
ging BOB ten onder tegen het ltaliaanse geweld.

Het aÍgelopen bestuursiaar heeft zich geken-
merkt dooÍ een enorme toename van werkzaam-
heden voor het bestuur. nationale sêlecties sn
andere bêtrokkenen. Deze toên8me resulteerde
voor het bestuur in een vergaderfrequentie van
2x per maand, waarbij wij vele malen gebruik
mochten maken van het bondsbuÍeau der Neder-
landse Invaliden Sportbond. Onzó dank gaat uit
naar de gaswrijheid van de NlS, c,q. die van
J.W. van WÍk.
Naast dê gewone bestuursvergaderingen, be-
raadde het Ligabestuur zich 2x met vertegen-
woordigers van de hooÍdbesturen d€r NBB en
NIS inzake de integratie van de rolstoêlbasket-
ballêrs, De voorzitter had bovendien nog zitting
in de technische commissie basketball voor de
Olympische Spelen voor Gehandicapten 1980.
Als biizondere bestuurstaak ward dit iaar een
aanvang gemaakt met de toavoeging van 1 be-
stuurslid oer nationaal team.
Alle bovenstaande werkzaamhed€n leverden een
druk bestuursprogramma op.

Het rosultaat van deze inspanningen van velen is
uitgekÍistalliseerd in een goed verlopen beker-
competitie, interlandwsdstríiden, en niet te ver-
geten de Olympische Spelen; de voortschn'jden-
de integÍatie, de goedkeuring van ons nieuwe
wedstrildreglement en de uitbouw van de activi-
teiten van het geamputeerdenteam ziin als posi-
tief punt op te merken. Als minder positieÍ moet

Ondsrtussen heeft deze vereniging wel gezorgd
vooÍ een goed stuk propaganda voor het dam6s-
basketballin ons land.

FIBA

Dê belangen van de Dames Liga bij de FIBA wor-
den meestentijds behartigd door de Bondsvoor-
zitter en de Bondsdirsctsur, die in de wandelgan-
gen van de verschillende congress€n belangriiks
contactên leggen voor de nationale teams.
Bij de loting op 1 december 197!t te Mijnchen
voor de volgende ronden in de Europacuptoer-
nooien heeft de Bondsvoorzítter voor de vereni-
ging BOB enige afspraken kunnen maken met
toekomstige tegsnstanders In verband met de
thuiswedstrijden in Oud-Beijerland

Á.
I

Jaarverslag Rolstoelbasketball Liga

het bestuur melden de teruggang, om puur fi-
nanciële redenen, van de activiteiten van hst
dames- en het ieugdteam.
JSmmer genoeg moest het bestuur dit jaar af-
scheid nemen van de leden H. van Dongen, G.
Schune en H. Tukker. De Íedenen voor hun ver-
trek waren gelegen ín de privêsÍeer. Een teÍug-
blik levert de navolgende bestuurssamenstelling
op in het afgelopen jaar: Mevr. L. Brekhof (voor-
zitteÍ), E. Barendse (vica-vootzitter), J.C. Her-
weijer, G.A.M. Redering en P.H. Hamelink
(leden).
Voor de Liga als geheel vallen de twee vrii good íí
bezochte Ligavergaderingen te melden. Hoewd
vrÏ goed bezocht, moet het hêt beíuur van het
hart, dat het graag van iedere vereniging een ver-
tegenwoordiger op deze vergadering zou willen
begroetên. Een actisve inbreng op deze Ligaver-
gaderingen is van essêntieel belang voor de
voortgang van het rolstoelbasketball,
Aan specifieke zaken kan het bestuur het volgen-
de melden:

Competitis
De competitie kende dit jaar sen ongekende uit-
breiding met zes teams, te weten: GS Hoens-
broek, GSV Raalte, GS Hoogêveen/Drente, Dê
Sleutels 2, HOC en RIS 3, Jammer genoeg wer-
den er ook twee teams teruggetrokken: lS Am-
sterdam en Kameleon,
Het resultaat was dat er in totaal 24 comoetitie-
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spelende teams ingeschÍeven waren. Deze wor-
den ingedeeld in een le divisie (5 clubs, dubbele
comp.), een 2e divisie (7 clubs, enkele comp.) en
twee 3e divisies (A en B).
De kampioenen zijn: Frisol/Rowic (1e div.), Hen-
gelo (2e div.), Drechtsteden (3e div. A) en HOC
(3e div. 8).
In dit bestuursiaar werd besloten om de 1e divisie
wederom uit te breiden tot zes teams.

Nationalo beksrcompetitis
Na het voortreffelijk verlopen van voorronden en
halve finale werd de Íinale versoeeld tussen Anti-
lopê 1 en EGS 1. Deze wedstrijd eindigde in een
overwinning vooÍ Antilope.

Westeuropese competitie
Bi het bestuur werd door de organisatoren van
dit evenement steun gevraagd voor institutionali-
sering van het WEWBT. Na enige gesprekken
heeft het Ligabestuur besloten om geen diÍecte
steun te vêrlenen aan dit streven. De voortschrii-
dende integratie op nationaal en internationaal
niveau zou mogelijkerwijs gehinderd kunnen
worden door zo een institutionalisering. Het Liga-
bestuur zegde wel steun toe bij het goed doen
verlopen van de Westeuropese competitie.
Winnaar van het WEWBT werd dit laar Frisol/
Rowic.

Nationab solocties
Met de voor de deur staande Olympische Spelên
werd het Ligabestuur geconfronteèrd met e€n
aanzienlilk lagere budgettoewijzing door de NlS.
Door het bestuur was een begroting opgesteld,
welke ca. / 80.000, - omvattê. Het was triest om
te vernemen dat daarvan slechts Í 39.500, -
werd tosgewezen. Deze toewiizing noopte het
Ligabestuur tot diep ingrÍpende maatregelen.
Onder de druk van de Olympische Spelen en de
formele toezegging aan hêt geamputeerdenteam,
in een serder bestuursiaar gedaan, werden de
beschikbare gelden voor het jeugdteam en het
damesteam drastisch verminderd, tot zelfs nihil
voor het damesteam. Het Ligabestuur spÍeekt
haar grote waardering uit voor het bogrip dat zii
in deze van de betrokkenen mocht ontvangen.
Het jeugdteam tÍainde in hst eeÍste halfiaar van
1980 6x in Diemen, onder leiding van Bruce
McNeelv.
Het damesteam trainde geen enkele keer.
Het geamputeeÍdsnteam heeft ziin honk gevon-
den in de gemeente Giessen, waar het onder l€i-

ding van Chris Anchelon een 10-tal trainingen
hield. Het resultaat was een uitmuntende 'le

plaats in een vierlandentoernooi, kort voor de
Olympische Spelen.
Het A-team stond dit jaar wederom onder de
tweehoofdige leiding van coach Rob Verheuvel
en assistent-coach Bruce McNeely. Het team
trainde in zijn voorbereiding op de Olympische
Spelen ongeveer 25 maal. Trainingen werden ge-
houden in Diemen, De Bilt en Dordrecht. Als
speciale vooÍbereiding werd zelfs tweemaal in de
Rijnhal in Arnhem getraind.
Om in het wedstrÍdritme te komen, waren er in-
têrlands georganiseerd tegen Belgiê, West-Duits-
land, Frankrijk en Zweden. Alle wedstrijden wer-
oen gewonnen.

Olympischs Spêlen voor Gehandicapten
Zo goed als mogelijk voorbereid begonnen op '17

juni voor het A-team de OS. Aan het team wer-
den in Arnhem toegevoegd een arts. een Íysio-
therapeute en een verzorger.
De wedstiijdencyclus begon voor Nederland op
23 iuni. Na overwinningen op Brazilië, Denemar-
ken en Canada werd Nederland ooulewinnaar. ln
de race naar een eventuele finale moest nog ge-
speeld worden tegen Japan, FrankÍijk en de
USA. Na de deceptie van de nederlaag tegen
Frankrirk weÍd in een zinderende wedstrijd op
Íantastische wirze gewonnen van de USA.
Het resultaat was een finaleplaats op 4 juli. Op die
avond werd in een volle Bijnhal verloren van ls-
raê|, waardoor wij een zilveren plak in ontvangst
mochten nemen.
Dit is een resultaat dat nog nooit eerder werd be-
haald, en het Ligabestuur wil iedereen dio het
zijne heeft bi.jgedragen aan de totstandkoming
van dit Íesultaat harteliik bedanken.
Dat het rolstoelbasketball een erkende volwaar-
dige tak van spon is geworden, mag blijken uit de
enorme publieke belangstelling tÍdens de OS.
Meer dan 6000 toeschouwers woonden regelma-
tig de wedstriiden bii.

Integratie
In dit jaar hebben de integratiebesprekingen vrij-
wel hun beslag gevonden. Na een periode van 10
iaar voozichtig proberen lijkt een volledige inte-
gratie in de NBB vooÍ de deuÍ te staan.
Een tweetal besprekingen vond plaats met afge-
vaardigden van NBB en NlS, en in de wandel-
gangen werd ook heel wat besproken.

J



28

BaíuuÍ intornationeal
De heren Bosboom en Eosch Reitz waren het af-
gelopen iaar lid van de intemationale scheids-
rechterscommissie van ISMGF. A titre personnel
waren zij in de zomêÍ van 1979 aanwezig op
Stoke Mandsvill6.
Tijdens de OS h6oft hst Ligab€stuur in samsn-
werking met met bondsb€stuur een internatio-
nale biieenkomst georganieeerd, Op deze bijeen-
komst werd door de bondsvoorzitter, J. Berte-
ling, een vorhandsling gehouden over inteÍnatio-
nalê integratio en d6 toenadering tot de FIBA.
Het Ligabestuurslid Jan Chris Herweijer sprak
over de plaats van geamputeerden in internatio-

naal baskstball.
H€t resultaat is dat ds NBB een coórdinerende
taak gaat uitoeÍenen in de inismationale club-
toemooien, dat er bespreking€n met de FIBA
zullen plaatsvíndsn en dat d6 deelname van ge-
amputeerden in nationale selecties op zo kort
mogslike termijn bi, het bostuur van ISMGF be-
sproksn zal gaan worden.

Tot slot spreekt het bestuur de hooo uit dat het in
het komende jaar wederom op de onmisbare
gtoun van velen mag rekenen. Dit verlicht ener-
zijds de bestuuÍstaksn sn andsrzÍds vaart het
basketballsr wel bijll

HOC
RIS 3

Rolstoêlbaskotballcompoihle 1979/1980

De competitie 1979/ 199) kende voor het rolstoelbasketball een ongekende uitbreiding met zss teams, te weten:

GS Hoensbroek
GSV Raalte

GS Hoogeveen/Drente
De Sleutels 2

Helaas werden sr ook teams teruggotrokken, te wetEn: lS Amsterdam 1 en 2 en Kameleon.

Hiêrdoor kregen wB in totsal 24 competitiespelende teams, DEze teams wsrden als volgt in d€ competitie inge-
deeld:

eerste diyi3i6:
Frisol/Rowic
Antilope I
Antilope 1
RIS 1
Arnhem

dubbele
competitie

twsede dMsie:
DOV
Hengelo
Brso'65
EGS 1
Redeoss
De Ooievaars
Ds Sleutels 1

enkele
competitie

RIS 2
HoensbÍoek
EGS 2
Den Bosch
Drechtsteden
Marathon

enkel6
compstitie

Raalt€
Rts 3
Antilope 3
Drente
HOC
De Sleutels 2

enkela
competitie

Op de Ligavergadering d.d, 22-9-1979 werd besloten voor het seizosn 1980/1981 de eerste divisie wederom uit te
breiden tot zes tsams.
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Speelsters: C. ds LieÍde, A. Blangé, l. Maar
schalkerweerd, R. v.d. Meys {BOB); D. Seca, F.
Erakel, l. v.d. Ve6n, L. v. Reemst (Delta Lloyd);
G. de Ridder (RotteÍdam-Zuidl; H. Zwanenburg
(Eve SAdam Stars); N. Gootjens (Sea Devils).

ToeÍnooi te Szolnok (Hongarije),
n mzl aptills}Í)
Nederland - Hongariie
Jo€goslavië - Nederland
Nederland - Cuba
Rusland - Nederland
Nederland - Hongarije B

Sp€€lsters: C. de Liefde, A. Blangé, l. Maar-
schalkeÍweeÍd (BOB); D. Seca, F. Brakel, l. v.d.
Veen, L. v. Reemst {Delta Lloyd}; G. de Ridder
(Rottcrdam-Zuid: H. Zwanenburg (Eve I Adam

z9

Stars); N. Grootjens (Sea Devils); M. Helvoort
(Raak Meubelen).

Wedstriiden tegen Canada
29 april 1980 te TubbeÍgen
Nederland - Canada 63-62

Speelsters: C. de Liefde, A. Blangé, l. Maar-
schalkeÍweerd {BOB); L. v. Reemst, F. Brakel, D.
Seca, l. v.d. Veen, Y. Verhoeven lDelta Lloyd);
H. Zwanenburg (Eve & Adam Stars); W. Kazius,
G. de Ridder (Rotterdam-Zuid); M. Helvoort
(Raak Meubelen).

30 april 1980 te Rosmalen
NedeÍland - Canada lm -63

Speelsters: C, de Liefde, A. Blangé, l. Maar-
schalkerweerd (BOB); L. v. Reemst, F. Brakel, D.
Seca, l. v.d. Veen, Y. Verhoeven (Delta Lloyd);
H. Zwanenburg (Eve I Adam Stars); W. Kazius,
G. de Ridder {Rotterdam-Zuid), M. Helvoort
(Raak Meubelen).

Kwalificatietoernooi Olympische Spelen te Varna,
Bulgarije, van 5 t/m 15 mei 1980.

82-69

85-76

4a-70

61 -73

61 -57
53-52
n-8
8't - 53
t z - c a Spoel$eÍs: C. de Liefde, A. Blangé, l. Maar-

schalkerweerd (BOB); L. v. Reemst, D. Seca, L
v.d. Veen, F. Brakel, Y. Verhoeven (Delta Lloyd);
G. de Bidder, W. Kazius (Rotterdam-Zuid); M. v.
Helvoort (Raak Meubelen); H. Zwanenburg (Eve
& Adam Stars),

ïrainer/coach: J. Pelk.

Nigeria - Nederland
Bulgariie - Nederland
Nederland - China

Belgié - Nederland

Nederland - Bulgarije
Nederland - Finland
Polen - Nederland

Eindstand:
'1. Rusland
2. Hongarije

33 - 107
74-f f i
55-67

5 1  - 7 8
(na verlenging)

6 9 - 8 8
70-44
6 2 - 5 9

7. Finland
8. Bulgarije

96-60
v z - 5 5
55-82

Interland- en oeÍenwedstriiden nationale teams

Dames

Wedstriiden in Spanie
29 december 1979, te Figueras
Spanje - Nederland
30 december 1979, te Barcelona
Spanie - Nederland

WedstrÍden in Engeland
19 april 1980, te Londen
Engeland - Nederland
20 april 19&), te Londen
Engeland - Nederland

Voorronde
Hongarije - Nederland
Rusland - NedeÍland
Nederland - Frankrijk

7e llm 12e plaats

Speelíers: C. de LieÍde, A. Blangé, l. Maar-
schalkerweerd, R. v.d. Meys(BOB); L. v. Reemst,
D. Seca, F. Brakel, l. v.d. Veen (Dêlta Lloyd); H.
Zwanenburg (Eve & Adam Stars); M. Helvoort
(Raak Meubelenl.

Meisjes Junioren

Europees Kampioenschap, 20 t/m 29 iuli 1979 op
Sicilië (ltalié)
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3. Tsjechoslowakije
4. Joegoslavié
5. ltalië
6. Roemenië

9. Polen
10. Frankrilk
11. NedeÍland
12. Belgiti

Spoelstors: A. Blangé, l. de Vroet, A. Scharloo
(BOB); N. Druif {Voorburg); A. van Helvoort
(Attacus); A. Hoekstra (OSG); M. Klos (Juven-
tus); V. de Laat (Raak Meubelen); B. Mittendorf
(Jolly Jumpers); L. Pors {SV Noordkop); l. v.d.
Veen, Y. Verhoeven (AMVJ/Amsterdam),

Trainer/coach: D. de Liefde.

tr
59-70
81 -Gt

76-47
67 -8

Spanje - Nederland
Spanie - Nederland

Zweden - Nederland
Noderland - Finland
Nederland - Polen

4f,-4/.
6 6 - 6 1

57 -42
n- f f i
47 -4

Sp6.lrt6rs: E. Kroeze, M. Oude ElboÍink (Jolly
Jumpers); M. Terlaak, M. Helling, C, van Schia
(MSV); Y. Hoolboom (Noordkop); W. Visser
(BOB); E. Ramler {BV Voorburg); S. da Ligt
(Gren Eagles); A. Keur (Hoofddorp); M, v,d,
HoÍst {JRC Boxt6l}; H. Buursink (Uitsmiiters}.

Vterlandentoernooi te Koksijde (België), van 27
t/m 29 december 1979.
N6dórl8nd - Frankriik
België - Nedgrland
Engeland - Nederland

Speelrterr: M. v.d, Horst (JRC Boxtel); A. Keur
(Hoofddorp); M. Hslling {MSV); J. Hoolboom
(Noordkop); E, Ramler {BV Voorburg); E. Kroe-
ze. M. Oude Elbsrink (Jolly Jumpsrs); A. VoF
laard (BOB); G. Maas (Raak Meubelen); J. Hen-

Toernooi in Nederland, 11 t/m 13 april 1980.

1l april te Zwolle
Nederland - Rusland r/- l(E

Speelrters: G. Maas (Raak Meubslsn); A. Vol-
laard {BOB); E. Kroeze, C. Lansink (Jolly Jum-
pers); M. ter Laak, M. Hslling, C. van Schie
(MSV); E. Hogonboom (BV Voorburg); S. ds
Ligt (Green Eagles); A. Keur (HooÍddorp); M.
v.d. Horst (JRC Boxtel).

Kwalificatietoernooi voor Europees Kampioen-
schap te Kuopio (Finland), van 18 t/m 20 april
r9&.

f
Speelrterr: G. Maas (Raak Meubelenl; A. Keur
(HooÍddorp); M. v.d. Horst (JRC Boxtel); A.
Vollaard (BOB); M. Helling, C. van Schie, M.
Terlaak (MSV); E. Kroezs (Jolly Jumpors); M.
Geluk (BOB); L Bergsma (Gymnova).

Trainer/coach: H. v. Haver.

Woudstra, M. Plaat (Parksr); A, Fabor, C. AkeÍ-
boom (Nashua Den Bosch); B. Kragtwijk, Ê,
Griekspoor (Delta Lloyd); A, van Halfteren
{Punch); E. Hagens (Eve I Adam Stars); P. van
Solm, W. Bênschop (BOB).

Meisjes Kadetten

15 en 16 oKob€r 1979: Wedstrijden te Helsinki
(Finland).
Finland - Nederland
Finland - Nederland

18 en 19 oktober 1979: wedstrÍden te Stockholm
(Zweden).
Zwodon - Nodsrland
Zweden - Nederland

70-67
66-54
68-61

Heren

driks (BV Leiderdorp); C. van Schie (MSV); S. de
Ligt {Green Eagles}.

3 en 5 aprif 19&): wedstrÍden tezangoza
(Spanjel.

Spelerr: R. Ridderhof (Frisol/R); S. Bruinsma, J.



31

12 àpril ts Amstelveen
NEderland - Tsjechoslowakiiê a.-97

Spelcn: R. Ridderhof (Frisol/R); S. Bruinsma, J,
Woudstra. M. Plaat (ParkeÍ); A. Faber, C. Aker-
boom {Nashua Den Bosch}; B. Kragtwijk (De}ta
Lloyd); N. Boots (Amstelvesn); A. van Helfteren
(Punch); E. Hagens (Eve A Adam Stars); P. van
Solm, W. Benschop (BOB).

Toernooi te Bremerhaven {West-Duitsland), van
18 t/m 20 april 19fl).
lsíaêl - Nederland
Nederland - Finland
W6st-Duitsland - Nedsrland

Spohr.: R. Ridderhof (Frisol/R); D. Cramer, A.
Faber, C. Akerboom (Nashua Den Bosch); M.
Plaat, S. Bruinsma, J. Woudstra (Parker); R.
Wiel {Amstelveen); E. Griekspoor. B. Kragtwijk
(Oelta Lloyd); A. van Helfteren {Punch); E. Ha-
gens (Eve I Adam Stars); P. v8n Solm (BOB).

Kwalificatiêtoernooi Olympische Spelen te Luga-
no (Zwitsêrlandl, van 6 t/m 12 mei 194).

Spanj€ - Nedsrland
Nederland - Rusland
FrankrÍk - Nederland

Nederland - ltaliê
Bulgarije - Nederland
Nederland - West-Duitsland

Nederland - Spanje
Engeland - Nederland
Nedarland - Portugal
Bulgarije - Nederland

69-76
72-74
&r-67

8l -87
75-91
75-96

65-95
75 - 103
62-73T e

Spelerr: R. RidderhoÍ (Frisol/R); D. Cramer, A.
Faber, C. Akerboom (Nashua Den Bosch); M.
Plaat, S. Eruinsma, J. Woudstra (Parker); R.

' Wiel (Amstelveen); E. Griekspoor, B. Kragtwiik
(Delta Lloyd); A. van Helfteren (Punch); E. Ha-
gens {Eve & Adam Stars},

TooÍnooi te Palma de Mallorca (Spanje). van 24
tlm27 aoil19fIJ

Spelerr: R. Fidderhof {Frisol/R); D. Cramer, A.
Faber, C. Akerboom (Nashua Den Bosch); M.
Plaat, S. Bruinsma, J. Woudstra (Parker); R.
wiol (Amstelveenl; B. Kragtwijk (Delta Lloyd);
A. van Helfteren (Punchl; E. Hagens (Eve &
Adam Stars); P. van Solm (BOB).

ïrainêr/coach: J. Sikking.

r e

Zeslandentoernooi te Brugge (Belgiê), van ?
t/m 30 december 1979.
Belgiê - Nederland
Nêderland - Zweden
Nederland - Luxsmburg
Finale: West-Duitsland - Nedorland

Spclcn: W. Bogaard, M. de Waard (Frisol/Rl; R.
Emanuels (Tetra Devils); M. de Jager, A. v,d.
Ark, M.S. Houttuin (BV Groning6n); K. Zoutman
{v.d. Jagt); K, Vriesema (Ymk}; J. Kuipers (Ne-
pomuk); P. v.d. Heuvel (BC Markt).

Toernooi te Jesenik (Tgjechoslov\rakiie), van 20
t/m 23 maart 1S.
Tsiechoslowakiie A - Nederland
Tsjechoslourakilo B - NedeÍland
Polen - Nederland
Weí-Dui$land - Nedorland

Spolors: N. Theil (BV Hoofddorp); M. de Jager

Jongens Junioren

58-56
67-55
92-57
62-63

{AMVJ}; P. Georgiadês (Sea Devils); P. v.d.
Heuvel(BC Markt); R. Emanuels (Gratama/DSS);
K. Vriesema (Ymir); W. BogaaÍd (Frisol/R); B.
Vsen {CrackerJacks}; J. Kuipers (Nepomuk); M.
de Waard (Frisol/ R).

Kwalificatietoernooi Europees Kampioenschap tè
Lissabon (Portugal), van 16 r/m 20 april 1S0.

52- 97
68-84
55-73
96-64

97 -53
74 -78
89-57
72-4Íl

Spelerr: K. Vriezema (Ymh); M. de Waard, W.
Bogaard {Frisol/R); M. de Jager (AMVJ); P. v.d.
Heuvel (BC MaÍkt); B. Veen (Cracker Jacksl; N.
Theil (HooÍddorpl; P. Georgiades (Sea Devils);
R. Emanuols (Gratama/DSS); J. Kuipers (Nepo-
muk) .

Trainsr/coach: R. Tuinstra.



Resultaten Europacupwedstriidon van Nederlandse clubteams

Europacup I Heren

Nashua Den Bosch

1e ronds
Nashua Den Bosch - UBSC (Oostenrijk) 96 - 84
Nashua Den Bosch - Royal FÍesh Ak (België)

10/.-82.
SC Moderne {Frankriik) - Nashua Den Bosch

89-85
68-67
94-65

Maccabi (lsraèl) - Nashua Den Bosch 87-86
Sinudyne (ltaliê) - Nashua Den Bosch Tl -70

106'-Tt
88-86

100 - 86
a1 -92

1t3 -  28
rts - 101

84-88
107 - 59

Europacup ll Heren

Nashua Den Bosch - Panizan (Joegoslavië)
9Í  -65

Nashua D6n Bosch - KK Bosna (Joegoslavië)
76 -78

Real Madrid (Spanje) - Nashua Den Bosch
v.-76
54-63
80-76
77  -8
95 -91
75 -75

95-86
1' ,12- 1W

87 - 8Íl
93 -85

ffi-72
8/.-67

1 @  - 7 4
80 - 4Í)
79-74
88-79

76 -78
74-5€

F
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UBSC - Nashua Den Bosch
Nashua Den Bosch - SC Moderne

Halvs Ílnals {in poulovorm)

PaÍkol

KwartÍinales (in poulevorm )
Parker - Caen (Frankrík)
Panathinaikos (Griekenland) - Parker
Gabetti (ltaliê) - Parker
Caen - Parker

BOB

1o ronds
BOB - DSI SK (Turkije)
DSI SK -  BOB

2e rcnde
ABC Donau {Oostenrijk} - BOB
BOB - ABC Donau

Europacup I Dames

Nashua Den Bosch -. Maccabi
Nashua Dsn Bosch - Sinudyne
Partizan - Nashua Den Bosch
KK Bosna - Nashua Den Bosch
Nashua Den Bosch - Real Madrid

ParkeÍ - Panathinaikos
Parker - Gabetti

Halve finalos
Parker - P. Emerson (ltalië)
P. Emerson - Parker

3e ronde (in poulevorm)
BOB - BSE Boedapest (Hongarije)
CUC (Frankrijk) - BOB
Mineur (Bulgarije) - BOB
BSE Boêdaoêst - BOB
BOB - CUC
BOB - Mineur

Halve Íinales
BOB - FIAT (ltalié)
FIAT - BOB

f,
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rechter mede gehoord. De Commissie is over
deze aangelegenheid in contact getreden met de
Tucht- en Geschillencommissie.
Oe Commissie heeft voorts een aantal wijzigin-
gen met betrekking tot het reglement Tucht- en
Geschillenrechtspraak voorgesteld. Deze betreÍ-
fen onder meer het verder inDerken van misbruik
van de schorsende werking van het beroep.
De Commissie is voorts van mening, dat de veÍe-
nigingen onvoldoende bekend zijn met de regle-
menten van de Nederlandse Basketball Bond.
Vaak is onduidelijk welke grieven klager of appel-
lant naar voÍen brengt.
Bt het in acht nemen van terÍrriinen ên het vol-
doen van waarborgsommen houdt de Commissie
stÍikt de hand aan de daarvoor gegeven bepalin-
gen.

De samenstelling van de Commissie was:
J.G.M. Sterkman voorzitter
Mr. J. B. Vallenduuk secÍetaris
Drs. K. van DÍk lid
J Hórchner lid
D. van Teerns lid

J. B. Vallenduuk, secretaÍis.

de organisatie van de arbitrage. BÍ een steeds
groter wordend aantal klassen onttrekt de veÍ-
antwoordeliike instantie zich aan de spelregel-
technische eis om wedstriiden onder neutÍale leF
ding te laten spelen. Wi.j worden geconfronteerd
met gevallen waar op grond'r'an locale reglemen-
ten beide scheidsÍechters door de thuisspelende
vereniging werden geleverd. Helaas vond een
aantal, soms te jeugdige, scheidsrechters in dit
soort reglementering ten onrechte esn basis om
ook aan de arbitÍage zelÍ haar onpartijdigheid te
ontnemen.
Ook in de gevallen waarbij door beide teams één
scheidsrechter werd geleveÍd kwamsn Írequent
oroblemen voor. Kenmerkend voor deze situatie
is een citaat uit één van de dossiers: "Nadat de
tweede helftwas begonnen, bleek dat de scheids-
rechter van (X) gewoon doorging met partijdig
fluiten. Automatisch deed ik dattoen ook."
Opmerkelijk is het dat vanuit de hoogste divisies
relatief weinig strafzaken aanhangig weÍden ge-
maakt, dit ondanks het feit dat de op het spel

Jaarverslag Tucht- en Geschillencommissie

t' ?

Jaarverslag Commissie van Beroep

De Commissie van Beroeo in nieuwe samenstel
ling had haar eerste vergadering op 22 oktober
1979. De verslagperiodê loopt vanaÍ deze datum
tot aan 'l .iuli 1980. De voorgeschiedenis en wi.ize
van benoeming zijn zaken die zich in andere
gÍaemia van de NBB hebben aÍgespeeld en be-
horen niet tot de werkzaamheden van de com-
missie waarover in dit verslag verantwoording
wordt afgelegd.
In de verslagperiode is acht keer vergaderd. De te
behandelen zaken treft U in onderstaande staat
aan.

Als betrekkelijke nieuwkomers met betrekking tot
tucht- en geschillenrechtspraak besteedden de
leden van de Commissie aanvankeliik veeltiid aan
de haar voorgelegde zaken. Het streven van de
Commissie was enerzijds gericht op zorgvuldig-
heid en anderzijds op snelheid in de aÍdoening
van zaKen.
Een gemis waar de Commissie reeds snel op
stuitte was een doorslaggevende bewiisvoering
in slrafzaken. De Commissie vond het onbevre-
digend, dat op basis van de schriftelijke verkla-
ring van één scheidsrechter recht moest worden
gedaan. Waar mogeliik is de tweede scheids-

De gebeurlsnissen op en rond de velden maakten
het ook dit iaar noodzakelijk vrijwel w€kelijks een
zitting te houden. Niet minder dan 374 zaken
werden aan ons voorgelegd, hetgeen ten opzich-
te van voorgaand iaar sen toeneming met meer
dan 20% betekende. Het begeleiden van de hier-
aan verbonden papierstroom was ook dit iaar bij
onze administratrice, mevr. G. Wink, in ver-
trouwde handen. Voor een inzicht in de behan-
delde zaken, mede in Íqlatie tot eerdere jaren,
wordt verwezen naar onderstaand overzicht.
De opgetreden stijging laat zich helaas maar voor
een beperkt deel verklaren uit een toegenomen
aantal spelenden. Coaches en spelers bliiken
steeds meer oÍoblemen te hebben mêt het aan-
vaarden van de leiding van de scheidsrechteÍ.
Zoals in de spelregels uiteengezet, kan alleen in
onderlinge samenwerking tussen spelers, coaches
en officials de wedstíijd tot een goed einde wor-
den gebracht.
De TGC is van mening dat een toênemend aantal
zaken zijn oorsprong vindt in tekortkomingen in
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staande belangen in do wedstrijden daar vaak
zs€r groot zijn,
Een geoefend en goed begeleid schsidsrochtor-
corps heeft hst kennelijk in zich eventuelo pÍo-
blemen in de kism to smoÍen, zodat incídonten
zelden het niveau van gsn strafzaak b€hoêvsn t9
bereiksn.
Dat op hst lagere niveau kadertêkoÍt esn rol
speelt is ons natuurliik bekond. Dit nsemt niet

weg dat de werkzaamhedsn van de TGC in deze
situatiê toch wel worden bemosiliikt, daar onzs
b€oordeling immers goeddeals gebaseerd zou
moaton zijn op rapporten van neutrals officials.
Het is dan ook te hopen dat de rayons er snel in
slagen evsnwicht te brengen tuss€n het aantal
spelend6n en het daarvoor benodigde compe-
tente kader.

Ílr,W. van Bracht. s€crotaÍir.

Ë'
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voorzitter
secretaresse
tid
plv. lid
plv. lid

'l

Her "vrÍbliivende" ÍunctioneÍen van de commis-
sie lijkt iets meer gereguleerd te gaan worden
door esn aantal formele en informele contacten,
geóntam6órd van bondsbestuutz iids. De nu ont-
stane structuur is zodanig, dat er meer activiteit
van de commissie valt ie verwachten.
De samenstelling van de nieuwe commissie zal
als volgt ziin:
J. lJzerman, arts
R. Best, fysiotherap€ut
en ondergetekende.
Voorlopig zal de begeleiding op medisch gebied
vêrzorgd worden door J. lJzerman, m.n. voor

wat betÍeft de Dames Liga en vertegenwoordF
gende damesteams, en door E. Jagor voor de
Topsport Liga sn hun vertegenwoordigingen.
De arts die het nationale herenteam begeleidde,
H. v.d. Krabben, heeft om p€rsoonlijke redenen
in mei van dit raar bedankt, waardoor ondergete-
kende het nationale herentsam o.a. naar Majorca
begsleidde.
Een aantal min of meer knellende vraagstukken
zullen het komende seizoen zeker nader aan de
orde komen en hopelilk een reële oplossing vin-
den.

E. Jager.

Jaaruerslag BondEpÍotestcommissie

Door het níet behandelen van het gewiizigde
wedstriidreglement op de NaiaarsvergadeÍing der
NBB van 29-9-79 bleef de commissie nog voor
het seizoen 79180 volgens het oude wedstÍiidre-
glement bestaan.
Er werden dit seizoen veertien protest- en dris
beroeoszaken door de commissie behandeld. Dit
is t.o.v. het vorige seizoen een daling van 38%.
Van de ingediende protesten werden er zes toe-
gewezen, óén werd afgewezen, vtf werden door-
gezonden naar de resp, ligabesturen c.q. rayon-
wedstriidcommissies, één werd niet-ontvankeltk
verklaard, terwijl één vereniging het door haar in-
gediende protest introk. De protesten waren
slechts afkomstig uit de rayon- en bekercompe-
titie.
Twee beroepszaken werden toegewezen en een
derde kon nog niet worden afgehandold. Nu het
pp de Vooriaarsvergadering van 14 juni 1980 aan-
genomen wedstriidreglement de protêsten, zowel
in de competitiewedstrijden van de heren- als die

Medische Commissie

van de damesliga, uitsluit, werd daarmee dit stuk
rechtspraak naar de geschiedenis van de NBB
veÍwezen.
Door handhaving van de protesten op regionaal
en bekerniveau, maar door aÍschaÍÍing van be-
roepsmogelijkheden op dit terrein, zal in de toe-
komst deze vorm van rechtspraak binnen de NBB
moeilijk van de grond komen.
De samenstelling van de Bondsprotestcommissie
der NBB in dit allerlaatste verslagjaar was als
volgt:
A. Renout
M. Buitenhuis
H.  Snel
G. Brinkman
C. de Roos
Tot slot wil de commissie de medewerkers van
het BondsbuÍeau dankzeggen voor de prettige
samenwerking in dit laatste verslagjaar in deze
constellatie.

M. Buit€nhuis, secretarosso.



Jaarverslag Reglemantscommissie

Do reglemsntscommissie is in het afgelopen iaar
geen ênkele ks€r als zodanig biiêengekomen. Hêt
woord "commissis" is dan ook eigenlÍk wat mís-
plaatst. Het werk werd door een aantal (ver-
meende) specialisten op Íeglementsgebied atzon-
derlïk gedaan. Dit was tevoren door het bonds-
bestuur op haar initiati€Í met ondergetekende aÍ-
gesproken, aangszien ds reglementscommissie
hgtvoorgaande seizoen niet goed functioneerde.
Dit was mede het gevolg van het feit dat er vooral
puur juridische zaken mat een algemeen-organi-
satorisch karakter op de agenda stonden. Het
werk van dê individuele commissieleden bestond
uit het controleren en becommentariëren van de
door het bondsbostuuÍ of ligabestuur ontworpen
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reglementen en statutsn, rêspectieveliik wijzigin-
gen daarvan.
Sommígen is dezê wÍze van weÍken goed beval-
len, anderen minder. Aangêzion thans het groot-
ste weÍk ten aanzien van de rsglemênten en sta-
tuten, althans voorlopig, is verÍicht, kan de pro-
cedure van het afgelopen seizoen voorlopig ga-
handhaafd blijven. Dit neemt overigens niet weg
dat een plenaire biieenkomst van de commissie
nuttig en wenselijk is, indÍen er minder "specia-
listische" onderwerpen aan de orde zijn, maar
bilv. zaken die zuiver baskstballtechnische en
-organisatorische regeling behoeven,

W. Meilling. 
Ê

Jaarverslag Bonds Wedstriid Gommissie

De Bonds Wedstrijd Commissie heeft het afgelo-
oen seizoen bestaan uit 2leden, t,w. J. HórchneÍ
sn D. Wesselsz, die tot taak hebben gehad advi-
serend op te treden ten behoevo van bondsbe-
stuur, liga's en rayons, op grond van de door het
Bondsbsstuur opgestelde taakopdracht.
Door met namè J. Hórchner zijn vele activiteiten
ontwikk€ld ten aanzien van de afzonderlijke wed-
strÍdreglementen van de afdelingen, waarvan de
meêste op tÍd en goed zijn aÍgewikkeld.
VeÍd6r hebben wij vier vsrgaderingen uitgeschre-
ven, waarvoor alle wedstrijdlêiders van zowel
rayons als liga's waren uitgenodigd. De belang-
stelling was in hêt begin niet groot, maar tijdens
de laatste vergadering werd (mede door een

rondschrijven van de bondsvoorzitter) slechts
één ligavertegenwoordiger gemist. ïjdens deze
vergaderingen werd gestÍeefd naar een zo goed
mogelijke afstemming t.a.v. competities en bs-
kertoernooien.
Nu diverse zaken zijn afgerond, zoals wedstrijd-
reglementen en nota g), hebben wij wel moeite
om een iuistê wiize van functioneren te vinden, Er
zijn hierdoor sterke tvvijfels bij ons gerezen of de
BWC in de huidige opzêt een werkelijk goedê
functie in de toekomst kan vervullen, hetgeen
ons misschien zal doen besluiten ds activitêitgn
binnen de BWC te beêindigen,

J, Hórchnor en D. Wolrelrz. íi.

Eerste divisie B: PaÍksr

Bekarwin naa rs:
Heren B beker: PSV
Jongensbeker: BV Groningsn
Dames B beker: Anouilla
MeisjesbekêÍ: Noordkop

Eindstanden competitie, kampioenen ên bekenvinnaars

Heren kampioenen:
Eredivisíe: Nashua Den Bosch
Eerste divisie A: Hatrans Tonego
Eerste divisie B: Tekkels/Jumoers

Dames kamoioenen:
Eredivisie: Delta Lloyd
Eerste divisie A: Sea Devils



Eindstanden seizoen 1979/1980

63-62
94-83
76 -73
a7 - 102
70-63
69-74
73 -72

104 - 95
7 9 - 7 5
71 -87
7 9 - 8 1
8 9 - 7 5
8 5 - 7 6
79-l0É.
81 -84

36 66
36 Al
36 60
364 /
36 34
3525
35 26
36 18
36 10
362

2A 46
?842
28 36
28 30
%30
2A 30
28 10
2A 10

54-49

Heren Ersdivisie

-1. Parker
2. Naghua Den Bosch
3. Amstslveen
4. Nationale Ned./DonaÍ
5. Eve I Adam Stars
6. Punch
7. Frisol/R
8. BOB
9. Delta Lloyd

10. Rotterdam-Zuid
11. BV Groningen
Delta Lloyd, Rottêrdam-Zuid en BV Groningen
gedegÍadeerd.

Uitslagen Play-offs Erodivisie Heron

Nashua Den Bosch - Amstelveen
ParkeÍ - Nat, Ned./Donar
Amstelvêen - Nashua Den Bosch
Nat. Ned. Donar - Parksr
Nashua Den Bosch - Amstelveen
PaÍker - Nashua Den Bosch
Nashua Den Bosch - Parker

PromotiêwedstÍÍden naar de Ercdivisie

Hatrans Tonego - Tekkels/Jumpers
Noordkop - SOV Bernisse
SOV Bernisse - Hatrans Tonego
Tekkels/Jumpers - Noordkop
Noordkop - Tekkels/Jumpers
Hatrans Tonego - SOV Bernisse
Tekkels/Jumpers - Hatrans Tonego
SOV BeÍnisse - NoordkoD

Dames Eredivisie

1. Delta Lloyd
2.  BOB
3. Rotterdam-zuid
4. Blue Stars
5. Eve I Adam Stars
6. Voorburg
7. Jolly Jumpers
8. Raak Meubelen
9. JRC Boxtel

,IO. DAS

1 . Sea Devils
2. Amstelveen
3. AMVJ Amsterdam
4. Groene Uilen
5. SOV Bernisse
6. BV Groningen
7. Dê Germaan
8. Attacus

Groene Uilen - SOV Bernisse

Attacus - Dê Germaan
Attacus degradeert.

40 74
4068
4060
40 48
404 /
4042
4036
40 28
&26
40 10
Q 4

m
26
26
26
26
26
26
26
25
26
26
26
2ti
25

4
42
q
36
a
n
zè
24
2.
18
l8
14
12
10

Eerste divisie A

l. Hatrans Tonego
2. Noordkop
3. Werkendam
4. Celeritas
5. The Wolves
6. ASVU
7. Orca's
8. Akrides
9. Achilles

10.  Ymir
11. Hoofddorp
T2.  US
13. Cangeroes
14. Mosquitos

26€
m/m
xi 38
2634
2634
2tà 32
%n
26?8
26 22
zo to
26 14
z3 12
26 10
m2

F
Cangeross en Mosquitos degraderen.

Heren Eerste Divisis B

1. De Tekkels/Jumpers
2. SOV Bernisse
3. Niissen Trotters
4. BV Zaandam
5. BC Paulus
6. BC Markt/Utr.
7. Coveco/BSW
8. AMVJ AmsteÍdam
9. Hsnogballers

10.  Sphinx
11.  De Germaan
12. JRC Boxtel
13. Kimbria
14. Arrows
Kimbria en Arrows degraderen.

Eve & Adam Stars, Voorburg en Jolly JumpeÍs
twee winstpunten in mindering.
JRC Boxtel en DAS gedegradeerd.

Dames Eerste Divisie A

Groene Uilen promoveert naar de promotiedivi-
sre.

Attacus n.o.
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Dames Eerste Divisie B.

1. Parker
2. Juventus
3. Olympia
4. US
5. Black Eagles
6. Cangeroês
7. Racing Amsterdam
8. BC Werkendam

BC Werkendam degradeert.

EeBte divi3i€:

1. FÍisol/Rowic
2. Antilope
3. Arnhem
4.  RIS
5. Antilope

?a52
n16
?a30
?a28
?824
?n20
2n20
a2

Uit.lagen promotiow€dstÍiiden Dames
van Rayonr naar do oorrto divirls

Ymir - Amical
Zeemacht - Smit Slikkerveer
Amical - Zeemacht
Dynamo '70 - Ymir
Smit Slikksrvoer - Amical
Zeemacht - Dynamo'70
Dynamo '70 - Smit SlikkeÍvser
Ymir - Zeemacht
Smit Slikkerveer - Ymir
Amical - Dynamo'70
Zeemacht ên Smit Slikkervesr oromoveren.

49-47
75-57
5./-Gf
67 -4
Gr-50
76-50
59-63
56-81
69-55
43-57

f

1. Drechateden
2.  RtS
3. EGS
4. Marathon
5. Den Bosch
6, Hoensbroeck

1350-590
1211-687
680- 1008
609.1153
615-'tO27

413-20€
500.246
295-300
305-250
204-439
167 -440

499- 191
299 -252
341 .286
295.309

Í 6  1 5  1
1 5  1 2  3
1 6  6  1 0
Í 6  5  1 1
1 5  1 1 4

1 1  1 0
1 2 7
t z  o

l 1  6
1 2 6
1 2 5
1 2  1

q

I
1 0
1 0
1 0
1 0

30
24
1 2
1 0

1. Hengêlo
2. B|SO ',65

3. De Ooievaars
4. EGS 1
5. Redeoss
6. DOV
7. De Sleutels 1
Niet gespeeld: EGS 1 -Henqelo.
Eindrangschikking nrs. 3 t/m 5 ingevolge onderlinge wedstri jden.

Derde divisie -A-i

483-322
459-426
499-449
524- 409
377 -408
4OA-487 f,
317-566 i

I

o

6
7

1 1

20
1 4
1 2
1 2

t 0

1 8
1 4
1 0
1 0
4

20

1 2
8

o

7

5

1

0
2
E

8
o

RIS 2-Drechtsteden 64-64 niet in de uitslag verwerken.

DeÍde divisie -B-:

HOC
Antilope
Raalte
Drente

1 0
o
6
4

1 0
o

1 0
9

1 .

ir.

4-

0

4

Eindstanden Rolstoelbasketball Liga

I

1
2

Niet gespeeld: Antilope 2-Antilope 1.
lS Amsterdam 1 teruggetrokken voor de aanvang van de competitie.

Tweede divisie:



*)

s .R rS38
6. De Sleutefs 2 10

Dit is hst eerst€ vsrslag, sinds tien iaar, waarin bÍ
de samenstèlling van de commissie dê naam van
Jaap Hórchnsr ontbreskt. Een tieniarige periode
waarin organisatorisch en basketball-inhoudelilk
het cursuswezon binnen de NBB volop aan ver-
andering onderhevig is geweest. Een periode ook
vol van formaliteiten, waarvan nu hopelijk de
vruchten geplukt kunnen worden.
In dit verslagraaÍ heeft de commissie de volgende
samonstelling g6kend:
B. Rosêbssk : voorzitter, coórdinatie;
A.A. Rolvink : sscrstaris, secretaris techni-

sche werkgroep, evenêmenten
ên financiën;

A.J. Kallenberg : vice-voorzitteÍ, technische

Niet gespeeld; DÍente-RlS 3 en Antilope 3- RIS 3.
Bii geli ik aantal punten is de uitslag van de onderlinge wedstri jd van belang.

Bekerfinale: Antilope 1-EGS 1 103-44

7 2 149-329
I  2 181-398

Doorn, mei 1980.

zaken, voorzitteÍ technische
werkgroep;

W.M.J.M. : docentencorps,technische
v.d. Sommen zaken, begeleiding CIOS-sen;
J. Koper : technische zaken, mini-, jeugd-

en recreatiebasketball.
Aan de commissie is als "ambteliik secretaris"
toegevoegd, belast met uitvoerende werkzaam-
hedên en cursuswezen: B. Barens, medewerker
van het bondsburêau.
In dit verslagjaar heeft een technische werk-
groep, bestaande uit A.J. Kallenberg, A.A. Rol-
vink, W.M.J.M, v.d. Sommen, J,M. Janbroers,
A.J. Kippers en J. Koper de laatste hand gelegd
aan het TB-cursusboek.

Cursusleider:
C. van Loon, Ni imegen
8.R. van Stempvoort,  Groningen
J. Hórchner, Amsterdam
A. Hagendoorn, Damwoude
J,W. van Waarde, Heemstede
B. den BÍoedeÍ, Amsterdam

I aantal deelnemers examen
ll aantal geslaagden

lll aantal gezakten
lV aantal herexamens

Jaarverslag Bondscommissie Opleidingen

ltt

Curlrsen
In dit verslagiaaí werden een achttal trainêrscursuss€n gehouden, te weten:

I
I

e!êc!$
l .  zutphen
2. Groningen

il 3. Alphen a.d. Riin
4. Leeuwarden
5. Haarlem
6. Amsterdam

Resultaten:
TA-qrÍsussen
Zutphen
Le€uward€n
Ha€Ílem
Amíerdam
TBq.rrsusen:
Groning€n
TC.c!rsus:
Alphen a. d. Rijn
TOTAAL 79-80

Organisatie:
Rayon B
Rayon A
BCO
Rayon A

Rayon C

I

!ypg

TB
TC
TA

Rayon C TA
TA

l

2 0 8 9 3
106 73  17  16

2 3  1 8 4
1 5  1 1  2
2 1  1 4 2
1 6  1 2 0

1 1  t 0  0

1

4

I
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De cursuss€n ziin dit jaar vooÍ hst o€rst door de
rayons goorganisogrd. Deze organisatorischê
schaalveÍgroting lijkt op dit ogenblik tot een
stagnatie in aanvraag en uiwoering te lsiden. De
commissie is echtsÍ van mening dat bil een ver-
derê organisatorische uitbouw van de rayons
deze kinderziekte wel zal verdwijnen.

De organisatie van de Trainer-C-cursus heeft de
commissie dit jaar veel werk en hoofdbrekens
bezorgd. Dank zij de hulp van de cursusleiding,
mei. M. Buitenhuis en dhr. J. Hórchner, is zij eÍin
geslaagd deze cursus tot een goed einde ts bÍen-
gen. Ev€nals na de cursus in 1972 zal ook nu met
docentên en deelnemers de cursus geëvalueerd
worden, Ds resultaten hiervan zullen gebruikt
worden bij de voorbereiding van de volgênde
TC-cursus, waarschijnliik in 1 984,
Met betrekking tot de tijdsperiode waarin een
cursus gehouden dient te worden, is ds commis-
sie op o€n oud bssluit teruggèkomon en zal het
"ovezomeran" van een cursus tot de mogslijk-
heden gaan behoren. De toewijzing van cursus-
sen zal geschieden aan de hand van de cursus-
planning, zoals deze is geschisd in het kader van
de nota basketball in de tachtiger jarerr (zie jaar-
verslag 78/79).

LêsstoÍ
In de laatste maanden van deze periode is het
Trainer-B-boek gereed gêkomen. ln het volgend
seizoen zal dit boek voor de cursisten ter beschik-
king ziin. De in dit boek opgsnom€n lesstof is be-
palend vooÍ hetgeen tijdens de cursus gedoceerd
zal worden,
De lesstof voor de cursus Trainer-C zal niet in
boekvorm verschijnen, omdat de commissie van
mening is dat deze hoogste cursus binnen de
NBB van iaar tot iaar aanpassing behoeft. De be-
staande stofomschrijvingen vooÍ de b€ide voor-
gaande cursussen worden als basis/uitgangs-
ount beschouwd voor het actualiseren van ds
lesstof vooÍ de in de toekomst te organiseren
Trainer-C-cursus.

Liga'r
Allesn ds Dames Liga heeft gereageerd op een
verzoek van de commissie gegevens aan te dra-
gen, die kunnen leiden tot een jaaragenda voor
evsnementen (b.v. stages), waarbij de commissie
botrokkan is. Deze liga heeft dit jaar gsen gebruik
gemaakt van de aangeboden hulp en hesft zelf de
organisatis van stages ter hand genomen.

De Rolstoelbaskêtball Liga heeft ondanks schÍiÍ-
taliike verzoeken en mondelinge contácten van
de commissie met bestuursleden niet gereageerd.
Hierdoor heeft de commissie geen mogêlijkhedon
gezien om in het kader van baskstball voor min-
deÍ validen activiteiten t6 ontolooien. Ds com-
missie is van mening dat zij binnen de workkadêrs
van de afzonderliiko liga's nist initiërend dient te
werken, maar moet trachten ideeën, dis daar
leven. uit te werksn of in overkoepelende kadgÍs
te plaatsen.

OvoÍige activitoitsn
In dit verslagjaar heeft de commissie wederom
sgn tweetal info-bijsonkomsten voor vakleer-
krachten lichamelijke opvoeding georganiseerd.
In het kader van een regionale opzet hiervan zÍn
deze bÍeenkomsten gshouden in Eindhoven
(18-10-79) en Enschêde 117-10-791 en werden b+
zocht door respectievelijk 42 en 39 vakleerkrach-
ten l.o.
De districten (rayons) hebben ook dit jaaÍ geen
gebruik gemaakt van de mogelijkheid om via da
BCO demonstratiabÍ€€nkomsten te houdsn voor
reeds opgeleide trainers/coaches en/of begin-
nende verenigingen.

Contacten m6t NSF
Ook dit jaar heeft de commissie de NBB verte-
genwoordigd in het opleidingen-overleg binnen
de NSF. Binnen dat kader is ook gezocht naar
deelnemers voor do cursus voor bestuurskader.
die door de NSF gehouden worden.

Commisries NBB
Met de BSC is wederom een goed contact ge-
wsest, mst name aangaande hst aanwijzen van
docenten oD trainerscursussen en de cursus
scheidsrechter-D.
Met de ieugd- en minibasketballcommissie is
sinds kort overleg, met name over de ontwikk+
ling van de minibasketballcursus, zoals dezê door
die commissie is ontwikkeld. en over een evon-
tusgl ts ontwikkelen cursus jsugdtrainer.

Met betrekking tot hot volgende seizoên hoopt
de commissie de volgendê zaken te kunnen ver-
wezenliiken:
l. verdere sanering van het depót op het bonds-

bureau van niet uitgereikte TA-diploma's uit
hoofde van het ontbÍeken van het bewils
ABO, c.q. de vernietiging van diploma's res-
terende uit voorgaande jaargangen;

F

ír
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2. organisatie van maximaal l0 cursussen (zie
planning vorig jaarverslag);

3. evaluatie ên actualisering lesstof cursus Trai-
ner-C;

4. activit€iton in het kader van basketball-ont-
wikkeling, onder meer door organisatie van
applicatie-/informatiebiieenkomsten voor
vakleerkrachten lichamelijke opvoeding;

5, biischoling van trainers/coaches, speciaal op
hst gebied van d€ heren regionale (rayon)
senioren ên juniorèn, onder meer door de oÍ-
ganisatie van stagobijeenkomsten;

6. nadere uitwerking van de niveaubewaking
ten aanzien van de C|Os-opleidingen met
betrekking tot de differentiatie basketball;

7. in nader overleg mst de ieugd- en minibas-
kstballcommissie bestuderen van de lesstof
van de cur8us MBT en het onderzoeken van
de behoefte naar esn cursus jeugdtrainer;

f. in nader ovsrleg met de Rolstoelbasketball
Liga te komsn tot o€n eersts aanzet voor de
begeleiding on training van rolstoslbaskêt-
ball-begeleiders;

9. nadere uitwerking van de lEsonderdelen Lei-
dinggeven, Sportg€zondhoidsleer, Spelre-
golksnnis en Conditietraining voor dê NBB-
cutgug9an;

10. aanpassing en revisie c.q, nieuwe Íedactis
van het zgn, "rode boek", oftewel de "rege-
ling met b€trekking tot d6 organisatie, in-
houdsbepaling en examsns van cursussen
voor techni8ch en bestuurlijk kader in de
NBB";

11. eêrst6 aanzet tot nadere uitwerking van het
opleidings- en examenprogramma voor de

Aanrchrliving!boleid
Voor de gewone competitie werden in eeÍste in-
stantie door ons ongeveer 2000 aanschrijvingen
verricht. Vsrgeleken m6t het vorige ssizoen dus
opnieuw een toename van het aantal aanschrij-
vingen. Ten aanzien van opkomst en afschrÍvin-
gen deden zich geen ongewone zaksn voor. Wd
ontstonden dit seizoen duidèliik piekdruktes in de
programma's voor de scheidsrechters, doordat er
vrii vesl mídweekse wedstrijden waren; boven-
dien leidde het dêêlnemen van onze vertegen-
woordigsF aan de wedstrÍden vooÍ da Europese
bekórg tot êen aantal verschuivingen in het com-

cursus coach-B NBB;
12, nadeí overleg met de Bonds-Scheidsrech-

terscommissie t.a.v. dê ervaring€n opgedaan
met de cursus schêidsrschter-D. en m.n, het
onderdeel TTC:

13. nadeÍ overleg met de Topspon Liga inzake
de evaluatie van genomen maatregelen ter
controle op naleving van de verplichtingen
voor verenigingen uitkomendo in de Top-
sport Liga, voortvloeiende uit h€t Reglement
Trainers en Coaches NBB, c.q. strafopleg-
gingen m.b.t. het in gebreke bliiven ten aan-
zien van de verêiste begeleiding van ploegan;

14. dito ten aanzien van de Dames Liga;
15. nader overleg met het bondsbestuur t.a.v. de

door de commissie onderkende oroblematisk
t.a.v. de mogeliike taak van de BCO ên het
bondsdocentencorps bij eventuele opleidin-
gen op het gebiêd van baskêtballrecreatie-
sDortleiders.

Deze liist kênt een groot aantal zaken, die in
voorgaande jaren ook reeds zijn opgevoerd en die
zo omvangrijk zÍn, dat uitvoering c.q. afsluiting
over een aantaljaren eerst mogelÍk zal ziin.

Tot besluit dankt de commissie allen die bij het
opleidingswerk betrokken zijn geweest, en in het
bijzonder de diverse cursusleiders. De BCO hoopt
ook de komende.iaren weer te mogsn rekenen op
de steun van allen om het thans bereikte niveau
van het opleidingswerk van de Nederlandse Bas-
ketballbond te kunnen blijven handhaven.

A. Rolvink, secretaris,

petitieprogramma. Wederom is gebleken dat de
totale verzorging van het scheidsrechteÍspro-
gramma in onze bond een taak is geworden die
de mogeliikheden, geboden door de normale
vriietiidsbesteding, ruimschoots overschriidt.
Permanents beroopsmatige hulp is daarbij on-
misbaar geworden. Wij prijzen ons gelukkig dat
op het bondsbureau de heer Barens zich met
deze materie bezighoudt. Dank zij de goede sa-
menwerking die er tussen hem en onze commis-
sie bestaat en dank zij de hulp die de rayon-
scheidsrechterscommissies en hun keÍncommis-
siês ons steeds oo uitstekende manier boden

Jaarverslag Bonds Scheidsrechterscommissie
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blsek het altijd weer mogelijk om voor zich plol-
seling voordoende problgmen een oplossing tê
vinden.
Aan het einds van het sóizoen werdon in de ere-
divisie heren play-offs vsrspeeld, terwiil in de
esrsts divisie heren een nacompetitie werd gs-
houden om de promotiekandidaten te bepalen.
Voor de arbitrago van beide reeksen wedstrÍden
werd, evenals vorig seizoen reeds geschiedde,
gekozen voor een beslotên groep scheidsrech-
ters. Deze oplossing verkreeg onze voorkeur,
medê omdat wij van mening waren dat aldus
onder anders de meest uniforme arbitrage zou
worden verkÍsgen. Wij ziln in onze vsrwachtin-
gen niet teleurgesteld.
In de eredivisie heren werden de plaroffs geleid
door de heren Blom, Van Dishoeck, Leegwater,
Rolvink, Ruessink en Van dêÍ Willige, die zich op
uitstekende wíze van de opgedragen taak kwe-
ren.
D€ wedstrijdsn voor de nacompetitie van de eer-
ste divisie heren werden in de handen gelegd van
de heren Bosch Reitz, Faass€n, Kleersnijder,
Passchier, Rolvink. Ros en Wesselsz. Ook hier
beantwoordde dê arbitÍage aan de vêrwachtin-
gen.

Bondsschoidsrochterscorpr
Ook dit seizoen traden or nogal wat mutaties in
het corps op. De heer Wssselsz besloot een punt
te zsttsn achter een verdienstelijke internationale
loopbaan. Van de heer Scholten namen wii af-
scheid, omdat hij de S0-jarige leeftÍd bereikte.
Wil bewaren prettige herinneringen aan de sa-
menwerking mst beiden en zijn hon dankbaar
voor de medewerking die wij steeds mochten on-
dervinden.
De heer Van Dishoeck vertegenwoordigde dit
s€izoên de schsidsrechters in de Topsport Liga
en de heer Van Ek deed zulks in de Dames Liga.
Aan het begin van het saizoen hadden wil een
bespreking met alle in de landelijke competitiss
optredende arbiters, voordat de compstities van
start gingen. Ds bespreking vond plaats op 6
september te Utrecht, organisatorische en spel-
regeltêchnische zaken passeerden dè revue.
Daarnaast waren er op 3 decembeÍ 9n 20 ianuari
bssprekingen met de A-scheidsrechtsrs, op 14
januari met de B-scheidsrechters en op 19lanuari
met de C-scheidsrechters. De belangriikste ge-
spreksonderwerpen waren steeds: spelregels en
arbitragetechnigk. Daarnaast vormdê de unifor-
me kleding voor de landsliik optredende scheids-

rechters een immer tèrugkerend punt. Toen het
niet mogeliik bleek dit bevredigend te regelen,
hebben de A-scheidsrechters, zijnde de blikvan-
gers van het scheidsrechterscoÍps, voor hun
groep middels ssn persoonliike sponsoring een
regeling getroffen.
Verschillende districten deden ons voordrachten
toekomsn voor C-scheidsrechters. Deze vooÍ-
drachten werden alle door ons overgenomen.
De internationale schêidsrechters werden weder-
om druk door de FIBA beziggohouden.
Naast de bijeenkomsten met één oÍ meerdere
groepen scheidsrechters die wii hiervooÍ memo-
Íeerden, voerden wÍ een groot aantal persoon-
lijke gesprekken met scheidsrochters in hot kader
van hun beooÍdelingen.

Opleidingen
De definitieve stoÍomschriiving voor de E-cuÍsus
kwam gereed. Daarmee is de scheidsrechtersop-
leiging thans inhoudeliik vastgelegd vooÍ de D-,
E- en F-cursussen. Er werden D-cursussen ge-
houden in Friesland. Amsterdam. Twente en
Rayon West. Docenten waren de heren Van Dis-
hoeck, Skala, Leegwater, Harrewijn, Rolvink en
Kallenberg.
Over hst ondeíwerp vrijstellingen is nog overleg
gaandê mêt de bondscommissie opleiding6n. Het
ligt in de bedoeling om vooÍ de traineÍscursussen
en de scheidsrechterscursuss€n te komen tot een
afgerond geheel van vrijstellingen voor de onder-
delen spslregelkennis en tactiek.

Gontacten met de rayons
Een bsspreking tussen de rayonscheidsrechtèrs-
commissies en onze commissie werd op 24 sep-
tember gehouden te Utrecht. Er werd van ge-
dachten gewisseld over de spelregels en de spel-
regelinterpretaties ên de doorstroming sn bege-
leiding van scheidsrechters.

FIBA
De heeÍ Leegwater weÍd benoemd tot FIBA-
commissaris, zodat onze bond nu naast de heer
Onrust een tweede FIBA-commissaris bezit.
Beide heren kregen van de zijde van de FIBA,
zulks in tegênstelling tot de internationale schêids-
rechters, weinig aanschrijvingsn, Wij kunnen ons
trouwens niet aan de indruk onttrêkken dat de
FIBA een enigszins steile houding aanneêmt bii
voordrachten voor deze functie vanuit onze
bond.
Er werd in dit verslagiaar geen stage met exa-
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mens voor internationale scheidsrechteÍs gehou-
den. Dit hangt samen met het feit dat in de Olym-
pische jaren over eventuele gewenste verande-
ringen in de spelregels beslist wordt. Eind 1978 en
medio 1979 ontvingen wij voorstellen voor spel-
regelwijzigingen van de technische commissie
van de FIBA. Verreweg de belangriikste wijziging
die werd voorgesteld was de vervanging van de
tienfoutenregel dooÍ de achtfoutenregel. Verder
werden, naast een groot aantal kleine wiizigin-
gen, het hoofdstuk over het persoonlijk contact
en het commentaar op de regels vrijwel geheel
herschrevsn, zonder dat wezenlijke wijzigingen
werden aangebracht. Dit vooríaar ontvingen wi.i
uiteindelik een definitieÍ voorstel tot wijziging,
dat eerst op het F|BA-congres te Bad Kreuznach
en vervolgens op het FIBA-congres te Moskou
werd besproken. Officieel werd sindsdien niets
meer van de FIBA vernomen. Van onze bonds-
vertegenwoordigeÍs op beide congressen hoor-
den wij dat de voorstellen ongewijzigd waren
aangenomen sn dat het in de bedoeling lag met
ingang van het nieuwe seizoen met de nieuwe
regefs te spelen. ZelÍ zullen wii eerst eind oktober
op een daartoe vastgestelde stage te Luxemburg
met de technische commissie van de FIBA ovsr
de nieuwe regels en de daaraan verbonden inter-
pretaties van gedachten kunnen wisselen. Wij
vinden de werkwijze van de FIBA op dit gebied
onder de maat voor een zo grote internationale

sportorganisatie. Uitêraard eiste de venaling van
de spelregels een belangriik stuk van onzê aan-
dacht op. Wij zijn van plan de nieuwe spelregels
in de Nederlandse taal zo snel mogelilk na de
stage te Luxemburg uit te brengen.

Slotopmerkingen
De bondsscheidsrechters verleenden, zoals ieder
jaar, hun medewerking aan een groot aantal
toernooien en bijzondere wedstriiden in binnen-
en buitênland. De activiteíten van de internatio-
nale scheidsrechters en de FIBA-commissarissen
treft U aan het eind van dit verslag aan.
Met de NBB-commissarissen hadden wij op 13
december een bespreking te Utrecht. De com-
missarissen vormen een onmisbare steun voor de
aÍbitrage.
De samenwerking met het bestuur en de overige
commissies hebben wij als goed ervaren.
Rest ons slechts aan het einde van dit verslag
iedereen te bedanken voor de medewerking dle
wÍ het afgelopen seizoen mochten ondervinden.
De commissie was het aÍgelopen seizoen als
volgt samengesteld:
B. Rosebeek voorzitter
A. de Zwaan secrstaris
P.J.C. Leegwater lid
C- Onrust lid
P.F.C. van Vliet lid

Activiteiten Fl BA-commissaÍissen

t P. Leegwater

EuÍoplcup I Hcrun
17 ianuari 1Ín0, Madrid, Spanje
Real Madrid - Maccabi (lsraól)

C. Onrust

Europacup I Damer
'l novombor 1979, Oud-Boiiorland, N6d6rland
BOB - DSI SK (Turkije)

EuÍoprcup ll HoÍen
4 maart 1980, BaÍc€lona, Spanio
FC Barcelona - P. Gabotti (ltaliit)

KoÍacb€kol HcÍon
I ianuari 1m, Luik, Bslgió
Standard Luik Boule d'Or - Velladolid (Spanjo)
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F. Blom
Europacup I Hercn
18 oktober 1979. Lond6n, Engeland
Crystal Pelece - TUS'04 Bsyor (W€st-Duitsland)

Koracbeker (Heren)
28 novamber 1979, Orthez, Frankrijk
Orthez - Libortas Jollycolombani (ltalià)
7 februari 1980, Tours. Frankriik
ASPO Tours - MS Antonini (ltaliii)

Europacup I Dames
10 ianuari 1980, Leverkusen, West-Duitslsnd
TUS '04 - FIAT (ltalië)
23ianuari 1980, Turiln, ltaliê
FIAT - Sparta CKD (Tsjechoslowakiie)

Lilians Ronchetti-beker (Dames)
9 januari 1980, Diisseldorf, West-Duitsland
DJK Agon '08 - SS Roma Algida (ltaliè)
6 februari 1980, Clermont-Ferrand, Frankrijk
AS Montferrandaise - KK Monting (Joegoslavió)

Interlandwed rtrijden Heren

10 april 1980, Heidêlberg, West-Duitsland
West-Duitsland - Tsjechoslowakije

Kwalificatietoernooi Olympische Spelen te Neu-
chátel (Zwitserland), 6 tot 17 mei 19&).
Oostenrijk - Frankrijk
OostenÍiik - Noorwegen
Turkie - Oostenrijk

12 april 1980, Amstelveen
Tsiechoslowakiie - All Stars

lnterlandwodstriiden Dames

29 april 1980, Tubbergen, Nederland
Nederland - Canada

A. Brakel
Europacup ll Heren
l5 januari 1980, Barcolona, Spanje
FC Barcelona - KK ZadaÍ (Josgoslaviii)

Koracbeker ( Heren )
7 november 1979, Fleures, België
CEP Flsurss - Kursiyaks (TuÍkijs)
16 ianuari 1980, Barcslona, Spanie
CB Contonificio - MTv WolÍenbiittel (W-Old.)

Activiteiten internationalê arbiteÍs

Eurcpacup I Domer
8 november 1979, Gent, Belgiii
Stars Destelbergen - CIF Lieboa (Portugal)
28 november 1979. DËsseldorf, West-Duitgland
DJK Agon '08 - DSC Tigers (Engeland)
29 november 1979, Levorkus€n, West-Duitsland
TUS 'O4 - Elizur (lsraël)

InteÍlandwedrtriiden Heren :

Bremerhaven Toernooi te Brsmerhaven, West-
Duitsland, 18 t/m 20 april 1980
Finland - West-Duitsland
West-Duitsland - lsraêl
lsraël - Finland

Vierlandentoernooi Maiorca, Spante, van 24 t/m
27 aoril 1980
Rusland - Frankrijk
Spanle - Frankrilk
Spanje - Rusland

Interlandwêdstriiden Damos

Kwalificatietoernooi Olympische Spelen te Varna
(Bulgarije), 5 tot 15 mei 1980
West-Duitsland - Roemeniè
Bulgarije - Nigeria

C. van Dishoeck
Europacup I Heren
31 oktober 1979, Leverkusen, West-Duitsland
TUS '04 - Real Madrid {Spanje)

Koracbeker
21 november 1979, BayÍeuth, West-Duitsland
USC Bayreuth - Mens Sana Antonini (ltaliè)

Europacup I Dames
22 november 1979. Leverkusen. West-Duitsland
TUS'04 - Crystal Palace (Engeland)

Liliana Ronchetti-beker ( Dames)
23 januaÍi 1 980, Clermont-Ferrand, Frankrijk
MontÍerrandaise - Spartacus ( Hongarije)
I januari 1980, Gent, België
Amicale Merelbeke - Levski Spartak (Bulgarije)

InterlandwedstÍijden

KwaliÍicatietoeÍnooi voor Europees Kampioen-
schap Jongens Junioren te Járvenpàá, Espoo
(Finland, 2 t/m 7 april 1980
Denemarken - Finland

F'

r
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Zweden - Hongariie
HongarÍe - Tsiechoslowakije
Finland - Tslechoslowakije

Kwalificatietoernooi voor Europees Kampioen-
schap Dames te Vorssa (Finland), I t/m 13 april
1980
Belgié - Schotland
Zweden - België
Finland - Belgié

Damesinterland op 30 april 1980 te Rosmalen,
Nederland
Nederland - Canada

F. Ruessink
Europacup ll Heren
22januarí 1980, Barcelona, Spanje
FC Barcelona - P. Emerson (ltalië)

Koracbeker { Heren)
9 januari 1980, Siena, ltalië
Mens Sana Antonini- ASPO Tours (FÍankriík)

Europacup I Dames
31 oktober 1979, Leverkusen, West-Duitsland
TUS'04- Black StaÍ (Luxemburg)

Liliána Ronchotti-beker ( Dames)
26 november 1979, Gent, België
Hapoel HaiÍa - Amicale Merelbeke {België)
28 november 1979, Gent, België
Amicale Merelbeke - Haooel Haifa (lsraêl)

Interlandwodstriiden

Kwalificatie EC Jongens Junioren 6 t/m 10 april
1980 te Ethe, België
West-Duitsland - Polen
Polen - België
Belgié - West-Duitsland
leÍland - West-Duitsland

Damesinterland 30 april 1980 te Rosmalen, Ne-
derland
Nederland - Canada

D. Wesselsz

Europacup I Heren
1 I oktober 1979, Bratislava, Tsjechoslowakije
Intern. Slovnaft - Sinudyne (ltaliê)
29 november 1979, Mamer, Luxemburg
Sparta Bertrange - Sinudyne (ltaliè)

Koracbeker
9ianuari 1980, Orthez, Frankriik
Orthez - Mry (West-Duitsland)
23 ianuari 1980, WolÍenb0ttel, West-Duitsland
MTV - KK Cibona {Joêgoslavië)

InterlandwedstÍiiden

Í3 april 1980, Leiden, Nederland
Rusland - Tsjechoslowakiie

18 t/m 20 april 1980, Kuopio, Finlano
Kwalificatie EC Mêisjes Kadetten
Finland - Polen
Polen - Zweden

2. t/ n 8 april 1980, Szolnok, Hongarije
VijÍlandentoernooi Dames
Joegoslavië - Hongariie B
Hongarije B - Hongarije A
Rusland - Cuba
Cuba - Joegoslavië
Cuba - Hongarije B
Hongarije B - Rusland

P. v.d. Willige

Europacup I Heren
l0 ianuari 1980, TelAviv, lsraêl
Maccabi - Sinudyne (ltalië)

Europacup ll Heren
30 oktober 1979, Doncaster, Engeland
Doncaster - Sunair Oostende (België)
27 november 1979, Caen, Frankrijk
Caen - KFUM Uppsala (Zweden)
5 Íebruari 1980, Barcelona, Spanje
FC Barcelona - Eczacibasi (Turkiie)

Koracbekel
6 februari 1980. BaÍcelona, Spanie
CB Contonificio - KK Cibona (Joegoslaviëi)

Liliana Ronchetti-beker (Dames)
31 oktober 1979, Southampton, Engeland
Scandinavian Homes Solent - Vacaciones
Spantax (Spanie)
28 november 1979, Parijs, Frankrijk
Stade Franpais - Koksiide (Belgié)

IntedandwedstÍiden

27 februari 1980, Pisa/Livorno (ltaliê)
Italië - Tsjechoslowakije
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28 Íebruari, Turijn, ltaliê
Italiè - TsiechoslowakÍe
10 apÍil, Heidelbsrg, West-Duitsland
West-Duitsland - Tsiechoslowakiie

Kwalificatietoernooi voor Olympische Spelen te
San Juan, Pusrto Rico, 17 t/m 29 april 1980
Puerto Rico - Argentinië
Cuba - Brazilië
Argentinié - Mexico
Canada - Brazilië
Puerto Rico - Canada
Puerto Rico - Braziliê

B. Woudstra

Toernooi Jongens Junioren te Jesinek (Tsjecho-

slowakije), 19 tot 24 maart 1980
West-Duitsland - Polen
West-Duitsland - Tsjechoslowakije
Tsjechoslowakije B - Nederland

KwaliÍicatietoêrnooi voor Europêes Kampioon-
schap te Lissabon (Portugal), l6 tot 20 april 19d)
Engeland - Bulgarije
Portugal - Spanie

Heren
12 april 1980 te Amstelveen, Nederland
All Stars - Rusland

Oames
29 april 1980 te TubbeÍgen, Nederland
Nederfand - Canada F

De vraag waarvoor de aftredende commissie zich
in Íoite steeds gestêld zag was: "Wat is t€chnisch
haalbaar binnen de grenzen van de begroting?"
Het blijvsn binnen ds begroting is overigsns een
zaak die zowel de redactie (commissie) aangaat
als de uitgever (de bond). Binnen het totale kos-
tenpakket vormen de wsrkolijke redactiskosten
{honorarium voor fotografen plus de vergoeding
van de onkosten voor de schriivsnde medewer-
kers) een redelilk in de hand te houden factor,
zodat tering naar nering kan worden gezet. An-
ders lígt het met de produktiekosten, dio worden
bepaald door buitenstaanders. Van een drukkerij f.
mag niet worden verwacht dat het werk uit lieÍde
gêschiedt (wel mèt liefde), omdat baskêtball toe-
vallig zo'n leuke sport is. Uit die hoek is d€ stii-
ging van de kosten in de laatste iaren dan ook
gekomen. Het tegenwicht, een verhoging van ds
inkomsten, voornamelijk uit opbrsngst van ad-
vertenties, is wel gerealiseerd, maar in onvoF
doende mate. WanneeÍ eon andere, masr com-
merciële weg zou worden gevolgd. waardoor ook
het produktieproces zou kunnen worden ver-
sneld, dan moet het mogeliik ziin een bondsblad
te maken dat volledig aan ziin doel beantwoordt.
Een uitgave dus die gebruikt kan worden als
spreekbuis van de bond voor een belangrijk deel
van zijn officiêle mededelingen en een informa-
tiebron voor de lezer wiens belangstêlling vsrder ,
reikt dan de bondsmsdedslingen, Wanneer dat
doel zou kunnen worden bereikt. kan êen aan-

Jaarverslag Redactiecommissie

Aan het einde van het seizoen is de redactie van
het bondsblad in andere handên overgegaan. Er
is dus een nieuwe redactiecommissie gekomen.
Het is goed te bsnadrukken dat het aftredende
(en enige) lid de beslissing om ermee op te hou-
den niet heeft genomen uit onvrede met de situ-
atie, maar slechts uit het principe dat na een pe-
riode van viêr jaaÍ het basketball gebaat zou zÍn
met een redacteur die andere gedachten kan in-
brengen, uitvoeren en doen uiwoeren.
ln het vierde jaar is er t.o.v. de voorgaande iaren
weinig veranderd. De commissie heeft weer op
uitgebreide schaal gebruik kunnen maken van
medewerkers die hun biidrage levèrden op basis
van liefhebberii. Het bondsbestuur heeft zich
nimmer bevoogdend opgesteld met betrekking
tot de redactionele vrÍheid, en de drukker heeft
een produkt afgeleverd dat aan de verwachtingen
beantwoordde. Het al iaren bestaande probleem
van een tê lange produktietiid bleeÍ, waardoor de
actualiteit soms duideliik in het gedrang kwam.
Die situatie zou te wiizigen ziin met een andere,
meeÍ commercieêl gerichte opzet en in die rich-
ting gaan ook de gedachten van de nieuwe com-
missie, die ook voorlopig uit één man zal bestaan.
Mogelijk kan daardoor €en betere iournalistieke
basis gevonden worden. Ook bii een bondsor-
gaan dient de eerste vraag die de redactie zich
stelt te zijn: "Wat moet ik doên teneinde de doel-
stollingen van de uitgever en de belangen van de
lezers in al hun verscheidenheid te behartigen?"



zienlÍkê kostènbespaÍing optrêden, omdat dan
een aantal inÍormatiebulletins met de daaraan
verbonden kosten van produktie en veÍzending

De commissie bestond dit seizoen uit de volgen-
de oeÍsonen:'
B. den Broeder - voozittsr
A. Hoogenboom - secretaresse
J.Stuurman -subsidies/dispensaties
W. Ruwêtte - jeugdkampen
J.Koppsian -minibasketball/propaganda

De commissievergaderingen vonden éánmaal per
maand plaats in aanwezigheid van het bondsbe-
stuurslid belast met jeugdzaken, W. v.d. Tas,
alsmede sinds kort door E. Halewijn, i.v.m. de
vele raakvlakken met zijn werk als staffunctiona-
ris Íecreatie.
Er vonden een tweetal Jeugdraden plaats, t.w.
op 3 november 1979 en 10 iuni 1980. Was de op-
komst op de eorste Jeugdraad ronduit têlêurstêl-
lend, op de tweede was deze wat groter, maar
nog niet alle rayons waren vertegenwoordigd.
Duidelijk is gebleken dat deze bijeenkomsten
vooÍ een uitwisseling van gedachten bijzonder
nuttig zijn. Er werd een prioritèitenlijst opgesteld,
die als leidraad diendê voor de te verrichten acti-
viteiten van d€ commissie.
Op í5 maart 1980 werd, wederom in de Energie-
hal te Rotterdam, een 2e Minibasketballmanifes-
tatie georganiseerd. Hêt aantal deelnemde teams
overtrof dat van ds manif€statie in 1979. Op deze
manifestatie, welke onder supervisie stond van
John Stuurman sn Jacques Koppejan, wordt
vrijblijvend gespeeld, in die zin dat er geen stan-
den worden opgemaakt. Het is een mooie gele-
genheid zich te meten met teams uit andere delen
van het land. Op't ogonblik worden gedachten
ontwikkeld meerdere van dergelÍke manifestaties
in het land te (doen) organiseren, terwijl er even-
esns wordt nagedacht over eèn wat andere
opzet.
Aan de vaardigheidstest werd door Wim Ruwette
d6 laatste hand gelegd. We zijn nu in het stadium
aangeland van de werkzaamheden t.b.v. de in-
troductie van de têst. Het ligt in de bedoeling
deze toch zeker in hot seizoen 1980/81 te doen
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overbodig wordt en de frequentie van "lnfo" zal
kunnen worden teruggebracht.

J. Klokkemeijer.

plaatsvinden.
Tot stand kwam ook onze inbreng m.b.t. de Nota
basketball in de tachtiger iaren. Het concept van
de voorzitter werd eerst door de commissie en
daarna in een vergadering met het bondsbestuur
besproken, waarna e.e.a. zijn definitieve vorm
verKreeg.
Ook dit seizoen werden van 3 t/m 16 augustus
lS0 weer de bekende jeugdkampên gehouden.
Over het wel en wee hiervan vond, middels het
commissielid Wim Ruwette een uitgebreider con-
tact plaats met de kampleiding dan in het verle-
den het geval is geweest. Er bestaan gedachten
over rayonkampen en een minikamp (t.b.v.
mini's). E.e.a. dient echter nog nader uitgewerkt
te worden,
Na vele jaren werd dit seizoen een belangrijke
mijlpaal bereikt. De cursus Minibasketballtrainêr
werd een feit en er werden reeds verschillende
georganiseerd. In begin 1980 vond een instruc-
tiedag plaats voor docenten. De definitieve vorm
van de cursus kwam tot stand m.m.v. een groep
van deskundigen, welke bestond uit de heren Jan
Borgers, Bob den Broeder, Jan Burgert, Eef Ha-
lewijn, Luuk Lubeek en John Stuurman. Infor-
matie voor en aanwijzing van docenten ligt in de
handen van de heer Halewijn, in samenspraak
met het commissielid Jacques Koppejan.
Een aanvang werd gemaakt mot de samênstelling
van een pakket propagandamateriaal, alsmede
êen map met de nodige informatie. Getracht
wordt beide ín het seizoen 1980/81 beschikbaar
te hebben.

De Nederlandse ieugdkampioenschappen von-
den plaats in de Apollohal te Amsterdam. Kam-
pioen werden de volgende clubs:
aspiranten meisjes : Grasshoppers
aspiranten jongens : BV Aalsmeer

Jaaruerslag Bonds Jeugdcommissie

1|

kadetten meisies
kadetten jongens

Grasshoppers
Rotterdam-Zuid

Bij de junioren werden kampioen: SV Noordkop
{meisjes) en BV Groningen (jongens) na een be-
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slisiÍrgt€rvr,€d8tÍiid tegen DAS.
In de b€korcompothie zegwieíde bij de moirj€i
SV NooÍdkop, en tij de jongens BV Groningen.
zodEt beidg clubs oon dubHe triorlf b€haalden.

Tot elot sp]€ekt de commksle de hoop uh dÍ in

alle vijÍ nyons in de nabijo to€komEt een jeugd-
. commissie tot stánd zal kom6n, teneinde in
nauws Émenwerking mst deze rayon-jeugdcom-
misdea me€Í activiteiten te kunn€n ontplod6n on
m€eÍ te kunn€n boftiken dan ln hst v€d€d6Íl
veehl het geval b g6n eest.

F

í.
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Verslag van de Financiële Commissie over 1979

Opgenomsn teÍ completoring van het iaarverslag.
De algemene vergaderlng d.d. 14-6-1980 hooft dii
verslag reeds gosdgoksurd,

In het verslag van de Financièle Commissie over
1978 hebben wij gesteld dat wÍ erop vertrouwden
dat de activiteiten binnen de NBB zouden toene-
men en dat daardoor de grote overschotten op de
winst- en verliesrekening, zoals we die enkele
jaren geleden kenden, zouden verdwijnen. De
begroting voor 1979 voorspelde een tekort van
ruim í t10.000, -. Bij het opmaken van de balans
blijktditeen overschotte ziin van biina f 3.000, -.
Dít overschot zou groter geweest ziin, als het be-
stuur niet had voorgesteld f 20.000, - voor inter-
nationale contacten in het Olympische Jaar 1980
te willen reserveren. Daarnaast stelt het bestuur
voor f 7.500.- extra te reserveren voor het on-
derhoud van het Bondsbureau, Beide voorstellen
worden door de Financiêle Commissie van harte
ondersteund. De gehele Winst- en Verliesreke-
ning overziend kunnen we spreken van een ge-
zond laar. Wij willen hierbij echter nog wel enkele
opmerkingen plaatsen.
De grote stijging van ds kosten voor het bonds-
orgaan vervult ons met zorgen. WeliswaaÍ zijn
maatregelen genomen om de inkomsten van h€t
bondsorgaan te verhogen, maar toch menen wij
uit de ontwikkelingen te mosten afleiden dat de
"eigen bijdrage" van de NBB flink zal stiigen in
de komende jaren. Hst zal de taak van het be-
stuur ziin om, ook wat het bondsorgaan betreft,
de Algemene Vergadering van de NBB voorstel-
len te doen met betrekking tot het beleid dat in dê
komende jaren gevo€rd moet worden.
In het verslag over 1978 heeft de Financièle Com-
missie aangedrongên op maatregelen die ertoe

rN)

zouden moeten leiden dat de arbitragêkosten niet
teveel zouden stiigen. Ook ditjaar is de begroting
voor deze kostenpost met Í 9.000,- overschre-
den. Zolang de kosten van de Topsport Liga en
de Dames Liga de inkomsten niet overschrijden,
is de Financiële Commissie van mening dat de
stiiging van do arbitragekosten de verantwoorde-
liikheid is van de Ligabssturen. Financiering van-
uit de "algemene middelen van de NBB" acht de
Financiële Commíssie niet verantwoord. Resds
eerder heeft de Financièle Commissie gestsld dat
zij een exploitatierisico niet nodig acht, maar dat
voor een financieel gezondê bond een bepaald
eigen vermogen nodig is.
Wii hebben toegezegd in 1980 te komen met 6en
vooÍstel over de gewenste omvang van dit ver-
mogen. Wij ziln van mening dat de huidige situa-
tie, waarbii het eigen vermogen ruim f 665,000, -
bedraagt, gezond genoemd kan worden. Een
verslag van ons onderzoek met betrekking tot dit
punt, inclusieÍ de aanbevelingen die wij aan de
Algemene Vergadering voorleggen, zal aan de
aÍgevaardigden separaat worden toegezonden.

Verklaring ton aanzion van het financióls bohgor
van d€ pênningmeostgr.
De Financiéle Commissie sluit zich geheel aan bij
de accountantsverklaring en stelt de Algsmene
Vergadering van de NBB dan ook voor de Pen-
ningmeester te dechargeren voor het door hem
gevoerde beleid in 1979. Wj stellen êÍ prÍs op te
verklaren dat wij na dit eerste iaar waarin deze
pennin(Tmeester is opgetreden ervan ov€rtuigd
zijn dat hij d€ financién van de NBB uitstek€nd
beheert.

14junl 1980.
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Opgenomen toÍ complgteÍing van hst Jaarverslag. De algomene veÍgadering d.d. 14-ê19) he€ft dit financieel
verslag 1979 rs€ds goedgekeurd.

Balans per 31 decomber 1979

ACTIVA

Vastgelegde middelen
Gebouw
lnventaris meubilair
Inventaris kantoormachin€s
Invenaris meub./kantoorm, 1978

Vlottsndo mlddslon on
oveÍlop€nde poston
Voorraden
Debitsurên Handsl
Debiteuren Verenigingen en Rayons' Voorschotten
Vooruitb6t, /Onwangen bedragen

Af: Voorziening dub. vorderingên

Goldmiddelsn
Kas
Postrskoning
Amrc-Bant
Rekening-courent
Deposito's

Dacombor 1979

w.052,-
st.216,-
4.w.,-

u.N,-
16.326, -

114.4n,-
390, -

15.54n, -

211.m5,-
15.000,-

1.3&t,-
75.W,-

21.7n,-
400.000,-

4n.w.-

196.m5,*

498.9n,-
1.124.&.,-

December 1978

s76.7il,-

6.n5,-

47.ffi,-
2.W,-

2Sr.419,-
495, -

12.78Íl,-
%313,-
r5.m0,-

73É,_
1zJ.714,-

z..tn,-
400.000, -

44|.(xp,-

3G.313, -

543.469, -

1.U.821,-

F

f



51

{È

PASSIVA

Vermogen
Toevosging aankoop Bondsbureau
SNS-pand
Toegerekende interest
Voordelig saldo

Vooziening restitutie subsidies
Voorziening h6rstructursring
Uitgaven 1978

Voorziening groot onderhoud gsbouw
Voorziening nationale teams

Schulden op koíe tsrmiin en
ovoÍloponds poaton
NSF/NOC/SNS 197/
NSF/NOC/SNS 1979
cRM 1978
Creditsuren
Vooruit geÍacturoeÍde bsdíagen

Docembor 1979

w.973,-

2.914,-

7.500, -
20.000, -

s6.708;-
16.408, -

261.165, -
41.364, -

665.887, -

15.450, -

Dscombor 1978

505,755, -
6.975, -

75.000,-
22.5a7.-
52.656.-

31.803, -
8.28rÍ|,-

662.973, -

15.450.-

8.5zJ,-

592.S/8, -

1.U.&1,-

n.ffi,-

415.645, -

1.124.&,-

113.5n,-

16.408,-
27.216,-
rc.731,-
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Toelichting op de balans p6Í 31 decomber 1979

ACTIVA

V$tgelogde middolgn

Gebouw:
Het bondsbureau, aangekocht in oktober
19Z7 te Amsterdam ad
AÍschriiving 197/
Afschrijving 1978
Afschriiving Í979

zsn,-
9.712,-
9.712, -

lnventaris
AanschaÍwaarde t/m 31 december 1978
AÍschrijving t/m 31 &cember 1978

Boekwaarde per 31 dêcember 1978

In verband mst voorschriften CRM uitgesplitst in:

' lnventaris meubilair
Aanschafwaarde t/m 3l d€cember 1978
Aanschaffing in 1979

Afschri.jving in 1979

Boekwaarde per3l december 1979

* lnventaris kantoormachines
Aanschafwaarde t/m 31 decembeÍ 1978
Aanschaffingen in 1979

AÍschrijving in 1979

Boekwaarde oer 31 december 1979

Vloíendo middolon an avorloponde poltsn

Voonaden:
Aanwezige voorraden per 31 december 1979, gewaardeerd tegen aanschafwaarde:

13 aÍbitragetechniekboekies
13 oeÍenballen

9.281 spelregelboekles
2.699 mini-spelrsgelboskies

27 buitenlands€spelregelboekjes
236 rolstoelbasketball-spelregelboekjes
58 ballen

6.900 stickorsiij-al
39.700 stickers

130 stropdassen

388.4{p, -

21.4/.7,-

ÍJ7.62,-

95.899, -
4.6'4,-

ffi.275,-

51 .533, -
2.W,-

53.616, -
14.M,-

tr

39.216, -

14.742,-
15.710,-

30.452, -
7 .170, -

8.W.,-

f

172,n
14É,25

5.465,76
4.291,41

r35, -
a7,u

2.191,86
r.26),60
6.7t9, -
1.449,í)
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Z/9 iaaóoeken 1978/79
29.2n minifoldeÍs

1.5m mini-scor6hsets
3.156 scoÍebloks

@ badges
l.lcl TA-cuÍsusboeken

Debïeuron handel
Dit betreft de nog te ontvangen bedragen van derden (geen vsrenigingen),

DebiteuÍen v616nigingen en rayons
In verband mst het besluit van de Algemene Vergadering op I I en 12 mei
1978, dat de contributie-inning thans per kalenderjaar zal geschieden, is
het saldo aanzienlilk gedaald. Verdeling per Rayon: Rayon A

Rayon B
Rayon C
Ralon D
Rayon E

Vooruitbotaalde/ ontvangon ko3ten
1. PTT-depotbedrag trankeermachine in 1979 verhoogd tot
2. Gestaner servicocontract
3. Geme€nte Ouder-Amstel zaalhuur
4. WA-verzekering
5. Pensb€nkosten personeel
6. DiveÍsen - ontvangsten

Voor:ioirg voor dubbuzs doblloul€n
Deze post b€droeg per 1 lanuari 1979
AÍgeschreven mo€st worden

Toevo€ging aan de voorziening

PeÍ 3l december 1979 wederom te stellen op

2.511,-
1.810,110

t95,-
31.360,70

n,n
6.190,65

64.U8.6r

8.1+s,-
16.683,-
:x|.1@,-
p,cr2-
a.w,-

Jll'ffi.'-

4.m0,-
131 ,  -
680, -

1 .656, -
9.@,-
.1 .8 , -

D t

$.5n,-

15.(m,-
3.663,-

11.97 , -
3.663,-

15.000,-
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PASSIVA

Voorziening Ío.titutio .ubrldiar
Volgens de in 1978 in werking getreden nieuwe Íichtliinen van het Mini-
sterie van CRM dient een bepaald porcentage van het exploitatie.over-
schot aan CRM gsrestituoord te wordsn,
Voor 1978 bedraagt dit
OveÍ 1979 wordt geen restitutie vsÍwacht,

Vooniening groot onderhoud gebouw
Als inhaaleÍoct vorige jaren wordt voorgesteld eenmalig een extra r€s€r-
vering op te bouwen van

Voorzlening nationalo tsamg
In verband met de ongelijkmatige verdeling over delaren en de venivachte
grote uitgaven in olympische jaren wordt voorgssteld een vooziening to
treffen van

Schulden op korto termiin on ovorlop€ndo porten
NSF/NOC/SNS
Dit botreft het niet bestods bedrag over 1979
cRM - 1978
Oeze post uit 1978 moet nog aan het Ministerig van CRM worden geresti-
tueêrd

15.450, -

---2.!4.=

G

20.000.-

96.708, -

16.4(B,-

ru.TÍÍJ,- f

26.4ít5, -

261.165, -

14.5gr,-
26.m,-
41.364, -

Credheuren
Dit bedrag omvat zowel handelscredieten als bondsschuldon.
De bondsschulden bestaan voornamelijk uit:
- declaraties van selectiespelorg, schoidsrechters, bestuur-

sieledèn, gnz.;
- aan de diverse rayons nog tê betalen:

opbrengst Íeclame- en sponsorgelden
opbrengst schuldvrijverklaringen
res€rvering herstru ctuÍering / bureaukoston

Het totaalbedÍag is:

Crediteuren
Herstructursring/bureaukosten :
- vooziening 1978
- overdracht rayons
- rest uit 1978 en 1979

6n commts-

15.000,-
8.200, -
3.235, -

VooÍultgs{actuÍosrde b€dtagon
Het saldo van dszs rekening is in 1979 aanzienlilk gedaald, mede door het
Ísit dat de contributis-inning thans per kalenderjaar dient te geschisden,
De vooruitgefactureerde bedragen bestaan uit de navolgende seizoen-
oosten:
Reclame en sponsoring
Inschriif gelden competitio/ beker

t-
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VoÍmogon
Voorgasteld woÍdt het winstsaldo 1979 aan het vormogen toe te voegen.
zoals in de Algemene VeÍgadering op 29 septêmbor 1979 tê Eds is afge-
sproken, zal de vermogenspositie van de NBB worden geanalyseerd met
de bedoeling de gewenste grootte van hst eigón vermogen vast ts stellsn.
Vermogen per 31 december 1978
Voordelig saldo

Vormogen per 3l december 1979

w.s73,-
2.914,-

665.8S/, -

t
Werkeliik

396.105, -
n.20€,-
6.745,-
1.7f i , -

44.109, -
6.665, -

58.450, -
n.4n,-
40.259, -
6.M,-

4r'1.071,-
%.445,-
%.w,-
24j31,-
5.000, -

25.13r',-
M.475,-

BagÍoot

384.500, -
3:t.m0,-
6.000, -
1 .500, -

42.fi0,-
5.600, -

59.500, -
34.000, -
30.000, -
45.(m,-

420.000, -
420.153, -
20.(m,-
3.000,-
5.000, -

36.100.-
61.000, -

Q.70o,-

1978
WoÍkeliik

347.559, -
8.il2,-
4.308, -
1 .650, -

39.864, -
6.329, -

65.293, -
39.704, -

43.382, -
375.604, -
4{|:|.@,-
24.305, -
25.617,-
4.2W,-

23.W,-
42.500, -
6.975, -
3.700, -

19fl1
869Íoot

4',17.ffi,-
25.000, -
7.W,-
1 .500, -

47.000, -
6.2m, -

63.000, -
29.000, -
30.000, -
55.2m, -

€0.000,-
.$0.(m,-
60.m0, -
24.70o,-
5.300.-

42.7N,-
e.7@,-

17.800, -

Verrchil

1 1 .605, -
3.792,-

745,-
2fi,-

1 .609, -
1 .065, -
1.050, -
5.523, -

10.259, -
u,-

21.O71,-
96.708, -
5.004,-
1.?31,-

10.966, -
15.525, -

&.7W,- -

1.W.422,- 1.667.553,- 121.131,- - 1.1196.716,- 1.824.600, -

+

+
+
+

I
+
't_

+

+
+

15.
t o .
a 1

18.
19.

Veilies- en winstrekening periode I ianuari 1979 t/m 31 december 1979

IÍTKOMSTEN

'1. Contributies
2. Administratieve heffingen
3. Bureau - Íormulierên
4. Inleggeld nieuwe v6renigingen
5. Inschriifgeld competitie
6. Inschriifgeld bekercompetitie
7, Scheidsrechtersvergoedingen
8. Reclame & Sponsoring
9. lnterest Banken

10. Bondsorgaan
11. Subsidie CRM
12. Subsidie SNS
13. Overige inkomsten
14. Jeugdkampen

subsidiÊ ieugdkampen
Opleidingen
Basketballstim. / recreatie
Aankooo bondsbureau
Subsidie diversen
Tekort
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UITGAVEÍII ,

'1. Bondsbureau
2. Ledenadministratie
3. Reserve heríructursring/

bu reaukosten rayons
4. Bestuurskoíen
5. Commissies
6. Topsport Liga
7. Dames Liga
8. Rolstoolbasketball Liga
9. KadeÍvergaderingên

10. Stages en Congressen
11. Bondsorgaan
12. Lidmaatschappan
13. Propaganda en Voorlichting
14. Oplnidingen
15. ArbitÍage
16, Scheidsrechtersvergoedingèn
17. Nedsrlandsa Jsugdkampiosnsch.
18, Bekerfinales
19. Dubieuzs d€bitourên
20. lnternationale conÉcten

a. subsidie SNS
b. eigen biidrage NBB
c. voorziening

21. Basketballstim, / recÍeatie
22. Jeugdkampen
23. Overdracht rayons
24, Vooz. aankoop bondsbur€au
25. Yoon. rsstitutio subsidies
26. Subsidies rayons
27. Over

420.153,- 96.708,-
65.000,- 19.91,-

20.m0.-
95.700,- 20.316,-

Warkeliik

579.6/5, -
r0.618, -

15.(m,-
20.575,-
3.n0,-
16.962, -
7.U8,-
5.32.,*

24.f f i , -
13.423,-
71 . f f i , -
3..$),-

16.458,-
gt.w,-
69.012, -
58.450, -
2.300, -
3.623,-
3.663,-

v,w,-
6.lzs,-
20.000, -
75.W,-
28.031, -
8.m,-

2.914,-

B.groot

5n.m,-
11.000, -

15.000,-
16.0@,-
32.500,-
15.m0,-
8.000, -
5.000.-

29.000,-
13.000,-
58.500,-
3.0@,-

15.000,-
120.000,-
60.000, -
59.500, -
5.200, -
2.$0,-
5.0@,-

Venchll

2.675,- +
&Í -

4.5/5, - +
no,- +

1.962,- +
152,- -
vL- +

4.537,- -
423.,- +

13.W,- +
489, - +

1.458,- +
32.660,- -
9.012,- +
1.050,- -
2.9m,- -

@,-  +
1.97,-  -

+

+

1978
Werkelijk

ffi.n7,-
9.6Gt,-

15.249,-
31.170,-
16.715,-
6.988,-
3.9G1,-

20.456, -
7.143.-

55.994, -
2.56,-

13.159, -
Q..7a6,-
59.870, -
65.293,-
5.010,-
2.574,-

632,-

4m.689, -
81.074,-

62.649,-
a.&,-

6.975.-
15.450,-
1.850,-

52.656, -

1gfl'
8ogÍoot

671.500, -
12.100, -

ulw,-
g,.ilo,-
1E.5m,-
9.m0,-
5.900, -

m.mo,-
8.500, -

6'l.500,-
7.5m,-

15.000,-
124.1@,-
68.000,-
fr}.om,-
6.000,-
4.0m,-
5.000. -

450.000, -
75.0m,-

s.7m,-
30.m0,-

lè

a.w,-
8.200,-

31,-

2.914,-
íí

+

1.W.4?2,- 1.66/.553,- 121.131,- 1./136.716,- 1.824.q)0.-
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6.$0,-
3.7@,-
1.305, -

t

D

Toelichting verlies-en winstrekening

IÍIIKOMSTEN

1. ContÍibutiss.
De meerontvangsten ziin als volgt te speciÍiceÍen:
Hogere contributie-opbrengst seizoen 1978/ 1979
Hogere contributie 2e halfaar 1979
Niet begrote contributie bondsleden

11 .605. -

De hogere contributie vloeit voort uit het feit dat de groei in hst ledental sneller is gegaan dan begroot. Deze
ontwikkeling heeft ook een positieve invloed op de ontvangsten in 1980.

2. AdminístÍatiovo hefÍingen.
Door s€n betero discipline van betaling en door minder incidentele posten ligt de opbrengst biina f 9.000, -
benedên die van 1978.

5. InschÍiiígold compotitiê.
De hogere ontvangsten zin veroorzaakt door toevoeging van één extra team in de eredivisie heren. Door

. uitbreiding van de 1e divisie heren en door verhoging van de inschrÍÍgelden voor die divisie zal het inschriif-
geld de begroting 1980 met ruim í 9.000, - oveÍschrÍden.

8. Reclame en Sponsoring.
Door diverse ontwikkelingen zijn een tweetal belangrijke overeenkomsten ni6t in 1979 tot stand gekomen,
zodat hst achtsÍblijven op de begroting ad I 5.523, - geen gevolgen zal hebben op de resultaten van 1980.

9. Interost Eankon.
Door de gemiddeld ruime kasposities en de hoge rentevergoeding op uitgezette deposito's kon, evenals in
1978, een grote ínterestwinst worden gerealiseerd. Doordat de ovêrloop naar 1980 ruim f 9.000,- hogêr is
dan per uhimo 1978, zijn de eigenliike rentebaten over 1979 zelfs hoger. Hierdoor en door de nog steeds
hoge rentestanden zal de renteopbrèngst in 1g) op hetzelÍde oÍ op iêts hoger niveau liggen.

11. Subsidie CRM.
De hogere opbrengst van ca. f 21.W,- is veroorzaakt door de toewijzing van een extra subsidiabele for-
matieplaats €n door twee trendverhogingen op het salaris van het personeel.

12. Subsidie SNS.
Dit betreft dê subsidie voor de nationale teams. In het boekiaar I979 was hst niet mogelijk alle geplande ac-
tiviteiten uit te voeren, waardoor een aanzienliik gedeelte van de toegewezen gelden niet kon worden benut.

13. Overige inkomsten.
Dit zijn inkomsten uit verkoop van o.a. ballen, stickers, posteÍs, scorebloks, tassen enz. De hogere inkom-
sten ziin deels veÍoorzaakt door de groeiends belangstelling die er bestaat voor materialen waarin het thema
"basketball" is verwerkt (shirts, tassen, stickers), deels doordat de aanmaakkosten van de brochuÍe over
baskotball reeds in 1978 waÍen geboekt.

15. Oploidlngon.
Het bij CRM aangevraagde bedrag voor opleidingen werd niet volledig gahonoresrd. zodat de weÍkêlijke
subsidie aanmerkelijk lager uitkomt.

16. Baskotballltímulering/recreatie.
Ook hisr is het toegewezen subsidiebêdrag lager dan het aangevraagde bedrag.
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UITGAVEIT

1. Bondsbureau
a. Salarissen + soc. lastsn
b, Vorwarming/onderhoud/licht
c. Reserve groot onderhoud
d. Basketball Info
e, Kantoorbenodigdheden
f. Porti
g. TeleÍoon
h. Afschnjïing pand
i. AÍschrÍvinginventaris
j. Accountant
k. Diversepersoneelskosten
L Adrssboekje
m. Diversen
n. Huur Herengracht

WorkolÍk
1979

BogÍoot Vsrschil
1978

Werkelilk

274.7n,-
5.m,-

17.qlÍl,-
2.%1,-
18.670,-
8.96/, -
9.712,-

Í8.957,-
21.003.-
14.908,-
5.915,-

35.5A3,-
10.374,-

1980
Bogroot

/$2.0m,-
19.300, -
z.ffi,-

24.W,-
25.000, -
21.000, -
12.000, -
9.700,-

28.0(n,-
21.ffi,-
g!.(no,-
6.000, -

18.000,-

380.181, -
16.e4,-
7.ffi,-

19.268.-
24.121, -
17.305,-
10./fin,-
9.712,-

21.570,-
21.W,-
31.950, -
5.000,-

-15.014,-

3n.ffi,-
15.0(x),-
zm,-

20.000, -
24,m,-
20.000,-
11.000, -
9.700, -

21.ffi,-
21 .000, -
32.000.-
6.000,-

17.000, -

3 .181 , -
1.&4,-
5.000, -

7p.,-
121,-

2.@5,-
570, -
12,-

m,-

50, -
1.000, -
1.986, -

+

+

F

579.6/5, - En.W,- + 2.675,- 8.29i7,- 6/1.500,-

8.525,-
4.418,-
5.429,-

13.578, -

1, Bondsbureau.

In het algemoen ziin er slechts geringe aÍwiikingen van de begroting.

ad, a De post salaÍissen is iotsoveÍschreden, doordat in het jaar 1979 een tweotal trendverhogingen zijn ge.
weest. Dezs posten zijn echter subsidiabel. De begrots uitbreiding van het personeel kon in 199 wor-
den gerealiseerd,

ad c, In de voorgaands i8ren is geen voorziening gctrofÍen voor groot onderhoud. Gezien de te verwachën
uitgaven in 19)/81 is in 1979 alsnog een vooziening van Í 7.500, - ten laste van het r€sultaat gê-
bracht.
Bohoudens de post groot onderhoud beho€ft de begroting voor lK) gsen aanpassing.

ad k. Diverse oersoneelskosten.
Kosten dhectie
Kosten opl. / recreatisf unctionaris
Consumpties buÍaau/vergaderingen
DiveÍse kostgn, zoals Íeiskoatên personeel, advertenties etc.

ad m. Diversen.
WA-verzekering
VakliteratuuÍ/TB-boek
Onderhoud kantoormachinss
Kleine reparaties pand etc.

--l!.013=-
Voor 199) heeft het bestuur een collectieve ongevallenvezekering aÍgesloten, waarvan da kostsn
f 10.000,- hoger liggen dan voozien in de Algemene Ledenvergadering van septomb€r 1979. Deze
hogore kosten drukken op de exploitatie van 1980.

(t

31.950, -

5.772,-
3.4/.1,-
2.061, -
3.7n,-
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1980

t

5. Commissier

Bonds Scheidsrechters Commissie
Bonds Commissie Opleidingen
Financiéle Commissie
Medische Commissie
Bonds WedstÍiid Commissie
Reglementscommissie
Mini- I Jeugdcommissie
Commissie van Beroep
Tucht- en Geschillencommissi€
Protestcommissie

11. Bondmqaan.

Drukkosten
Redactiekosten
Verzendkosten
Foto's en dergelijke
Diversen

die derhalve niet zijn gegeven
- lagêre kosten dan begroot
- werkelijke onderbesteding

Werkeliik

3.r@,-
4.ffi7,-

7&,-
155, -

6.745,-
1 .345, -
3.711,-
4.151 , -
8.320, -

u7,-

Wsrkoliik

3.103, -
3.795, -

7m,-

7.688, -
2.9G', -
2.614,-
3.296, -
6.650, -

n1, -

Begroot

3.500, -
4.500, -
1 .000, -

500, -
7.800, -
2.5m,-
3.000, -
4.500, -
9.200, -
m,-

33.270,-

1979 1979

31.170,- 37.300. -

1978 198t)
Wsrkolijk

49.97,-
9.757,-
9.991, -
2.114,-

419, -

Workellik

3:|.286, -
9.n6,-
9.399, -
2.536, -
1 .003, -

Begroot

rm.(m,-
12.000, -
11.m0,-
3.m,-
1.2n,-aD 71.8 8,- 67.500, -

7.000, -
8.m0, -

17.500, -

_e!p=_
In de begroting 19ff) zijn ook enige posten opgenomen die wellicht niet vooÍ subsidie in aanmerking komen.

4. B€siuuÍskocten.

De overschrijding ad f 4,ffi,- heeft de navolgende oorzaken:
- meer inteÍnationale bezoeken, mede in verband met de resultaten in de Europacup;
- tiideliik twee penningmeesters;
- uitbreiding bestuur.
In de begroting 1980 is mst e.e,a. rekeníng gehouden.

BegÍoot

3.300, -
4.000, -

800, -
500, _

7.600, -
2.W,-
2.500, -
3.700, -
6.800, -

400, --ffi;-

Kadervergaderingen.

De 2-daagse vergadering in Vsldhoven d.d. 1l en 12 mei 1979 gaÍ minder uitgaven te zien den begroot,
waardoor in totaal ca. f 4.500, - kon worden bespaard.

Begroot

34.000, -
10.500, -
10.000, -
3.000, -
1 .000, -

58.500,- 55.994, -

De grote oveÍschr|ding op de kosten van het bondsorgaan is vollsdig terug te voeren op de sterk gesregen-
drukkosten. Op de overige kosten kon zelfs í 2.ffi,- bespaard worden. De hogere drukkosten zijn ener-
ziids het gevolg van het uitbrengen van enige speciÍieke nummers, anderzijds vooral van de sterk ge$egen
prijzen. Thans worden voorstêllen uilgewerkt om de dÍukkosten te beperken. De begroting voor 1980 zal
echter niet voldoonde zijn om de werkeliike uitgaven te dekken.

14. Opleidingen.

Alhoewel de uitgaven Í 25.000, - hoger liggen dan in 1978, is de onderbestoding op de post Opleidingen
f 92..*0,- , Dit v€rschil is als volgt te spscificeren:
- geplande cursussen waarvoor geen subsidie w6rd verkregen ên
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15. Arbitrage,

De arbitragekosten liggen í 9.000, - boven de bogroting sn ruim í 9.m0, - boven Í978.
Deze overschrijding hoeft de volgende oorzaken:
- uitbreiding Erêdivisie Heren m6t áón tsam
- dubbêle comoetitie Dames 1e Divisie
- mser midweekse wedstriiden
- uitloop/overloop seizoen 1978/79
- extra koston in verband met de winter 1979

2.W,-
1.500, -

5.500, -

Ontvangcton
1. Sponsorbijdragen
2. Scheidsrechterwergoeding
3. Boetes
4. Subsidie op commissies
5. Contributies
6. InschrijÍgêlden competitie
7. Diverse opbrsngsten

Uitgaven
8. Bestuurskosten Topsport Liga
9. Bestuurskostsn Dames Liga

10. Scheidsrechterwergoeding
ll, Arbitragekosten
12. Tucht- en Geschillencommissie en Commissie van Bsroeo
13. Scheidsrechtsrscommissie 8096
14. Medische Commissie
15. Stage scheidsrechters
16. Ovsrschot

t

f

9.0m,-
In ds begroting 1980 is het principê opgenomen dat de Topsport Liga en Dames Liga kostandekkend moeten
zijn. Indien voor 1979 hetzelÍde principe woÍdt toegepast, kan de navolgsnde opstelling woÍden gemaakt.

Koston ToprpoÍt Liga en Dames Liga.

28.4n,-
58.450, -
2.130,-

11.950, -
9.353,-

4.1W,-
2.1ffi,-

-ls'ffi::

16.970, -
7.W,-

58.450, -
69.012, -
1.500,-
1.687, -

10, -
4o0,_
7ffi,-

156"63?, -

Op grond van deze kostendekkende exploitatie wordt voorgesteld de ovErschriiding op arbitragekosten te
accepteren. Voor 19q) zullen de arbitragêkosten dó b€groting ovsrtreffon. Echter, door verhogíng van de
inschrijfgelden zal de exploitatis van Topsport Liga sn Dames Liga wederom sluitend zijn,
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20. lntornationale conlactGn.

Door een onderbesteding in de toegewezen gelden van de NOC/SNS en door extra veÍkregen middelen ziin
de eigen bildragen voor de nationale teams sterk achtergeblevon op de begroting.
Gebleken is dat deze post erg afhankeliik is van de in een bepaald iaar te ontplooien activiteiten. Omdat het
lage activiteitenniveau in 1979 voor een groot deel ziin ooÍzaak vindt in het feit dat in 1980 veel activiteiten
ontplooid worden (pre-olympisch en olympisch toernooi), stelt het bestuur voor uit de exploitatie van 1979
f 20.000, - te reserveren voor 1980. Met dit bedrag is het mogeliik een sluitendê begroting op te stellen
en het toegewezen programma van subsidiegevers zo maximaal mogeliik uit te voeren.

21. Baskotballstimulering/recÍoatio.

- niet toegewezen dooÍ subsidiegevers
- onderbesteding

Specif icatie bestedingen :
a. Damesbasketball
b. Jeugdopleidingsplan
c. Mini- en Jeugdbask€tball

d. Recreatie-basketballver.
e. Buurtbasketball
f. Recreatiebasketballscholen
g. Regio
h. lnstuiven
i. Recreatiedagen
i. Camping-basketball

16.000, -
4.000, -

20.000, -

20.898, -

5.958, -
3.073, -

11.ffi7,-

6.473,-
2.3Íp,-

21.671 , -
93n,-
3.835, -

1& , -
10.627 , -

D

54.486, -

l!.s,_
27. Overschot.

Uit de werkelijke cijfers bliikt dat het begrote tekort ad Í 40.700, - kon worden omgebogen in een ov€rschot
van f 2.914, -. Yoorgesteld wordt dat ovsrschot toe te voeggn aan het vermogen.

Op basis van de werkelijke resultaten in 1979 en de huidigs informatie over de ontwikkeling van de inkom-
sten en uitgaven in 1980 kan aÍgeleid worden dat 1980 slechts in beperkte mate zal afwÍken van het begrote
tekort van f 17.W,- .


